
 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر
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وزیر راه و شهرسازی در حاشیه افتتاحیه مدرن ترین فرودگاه کشور مطرح کرد:

ساخت شهرک های ساحلی در 
راستای اقتصاد دریامحور

ساخت پایانه مسافری هوشمند فرودگاه 
کیش مایه افتخار و غرور

امام جمعه کیش گفت: پایانه مسافری فرودگاه کیش 
که هوشمند و مجهز به همت تلاشگران عرصه علم و 

فناوری ساخته شده است، مایه افتخار و غرور است.
حجت الاسلام والمسلمین علیرضا بی نیاز در مراسم 
گشایش پایانه مسافری فرودگاه کیش گفت: پیشرفت 
امت اســلامی تا حدی اســت که همه شــگفت زده 

می شــوند و پس از پیروزی انقلاب اسلامی پیشرفت 
کشور در حوزه های مختلف مصداق عملی ما می توانیم 

است.
وی گفت: بخشــی از این پایانه مسافری فرودگاه در 
سال های قبل انجام شد که قابل قدردانی است و در دو 

سال گذشته با سرعت تکمیل شد.

صفحه 3

صفحه 3

دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی:

مناطق آزاد و ویژه اقتصادی از جهت کمک به 
ارزآوری کشور روسفید هستند 

صفحه 3

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061

صفحه3

صفحه  3

صفحه 3

صفحه  2

صفحه  3

 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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w w w . a k h b a r k i s h . c o m

 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

شماره
1567

لزوم راه اندازی پایانه هوشمند بار در کیش
صفحه 3صفحه 3

دکتر سرهنگی: دکتر سرهنگی: 

نخستین ترمینال فرودگاهی هوشمند کشور نخستین ترمینال فرودگاهی هوشمند کشور 
هدیه ی کیشوندان به مردم ایران استهدیه ی کیشوندان به مردم ایران است

آگهي مناقصه عمومي یک مرحله ای
»آگهی شماره 72 - 1402«

شــرکت ســهامی برق منطقه ای هرمزگان در نظر دارد از طریق برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای، نسبت به "تعویض مقره و یراق آلات خطوط 230 
کیلوولت خروجی پست جاسک" اقدام نماید.

 www.setadiran.ir لذا از متقاضیان شرکت در این مناقصه دعوت بعمل می آید، جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس
مراجعه و نسبت به واریز مبلغ 500.000 ریال بصورت الکترونیکی به شماره حساب 4001103104025187 بنام تمرکز وجوه درآمد حق انشعاب و سایر درآمدهای 
شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان از تاریخ 24 / 08 / 1402 لغایت 30 / 08 / 1402 اقدام  و یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت نمایند. با توجه به اینکه کلیه 
مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار می گردد، لازم است در صورت عدم عضویت قبلی شرکتها 
در سامانه فوق مراحل ثبت نام در سایت مذکور انجام و نسبت به دریافت گواهی امضا الکترونیکی اقدام نمایند. شرکت کنندگان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر 
با شماره  33313861 – 33313776 – 076 داخلي 2109 و در خصوص سامانه با داخلی 3000 تماس حاصل فرمایند. ثبت شماره تلفن، فکس و ایمیل از سوی 
شرکت کنندگان در سامانه الزامی می باشد. ضمنا" خریداران اسناد بایستی فیزیک پاکت "الف" خود را در روز برگزاری مناقصه به دبیرخانه این شرکت ارائه نمایند.

الزامات :
** ارائه گواهی معتبر تایید صلاحیت پیمانکاری سازمان مدیریت و برنامه ریزی در رشته نیرو – حداقل رتبه 4 

** بازدید از محل اجرای کار در روز دوشنبه تاریخ 06 / 09 / 1402 و تکمیل صورتجلسه بازدید با هماهنگی دستگاه نظارت )تلفن همراه 09111290230 
آقای مهندس ستوده مقدم(

** ارائه حداقل سوابق 3 کار مشابه بر روی خطوط انتقال )شامل احداث و سیم کشی حداقل 30 کیلومتر مدار خط 230 و 400 کیلوولت و یا تعویض مقره 
و یراق در خطوط انتقال 400 و 230( با رضایتنامه کارفرمای مربوطه به همراه مدارک کامل در 5 سال اخیر

** ارائه گواهی معتبر تایید صلاحیت ایمنی پیمانکاران )HSE( مورد تایید وزارت کار و رفاه اجتماعی
توضیحات:

1-مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار 2.650.798.660 ریال ، به صورت ضمانتنامه معتبربانکي و یا واریز نقدي.
2-دستگاه نظارت: معاونت بهره برداری شرکت سهـامی برق منطقـه ای هرمزگان می باشد و شرکتهای متقاضی 

می توانند در خصوص سئوالات فنی با شماره 09111290230 آقای مهندس ستوده مقدم تماس حاصل فرمایند.
3-حداکثـر مهلت تحویل اسنـاد به دبیرخانه اینشرکت تا ساعت 8 صبح روز چهارشنبه مورخ 15 / 09 / 1402 و زمان بازگشایی پاکات راس ساعت 9 صبح 

همان روز دردفتر امور تدارکات و قراردادهاي این شرکت می باشد. 
4-به پیشنهادات مشروط، مبهم، مخدوش و فاقد سپرده و پیشنهاداتي که بعد از موعد مقرر به دبیرخانه این شرکت ارسال گردد مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد 

شد.
5-آگهي ما در سایت سامانه  )www.setadiran.ir(بخش "ثبت نام/پروفایل تامین کننده/مناقصه گر"  قابل مشاهده مي باشد.

شناسه آگهی: ۱۶۰۲۹۵۹ 

روابط عمومي شركت سهامي برق منطقه اي هرمزگان

رئیــس ســازمان بســیج مســتضعفین گفت: 
فلســطینی های عزیــز در عملیــات افتخارآمیــز 
طوفان الاقصی توانستند شکستی غیرقابل ترمیم را 
بر رژیم جعلی و کودک کش صهیونیســتی تحمیل 

کنند.
به گزارش مهر، ســردار غلامرضا سلیمانی رئیس 
ســازمان بسیج مســتضعفین در سومین اجلاسیه 
مجمع جهانی مستضعفین )مقاومت( که در سالن 
پنج آذر این ســازمان برگزار شد، اظهار داشت: این 
اجلاسیه برای ســومین سال و در جهت حمایت از 
مردم مظلوم فلسطین و آزادی سرزمین های اشغالی 

برگزار می شود.
سردار سلیمانی افزود: این اجلاسیه در شرایطی 
برگزار می شود که گروه های مقاومت توانستند در 
عملیات طوفان الاقصی یک ضربه سنگین و غیرقابل 
ترمیم را به رژیم کودک کش صهیونیستی وارد و 
هیمنه پوشالی این رژیم را نابود کنند.

رئیس سازمان بســیج مستضعفین با بیان اینکه 
هدف غربی ها همیشــه نابودی اســلام و ملت های 
مسلمان بوده اســت، عنوان کرد: همیشه از سمت 
غرب به اســلام و ملت های مسلمان حمله صورت 
گرفته اســت؛ چرا که صهیونیست ها در این منطقه 

حضور دارند.

وی با بیان اینکه هدف اول صهیونیست ها اشغال 
مســجدالاقصی و بیت المقــدس بود، یادآور شــد: 
بیش از 40 سال از اشــغال بیت المقدس می گذرد 
و صهیونیســت ها در طول ســال هایی که از اشغال 
فلســطین می گذرد، جنایت های زیــادی مرتکب 
شده اند.ســردار ســلیمانی تصریح کرد: قدرت های 
غربی همیشه فرمانبردار صهیونیست ها بوده اند و در 
راســتای مقابله با ملت های مسلمان و مردم مظلوم 

فلسطین اقدام کرده اند.
رئیس سازمان بســیج مستضعفین با بیان اینکه 
پیروزی انقلاب اسلامی دوره جدیدی برای مقابله با 
صهیونیست ها بود، گفت: امام راحل پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی فرمودند که مسأله اصلی جهان اسلام 
»فلسطین« است و اســرائیل باید از صفحه روزگار 

محو شود.
وی اظهار داشــت: رژیم صهیونیســتی فرهنگ، 
جغرافیا، ملیــت و هویت تاریخی ندارد و می خواهد 

خود را به جهانیان به عنوان یک ملت معرفی کند.
ســردار ســلیمانی با بیان اینکه آمریکا سردمدار 
جنایتــکاران عالــم اســت، افزود: صبــح عملیات 
طوفان الاقصی، نیروهای فلســطینی فرمانده لشکر 
مقابل غزه را از درون رختخواب بیرون کشــیدند و 
اگر ذره ای از پشــتیبانی آمریکا کم شده بود، رژیم 

صهیونیســتی زودتر نابود می شد؛ البته خون مردم 
مظلوم غزه موجب شــد تا حقانیت در وجدان های 
بیدار دنیا شــعله ور شــود و مردم سراسر جهان به 

حمایت از آن ها راهپیمایی کنند.
رئیس ســازمان بسیج مســتضعفین به شکست 
رســانه ای نظام سلطه اشــاره و عنوان کرد: بیش از 
70 سال است که صهیونیست ها علیه مردم مظلوم 
فلســطین جنایت می کنند و غربی ها در حمایت از 
صهیونیســت ها اجازه نمی دهند یک قطعنامه علیه 
این رژیم کودک کــش در مجامع بین المللی صادر 
شــود.وی با بیان اینکه وظیفــه داریم مظلومیت و 
مقاومــت مردم غــزه را تبیین کنیــم، گفت: رژیم 
صهیونیستی مردم مظلوم غزه را وحشیانه به شهادت 
می رساندَ، اما قادر نیست که جریان جهادی مقاومت 
را از بین ببرد؛ چــرا که این جریان از دل اعتقادات 
مســلمانان در حال جوشــش بوده و پشت آن یک 

مظلومیت نهفته است.
سردار سلیمانی با بیان اینکه ایستادگی و مقاومت 
مردم مظلوم غزه برگرفته از فرهنگ عاشوراســت، 
تأکیــد کرد: پیروزی از آنِ مردم مظلوم فلســطین 
است. باید مسیر مقاومت را طی کرد تا در گام دوم 
انقلاب اســلامی شــاهد محو رژیم صهیونیستی از 

صفحه روزگار باشیم؛ ان شاءالله.

سردار سلیمانی:

طوفان الاقصی شکست غیرقابل ترمیم بر رژیم جعلی 
صهیونیستی تحمیل کرد

دبیرکل جمعیت فدائیان اســلام گفت: قدرت 
رژیم اشــغالگر صهیونیستی خواه یا ناخواه از بین 

می رود و آن ها سقوط خواهند کرد.
محمدمهــدی عبدخدایــی دبیــرکل جمعیت 
فدائیان اســلام و پژوهشــگر تاریخ معاصر درباره 
تحولات فلســطین و سرنگونی رژیم صهیونیستی 
اظهار کرد: قدرت رژیم اشــغالگر صهیونیســتی 
ســرانجام خواه یا ناخواه از بین مــی رود و آن ها 
ســقوط خواهند کرد. صهیونیست ها جنایتکار و 
کودک کش هستند؛ در قوانین جنگ آمده است 
که نباید به شهر حمله کرد، اما آن ها این اقدام را 

انجام می دهند.
دبیــرکل جمعیــت فدائیــان اســلام گفــت: 
صهیونیست ها در حالی روی مردم بمب می ریزند 
که تعداد کمتری نیرو هــای نظامی وجود دارد و 

اکثر آن ها شهروندان عادی هستند.
عبدخدایــی گفت:  ببینید آن هــا چگونه رفتار 

می کنند و در تاریخ رفتار جنگجویان مســلمان را 
هم ببینید. نگاه کنید با اســرایی که فلسطینی ها 
از صهیونیســت ها گرفتند چه رفتــاری کردند و 
اســرائیلی ها با اســرای فلســطینی چگونه رفتار 

می کنند.
پژوهشــگر تاریــخ معاصــر  اظهار کــرد: مثل 
اینکه انســانیت در رئیس جمهور آمریکا و میان 
صهیونیست ها وجود ندارد. آمریکایی ها اسرائیل را 
تجهیز کردند، این ها اسرائیل را  درست کردند که 

تا خاورمیانه را غارت کند.
عبدخدایــی  ادامــه داد: بــا وجود اســرائیل 
ســقوط آمریکا حتمی اســت، اما زمــان می برد. 
صهیونیست هایی که اینگونه آدم می کشند بدانند 

که کشتار آدم ها جزا دارد.
دبیــرکل جمعیت فدائیان اســلام  افزود: مقام 
معظم رهبری فرمودند که اســرائیل در 25 سال 
آینده نخواهد بود و امیدوارم خدا به رهبر انقلاب 

عمری دهد تا ببینند که این صهیونیست ها به چه 
شکلی نابود می شوند.

وی درباره تنفر مردم جهان از صهیونیســت ها 
گفــت: در اروپا حتــی ضرب المثــل وجود دارد 
جهود هــا نامرد و نــزول خور هســتند. جهود ها 
حضرت موسی را تنها گذاشتند. جهود همیشه در 
ایران بدنام بوده است. اکنون مشاهده می کنیم که 
این صهیونیست ها با اسرای فلسطینی چه کردند. 
خشــن و ترســو، بی رحم و مکار  و مال پرست  

ویژگی اصلی این جهود ها است.
پژوهشگر تاریخ معاصر درباره دلیل حمایت های 
آمریکایی ها از صهیونیست ها اظهار کرد:در آمریکا 
5 میلیون یهودی وجود دارد و تمام بانک های این 
کشور  زیر نظر آن ها قرار دارد. هر کس می خواهد 
رئیس جمهور شود باید آن را برای خود نگهدارد و 
به همین جهت رئیس جمهور های آمریکا از دولت 

اسرائیل حمایت کردند.

دبیرکل جمعیت فدائیان اسلام:
ایرانی ها در ذات خود با جهود بیگانه هستند

معاون وزیر آموزش و پرورش از پذیرفته شدن 1168 نفر در 
آزمون کتبی استخدام کاردرمانگر و گفتاردرمانگر وزارت آموزش 
و پــرورش خبر داد و اعلام کرد پس از ارزیابی تکمیلی، قبول 
شدگان نهایی مشمول قانون رتبه بندی معلمان و سختی کار 

معلمان آموزش و پرورش استثنایی می شوند.
حمید طریفی حسینی در گفت وگو با ایسنا، درباره جزئیات 
پذیرفته شدگان مرحله اول آزمون استخدامی وزارت آموزش 
و پرورش ویژه رشــته شــغلی مربی امور آمــوزش معلولان 
)کاردرمانگــر و گفتاردرمانگر( در ســازمان آموزش و پرورش 
استثنایی کشور، اظهار کرد:  به طور کلی 2416 نفر برای شرکت 
در این آزمون استخدامی ثبت نام کرده بودند که از این تعداد 
1168 نفر در مرحله آزمون کتبی پذیرفته شده و می توانند وارد 

مرحله ارزیابی تکمیلی شوند. 
وی درباره نحوه دعوت از پذیرفته شــدگان برای شرکت در 
ارزیابی تکمیلی توضیح داد: برای ارزیابی تکمیلی سه برابر تعداد 
ردیف های رشــته شغل محل شهرستان ها دعوت به مصاحبه 
می شــوند به شرطی که آخرین نفر دعوت شده به مصاحبه بر 
حســب نمره حداقل 50 درصد میانگین نمره سه نفر اول در 
هر رشته شغل محل را کســب کرده باشد؛ برای مثال اگر در 
رشته شغل محلی دو نفر نیاز داشته باشیم تا شش نفر را دعوت 

به مصاحبه می کنیم اما به شرطی که آخرین نفری که دعوت 
به مصاحبه می شود حداقل پنجاه درصد میانگین سه نفر اول 

پذیرفته شده در آن رشته شغل محل را کسب کرده باشد.
 رئیس ســازمان آموزش و پرورش استثنایی کشور تصریح 
کــرد: با توجه به اینکه در شهرســتان ها داوطلب زیادی برای 
شرکت در این آزمون استخدامی نداشتیم تقریبا در هر رشته 
شغل محل به همان تعدادی که نیاز داریم و یا با اختلاف یک 
الی دو نفر بیشــتر به ارزیابی تکمیلی دعوت شده اند. در واقع 
از 1168 نفــر پذیرفته و دعوت به مصاحبه شــده حدود هزار 
نفر می توانند پس از ارزیابی تکمیلی پذیرفته شــوند و رقابت 

سنگین نیست. 
معاون وزیــر آموزش و پرورش دربــاره ظرفیت های خالی 
و امکان برگــزاری مرحله تکمیل ظرفیت بــرای یان آزمون 
استخدامی، خاطر نشــان کرد: تعدادی از شغل محل هایمان 
خالی مانده انــد که بعدها در صورت موافقت ســازمان اداری 
استخدامی می توان برای این آزمون نیز مرحله تکمیل ظرفیت 
برگزار کرد. آن زمان اگر افرادی که هم اکنون پذیرفته شــده و 
حدنصاب لازم را آورده اند قبول کنند که به شهرستان دیگری 
برای ارائه خدمت روند، می توان در تکمیل ظرفیت نیز تعدادی 

نیرو جذب کرد. 

طریفی با بیان اینکه افرادی که نهایتا پذیرفته می شوند، تحت 
عنوان مربی امور آموزشی معلولان  برای کاردرمانگری یا گفتار 
درمانگری جذب مدارس اســتثنایی یا مراکز جامع سنجش، 
آموزش، توانبخشــی و مداخله به هنگام ســازمان آموزش و 
پرورش استثایی شده و مشــغول کار می شوند، تصریح کرد: 
ساعت کاری آنها مثل معلمان ابتدایی است و مثل بقیه معلمان 
نیز از مزایای رتبه بندی و از مزایای معلمان آموزش و پرورش 

استثنایی نظیر سنوات سختی کار هم برخوردار می شوند. 
وی در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه برای رسیدن 
به استاندارد مطلوب در حوزه توانبخشی، نیاز به جذب مقدار 
بیشــتری نیرو داریم، در عین حال تاکید کرد: مهم این است 
که برای اولین بار فضایی فراهم شد تا نیروهای توان بخشی در 
طبقه بندی مشاغل معلمان وارد شوند. در حال حاضر کار اداری 
این امر نیز در سازمان اداری استخدامی در حال انجام است تا 
نیروهای توان بخشی نیز در نظام طبقه بندی مشاغل معلمان 
تعریف شوند. از این به بعد می توانیم در آزمون های استخدامی 
وزارت آموزش و پرورش و یا در آزمون سراسری دانشگاه ها اعلام 
نیــاز خود را اعلام کرده و نیروهای خود را از این طریق جذب 
کنیم. این در حالیست که در دو دهه اخیر هیچ جذب رسمی 
نیروی توانبخشی در آموزش و پرورش استثنایی انجام نشده بود. 

معاون وزیر آموزش و پرورش تشریح کرد؛
جزئیات اعلام نتایج جذب »کار و گفتار درمانگران« در مدارس



خبر

سخنگوی کمیسیون تلفیق:

بنزینگراننمیشود
ســخنگوی کمیســیون تلفیق لایحــه برنامه 
گفت: مجلس شورای اســامی در لایحه برنامه 
هفتم توســعه دولت را مکلف به ایجاد تنوع در 
سبد سوختی کشور کرده و بحث افزایش قیمت 

بنزین مطرح نیست.
به گزارش ایســنا، نمایندگان مجلس شورای 
اسامی در جلســه علنی امروز مجلس بندی از 
لایحه برنامه هفتم توســعه را بررسی کردند که 
بــه تکلیف مجلس به دولت برای ایجاد تنوع در 
سبد سوختی کشور به شرح زیر مربوط می شد.

جزء ۲ بند »پ« ماده ۴۶ لایحه برنامه هفتم: 
به منظــور حل ناترازی بنزیــن، ایجاد تنوع در 
سبد ســوختی کشــور، اجرای تکالیف پدافند 
غیرعامــل و قانون هوای پاک، ســازمان برنامه 
و بودجــه مکلف اســت با همــکاری وزارتخانه 
هــای نفت، کشــور، صنعت معــدن و تجارت، 
ســازمان حفاظت محیط زیست و سازمان ملی 
استاندارد، برنامه جامع تأمین و تخصیص حامل 
های انرژی شــبکه حمل و نقل جاده ای کشور 
را شــامل بنزین، نفت، گاز، گازمایع، برق و گاز 
طبیعی فشــرده، حداکثر ظرف مدت شش ماه 
پــس از اباغ این قانون تهیه و به تصویب هیأت 

وزیران برساند.
حجت الاسام محمدتقی نقدعلی در مخالفت 
با این بند از لایحه بیان کرد: ما در بحث بنزین 
یا حامل های انرژی پیشنهادات خوبی در لایحه 
بودجه داشــتیم که به توزیع ســوخت به کارت 
ملی افراد بر می گشت و پیشنهاد عادلانه ای بود 
اما مجلس شــورای اسامی با آن موافقت نکرد، 
ولی براساس بندی که اکنون آورده شده اختیار 
تعییــن قیمت بنزین را به دولت می دهیم و اگر 

دولت بخواهد می تواند بنزین را گران کند.
وی ادامــه داد: مردم دیگر توان گران شــدن 
کالایــی را ندارند. این چه بندی اســت که در 
لایحه برنامه هفتم توســعه آورده شــده است و 
این بند شرم آور اســت. براساس این بند دولت 
اختیار تعیین قیمت حامل های انرژی را دارد در 
حالی که براساس قانون اساسی این از اختیارات 

مجلس است.
حجت الاسام سید سلمان ذاکر در موافقت با 
این بند از لایحه بیان کرد: گران شدن بنزین در 
این بند مطرح نیســت. مجلس شورای اسامی 
به هیچ وجه اجازه نمی دهــد که بنزین در این 
اوضــاع گران شــود بلکه در این بنــد از لایحه 
بحث مدیریت سوخت و مدیریت ناترازی بنزین 

مطرح است.
تلفیق  محســن زنگنه سخنگوی کمیســیون 
در تشــریح این بند بیان کــرد: دولت در لایحه  
برنامــه آورده بود که با سیاســت های قیمتی و 
غیرقیمتی در خصوص تعدیل مصرف حامل های 
انرژی تصمیم بگیرد اما مجلس شورای اسامی 
با این موضوع مخالفت کرد و بحث سیاست های 

قیمتی را حذف کرد.
وی ادامه داد: واقعیت این اســت که ما اکنون 
ناترازی برق، ناترازی بنزین و ناترازی در ســایر 
حامل هــای انرژی را داریم. برای این ناترازی ما 
دولت را مکلف به ایجاد تنوع در ســبد سوختی 
کشور کردیم. در این بند می گوییم که براساس 
ویژگی های جغرافیایی و ظرفیت ها تاش کنند 
تا ســبد سوختی کشــور متنوع شــود و بحث 

افزایش قیمت بنزین مطرح نیست.
در نهایت نمایندگان با این بند از لایحه برنامه 

هفتم توسعه موافقت کردند.  

نماینده مردم تبریز در مجلس:

کشتناینهمهنوزاددرطول
تاریخجنایتیبینظیراست

نماینده مردم تبریز در مجلس شــورای اسامی 
گفت: جهان بشــریت از این حجم از جنایاتی که 
رژیم صهیونیســتی علیه زنان و کــودکان انجام 

داده است جریحه دار است.
ایسنا، حجت الاسام سیدمحمدرضا  به گزارش 
میرتاج الدینی در جلســه علنی مجلس شــورای 
اسامی بیان کرد: بار دیگر جنایات بی نظیر رژیم 
صهیونیســتی در نوار غزه را محکوم می کنیم، در 
طول تاریخ این جنایت به این حجم تکرارنشدنی 
اســت. این که کــودکان و زنان بی گنــاه را مورد 
هجمه قرار داده و برق بیمارستان ها را قطع کرده 
و سبب کشــته شدن عده ای از نوزادان شدند در 

تاریخ جنایتی بی نظیر است. طول 
وی در ادامــه اظهار کــرد: جهان بشــریت از 
ایــن همه جنایت جریحه دار اســت و امروز همه 
را محکوم  رژیــم صهیونیســتی  دنیــا  ملت های 

کرده اند.

خبر

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

وجدانبشریتازجنایت
وتوحشصهیونیستها

جریحهداراست
ســخنگوی وزارت امور خارجه ضمن محکوم 
کردن حمله رژیم صهیونیســتی به مقر کمیته 
قطری بازســازی غزه در فلسطین، گفت: وجدان 
بشریت از آنچه از جنایت و توحش صهیونیست ها 

در غزه می گذرد، جریحه دار است.
به گزارش مهر، ناصر کنعانی سخنگوی وزارت 
امور خارجه حمله رژیم صهیونیستی به مقر کمیته 
قطری بازسازی غزه در فلسطین را محکوم کرد.

سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: چنین 
جنایاتی به روشنی نشانگر خوی وحشیگری و ضد 

انسانی صهیونیست هاست.
کنعانی افزود: وجدان بشریت از آنچه از جنایت 
و توحش صهیونیســت ها در غزه بر ملت مظلوم 
فلسطین می گذرد، جریحه دار است و نمی تواند 

در برابر آن ساکت بماند.
کنعانی با اشاره به نقض مستمر و آشکار قوانین 
بین المللی و تداوم تجاوزگری رژیم صهیونیستی 
علیه مردم فلسطین بار دیگر از جامعه بین المللی 
خواســت عاوه بــر محکومیت اقدامــات رژیم 
صهیونیســتی، از تمــام ظرفیت هــای موجود 
بین المللی برای پاســخگو کردن رژیم اشغالگر و 

تعقیب جنایتکاران جنگی آن استفاده کنند.

لایحهمقابلهباتحریمها
اعلاموصولشد

یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسامی، 
لایحه مقابله با تحریم ها را اعام وصول کرد.

به گزارش ایســنا، محمد رشــیدی در جلسه 
علنی نوبت مجلس شورای اسامی، دو لایحه را 

به صورت عادی به شرح زیر اعام وصول کرد:
لایحه مقابله با تحریم ها

لایحه اصاح قانون مالیات های مستقیم

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه 
برنامه هفتم:

همسانسازیحقوق
بازنشستگانبه۲۵۰همت

اعتبارنیازدارد
زنگنه گفت: اگر قرار باشد حقوق بازنشستگان 
در ســال اول قانون اجــرای برنامه به ۹۰ درصد 
حقوق شاغان برسد به اعتبار ۲۵۰ هزار میلیارد 
نیاز داریم.محســن زنگنه، ســخنگوی  تومانی 
کمیســیون تلفیق لایحه برنامه هفتم در جریان 
بررسی بندی از موارد ارجاعی از کمیسیون تلفیق 
درباره موضوع متناسب سازی حقوق بازنشستگان، 
بیان کرد: کمیســیون تلفیق جلسات متعددی 
را درباره تعیین تکلیــف موضوع افزایش حقوق 
بازنشستگان تشــکیل داد تاش مجلس شورای 
اسامی و دولت بر رفع مشکات بازنشستگان و 
پاســخ به مطالبه به حق آنها در خصوص اصاح 
نظام حقوقی شــان اســت.وی با اشاره به مصوبه 
کمیسیون تلفیق اظهار کرد: فاصله ای بین حقوق 
شاغان یعنی حقوق و مزایای مشمول کسورات 
و حقوق بازنشستگان وجود دارد؛ فرض کنید این 
اختاف ۵ یا ۱۰ میلیون باشــد، اگر فاصله بین 
حقوق بازنشســته تا حقوق و کســورات شاغل 
هم تراز را به ۱۰۰ قســمت تقسیم کنیم در سال 
اول ۴۰ درصد اختاف، در ســال دوم ۳۰ درصد 
و در ســال سوم ۳۰ درصد دیگر اختاف جبران 
می شود.سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم 
گفت: به عبارتی دیگر با این مصوبه کمیســیون 
تلفیق در دو سال اول اجرای برنامه هفتم توسعه 
۷۰ درصد اختاف بین دریافتی بازنشسته و ۹۰ 
درصد حقوق بازنشستگان جبران شده و در سال 
ســوم ۳۰ درصد دیگر جبران می شود یعنی در 
نهایت در پایان سال ســوم اجرای برنامه حقوق 
بازنشســته ۹۰ درصد حقوق شــاغل و مزایای 
مشمول کســورات خواهد شد.زنگنه اظهار کرد: 
اگر بخواهیم در ســال اول حقوق بازنشستگان را 
به ۹۰ درصد حقوق شــاغان برسیم به اعتباری 
بالغ بــر ۲۰۰ تا ۲۵۰ هزار میلیــارد تومان نیاز 
است به همین دلیل ما باید چیزی را به بنویسیم 
که قابل تحقق باشــد.وی تصریح کــرد: درباره 
وضعیت بازنشستگان ســازمان تامین اجتماعی 
هــم معمولا روال بر این بــوده که هر تصمیمی 
برای صندوق های بازنشستگی کشوری و لشگری 
مشمول بازنشستگان تامین اجتماعی هم می شود 
و شورای عالی کار آن را اجرایی می کند.محمدباقر 
قالیباف، رئیس مجلس شورای اسامی گفت:  در 
متن گزارش کلمه »متوسط« آمده است که باید 
این عبارت اصاح شود موضوع دیگر هم ضریب 
مستمری بازنشستگان است. نکته سوم هم این 
بوده که باید تکلیف بازنشستگان تامین اجتماعی 
روشن شود لذا ما باید اصول و چارچوبی در برنامه 
آورده تا شورای مربوطه براساس آن جهت گیری 
کنــد.وی ادامه داد: بر این اســاس این بند برای 
اصاح به کمیسیون تلفیق ارجاع می شود تا امروز 
در مورد آن تعیین تکلیف کند.در نهایت این بند 
برای بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق ارجاع شد. 
در این بند آمده بود: ضریب بازنشستگان در طول 
برنامه نسبت به حقوق شاغان هرسال به میزانی 
افزایش می یابد که در پایان ســال ســوم برنامه 
متوسط حقوق بازنشستگان به ۹۰ درصد متوسط 
حقوق و مزایای مشمول کسورات شاغان برسد. 
این افزایش از ســال ۱۴۰۳ در سال اول معادل 
۴۰ درصد و در سال های دوم و سوم هر کدام ۳۰ 
درصد مابه التفاوت وصول به ۹۰ درصد یاد شده 
اعمال خواهد شــد. آئین نامه این بند با پیشنهاد 

سازمان به تصویب هیات وزیران می رسد.
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معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه دولت برای رفع نیازهای چهارمحال و بختیاری اهتمام جدی دارد، از لزوم برداشته شــدن گام های عملی توســط 

دستگاه های اجرایی در جهت توسعه این استان سخن گفت.
به گزارش ایرنا، »محمد مخبر« امروز در جلســه هماهنگی دومین سفر استانی رئیس جمهور به استان چهارمحال و بختیاری با بیان اینکه این استان از 
برخی مشکات و کمبودها رنج می برد اظهار کرد: دولت برای رفع نیازهای این استان، اهتمام جدی دارد و تاش می کند تصمیمات مناسبی برای جبران 
کاستی های استان اتخاذ کند.وی مردم استان چهارمحال و بختیاری را مردمی وفادار و سلحشور توصیف کرد و افزود: تعلق خاطر مردم این استان به نظام 

جمهوری اسامی، رئیس جمهور و دولت نمایان است و انتظار از دستگاه های اجرایی این است که در ایفای تعهدات خود نسبت به مصوبات استان، اهتمام 
ویژه داشته باشند و گام های عملی در راستای جهش و توسعه استان بردارند.در این جلسه که استاندار چهارمحال و بختیاری، وزیران نفت، بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی، جهاد کشاورزی، علوم، تحقیقات و فناوری، ورزش و جوانان، فرهنگ و ارشاد اسامی، تعاون، کار و رفاه اجتماعی و همچنین معاون اجرایی 
رئیس جمهور، رئیس سازمان حفاظت محیط زیست، معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران حضور داشتند، توافقات 

و تعهدات دستگاه های اجرایی برای استان چهارمحال و بختیاری مورد بحث و تصمیم گیری قرار گرفت.

معاوناولرئیسجمهور:دولتبرایرفعنیازهایچهارمحالوبختیاریاهتمامجدیدارد

سیاسی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

نبه رش ا ه چ
ان 1402 ب 24 آ
ره  1567 ا  شم

ســازمان برنامه و بودجه مکلف شــد 
با همکاری دســتگاه های مربوط برنامه 
جامــع تأمین و تخصیــص حامل های 
انــرژی شــبکه حمل و نقــل جاده ای 
کشور را حداکثر ظرف مدت ۶ ماه پس 
از ابــاغ این قانون تهیــه و به تصویب 

هیأت وزیران برساند.
به گزارش خبرنگار پارلمانی ایرنا، در 
جلســه علنی روز سه شــنبه) ۲۳ آبان 
ماه( مجلس شورای اسامی در جریان 
بررســی جزئیات لایحــه برنامه هفتم 
توســعه، نمایندگان با جزء ۲ بند »پ« 
اصاحی ماده ۴۶ لایحــه برنامه هفتم 

توسعه موافقت کردند.
بر اســاس جزء ۲ بند »پ« ماده ۴۶ 
لایحه، به منظور حــل ناترازی بنزین، 
ایجاد تنوع در ســبد ســوختی کشور، 
اجرای تکالیف پدافند غیرعامل و قانون 
هوای پاک، ســازمان برنامــه و بودجه 
مکلف است با همکاری وزارتخانه های 
نفت، کشــور، صنعت معدن و تجارت، 
ســازمان حفاظــت محیط زیســت و 
جامع  برنامه  اســتاندارد،  ملی  سازمان 
تأمیــن و تخصیص حامــل های انرژی 
شــبکه حمل و نقل جاده ای کشور را 
شامل بنزین، نفت، گاز، گازمایع، برق و 
گاز طبیعی فشرده، حداکثر ظرف مدت 

شش ماه پس از اباغ این قانون تهیه و 
به تصویب هیأت وزیران برساند.

محمدتقــی  گیــری  رای  از  پیــش 
نقدعلی در مخالفت با این بند از لایحه 
گفــت: طبق این حکــم اختیار تعیین 
قیمت بنزین به دولت داده می شــود 
و اگر دولــت بخواهد می تواند بنزین را 
گران کند که از نمایندگان می خواهیم 

به این حکم رای ندهند.
در  شــهر  مــردم خمینی  نماینــده 
مجلس افزود: مــردم دیگر توان گران 
شدن کالایی را ندارند. براساس این بند 

دولت اختیــار تعیین قیمت حامل های 
انــرژی را دارد در حالی که براســاس 
قانون اساســی این از اختیارات مجلس 

است.
ســید سلمان ذاکر در موافقت جزء ۲ 
بند »پ« ماده ۴۶ اظهار داشت: منظور 
این حکم گران شــدن بنزین نیست و 
به هیچ وجه  مجلس شورای اســامی 
اجازه نمی دهد که بنزین در این اوضاع 
گران شــود بلکه در ایــن بند از لایحه 
بحــث مدیریــت ســوخت و مدیریت 

ناترازی بنزین مطرح است.

داوود منظور رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه ضمن موافقت با این جزء از بند 
)ب( عنوان گفت: موارد مطرح شده در 
این جزء، جزو اموراتی است که همین 
اکنــون هم در دولت انجام می شــود و 
برای همه این موارد برنامه مشــخصی 

دارد.
محسن زنگنه در این باره توضح داد: 
دولــت در لایحه  برنامــه آورده بود که 
با سیاســت های قیمتــی و غیرقیمتی 
در خصوص تعدیــل مصرف حامل های 
انرژی تصمیم بگیرد اما مجلس شورای 
اســامی با این موضوع مخالفت کرد و 
بحث سیاست های قیمتی را حذف کرد.

ســخنگوی کمیســیون تلفیق افزود: 
ناتــرازی برق،  واقعیت این اســت که 
ناتــرازی بنزیــن و ناترازی در ســایر 
حامل های انرژی وجود دارد. برای این 
ناترازی ما دولت را مکلف به ایجاد تنوع 
در سبد سوختی کشور کردیم. در این 
بند می گوییم که براســاس ویژگی های 
جغرافیایــی و ظرفیت ها تاش کنند تا 
سبد سوختی کشور متنوع شود و بحث 

افزایش قیمت بنزین مطرح نیست.
در نهایت نماینــدگان مجلس با این 
بنــد از لایحــه برنامه هفتم توســعه 

موافقت کردند.

بررسی جزئیات لایحه برنامه هفتم:

دولتبرایحلناترازیبنزینبرنامهجامعارائهمیدهد

سخنگوی دولت با بیان اینکه تدابیر لازم برای 
حمایت موثر از صندوق های بازنشســتگی اتخاذ 
شده اســت، گفت: جزئیات این توافقات پس از 
نهایی شدن در کمیسیون تلفیق، از سوی مجلس 

اعام می شود.
به  گزارش ایرنا، علی بهادری جهرمی در مقدمه 
نشست خبری خود با اشــاره به روز کتابخوانی، 
ایــن روز را به اهالــی فرهیخته اهل قلم تبریک 
گفت و اظهار داشت: دولت در طول این دو سال 
و چند ماه ســعی کرده اهمیت خاص و ویژه ای 
برای حوزه کتاب و چاپ و نشــر قائل باشــد و 
در حمایت از تولید کاغذ داخل تصمیمات خوب 

اتخاد شد.
وی در ادامــه گفت: دولت در مرحله اول کاغذ 
کتب درسی را از محل تولید داخلی تامین  کرد و 
حمایت های موثری از کارخانجات و رویداد های 

مختلف در حوزه ترویج کتابخوانی انجام شد.
به گفته ســخنگوی دولــت ۴۰ درصد اعضای 
صندوق اعتباری هنر افزایش یافته و سامانه بازار 
کتاب فعال شده است و تلویزیون اینترنتی کتاب 

در راستای ترویج این فرهنگ فعال شده است.
بهادری جهرمی افزود: طی مدت فعالیت دولت 
ســیزدهم میزان چاپ کتاب ۱۱ درصد افزایش 
داشــته و ۲۵۵ هــزار و ۴۳۳ عنوان کتاب چاپ 

شده است. 
وی بیان داشت: تعداد کتب چاپ شده و فروش 
کتاب در دولت سیزدهم نسبت به دوره پیش از 

این رشد چشمگیری داشته است. 
به گفته ســخنگوی دولت میزان فروش کتاب 
در ســال ۱۴۰۱ نســبت به ۱۴۰۰، ۲۴۷ درصد 
افزایش داشته و آمار فروش تا آبان ۱۴۰۲ نسبت 
به کل سال ۱۴۰۱ حدود ۵۸ درصد رشد نشان 

می دهد.
دولت از سرمایه گذاری داخلی و خارجی برای 

قرارداد تجاری با چین پشتیبانی می کند
سخنگوی دولت به ســفر هفته گذشته رئیس 
جمهور به تاجیکســتان و ازبکستان و شرکت در 
اجاس اکو و نشســت اضطراری سران اسامی 
اشاره کرد و گفت: عاوه بر این سفر، معاون اول 
رییس جمهور هم در ســفر به چین توافقاتی در 
خصوص ســومین ســازوکار عالی روابط ایران و 
چین در روند اجرایی برنامه ۲۵ داشت و در این 
سفر نمایشــگاه بین المللی واردات چین افتتاح 

شد.
بهــادری جهرمی بــا بیان اینکه معــاون اول 

رئیس جمهور در این ســفر ضمــن دیدارهای 
دوجانبه بــا تجار ایرانی و چینــی، در افتتاحیه 
اکســپوی واردات چین ســخنرانی کرد، اظهار 
داشــت: همچنین ظرفیت بالای اقتصاد کشــور 
در جلســات مختلف معرفی و به نقش راهبردی 
ایران اشاره شد و به طور شفاف اعام کردیم که 
دولت سیزدهم از تمام سرمایه گذاران داخلی و 
خارجی برای قرارداد تجاری مشترک پشتیبانی 

کامل می کند.
رکورد پرمخاطب ترین روز ســینما در روز ۱۵ 

آبان شکسته شد
وی تصریح کرد: پرفروش ترین روز ســینمای 
ایران سه شــنبه ۱۵ آبان بود که ۲۷۴ هزار نفر 
به ســینما رفتند و رکورد پر مخاطب ترین روز 
سینمای شکسته شد و جمعه ۱۹ آبان نیز رکورد 
پر فروش روز ســینمای با فروش ۱۰۵ میلیارد 

ریالی بود.
ســخنگوی دولت خاطر نشــان کرد: ترانزیت 
کشــور در حوزه های مختلف در ۷ ماهه ابتدای 
سال رشــد ۲۲ درصدی داشــت و آمار وزارت 
صمت نشان می دهد در حوزه خودرو سازی ۲۲ 
درصد رشد را با تولید ۷۶۳ هزار دستگاه خودرو 

شاهد بودیم.
بهــادری جهرمــی ادامــه داد: در هفت ماهه 
نخســت امســال در مجموع ۷ میلیون و ۹۱۷ 
هزار و ۱۳ تن کالا از کشــور ترانزیت شــده که 
این میزان نســبت به مدت مشابه سال قبل، ۲۲ 

درصد افزایش داشته است.
وی با بیــان اینکه تولید ۷۶۳ هزار دســتگاه 
خــودرو در ۷ ماهه امســال منجر به رشــد ۲۲ 
درصدی نســبت به مدت مشــابه سال گذشته 
شده است، اظهار داشت:  صورت های مالی هزار 
شــرکت دولتی با دســتور رئیس جمهور منتشر 
شــد که منجر به نظارت هشتاد و پنج میلیونی 

می شود.
نگاه دولت حمایت جدی از بازنشستگان است

وی در پاســخ به خبرنگار ایرنا درخصوص ارائه 
گزارشــی از توافق دولت و مجلــس در موادی 
از لایحــه در مــورد بازنشســتگان تصریح کرد: 
رویکرد دولت و مجلس حمایت از بازنشســتگان 
اســت و تاکید رئیس جمهور براین است که یک 
بازنشســته نه تنها هزینه هایش کمتر نمی شود 

بلکه بیشتر هم خواهد شد.
سخنگوی دولت اضافه کرد: نگاه دولت حمایت 
جدی از بازنشستگان اســت و باید این حمایت  

موثر باشــد به عنــوان مثال اگــر صندوق های 
بازنشستگی ورشکسته شود بیانگر این است که 

حمایت موثری صورت نگرفته است.
بهادری جهرمی بــا تاکید بر اینکه هم حمایت 
کوتــاه مدت برای جبران هزینه ها وهم نگاه بلند 
مدت که به توان این را به صورت پایدار داشــت، 
از سیاست های دولت است، بیان داشت: توافقات 
کلی در این زمینه صورت گرفته و تدابیری اتخاذ 
شــده که حمایت موثر و پایدار انجام شــود تا با 
بازنگری هــا، صندوق های بازنشســتگی دچار 
ورشکســتگی نشــوند و پس از آنکه جزئیات در 
کمیسیون  تلفیق مجلس مورد توافق نهایی قرار 

بگیرد متن از سوی مجلس منتشر خواهد شد.
وی با اشاره به سفر هیات افغانستانی به ایران، 
گفت: ایران و افغانســتان اشتراکات زیادی دارند 
و هدف از سفر این هیات اقتصادی افغانستان به 
ایران رایزنی در خصوص رفع موانع و گســترش 
روابــط تجاری بیــن دو کشــور در زمینه های 
مواد معدنی، خدمات فنی  مهندســی، صادرات و 
واردات کالا ، اســتفاده از ظرفیت های ترانزیتی 
دو کشور و هدف گذاری ۱۰ میلیارد دلاری برای 

این منظور بوده است.
بهاری جهرمی با بیان اینکه در این سفر رایزنی 
های خوبی در جهت تکمیل کریدورهای منطقه 
ای و احیای جاده ابریشــم و اتصال ریلی و جاده 
ای به آســیای میانه و چین از طریق افغانستان 
صورت گرفت، خاطر نشــان کرد: برای تسهیل 
و افزایش صادرات و واردات افغانســتان از طریق 
بندر چابهار توافقات خوبی انجام شــد، برای ۲۴ 
ســاعته شدن گمرکات دو کشــور رایزنی شد و 
کمیته های مشترکی برای رسیدگی به مشکات 
مهاجرین و جلوگیری از قاچاق مواد مخدر ایجاد 
شد و توســعه روابط اقتصادی قطعا به پایدارتر 

شدن ثبات و امنیت منطقه کمک می کند.

سخنگوی دولت: 

نگاه دولت حمایت جدی از بازنشستگان است



خبر

لزوم راه اندازی پایانه هوشمند بار 
در کیش

رئیس ســازمان هواپیمایی کشــور بر لزوم راه انــدازی پایانه 
هوشمند بار در کیش تاکید کرد.

محمد محمدی بخش در مراسم بهره برداری از پایانه مسافری 
فرودگاه کیش، گفت: یکــی از کمبود های کیش در حوزه هوایی 
پایانه مســافری بود و با افتتاح ایــن پایانه حوزه هوانوردی کیش 

تقویت شد.
وی افزود: فــرودگاه منطقه آزاد کیش پر رفت و آمد اســت و 
افتتاح این پایانه اســتاندارد بین المللی در توســعه گردشگری و 

رونق افتصادی کیش بسیار موثر است.
محمدی بخش، گفت: راه انــدازی پرواز های خارجی در کیش 
آغاز شده است و جزیره کیش به یک پایانه هوشمند بار نیاز دارد.

تلاش بخش خصوصی؛

 تشکیل کارگروه تخصصی علمی و 
پژوهشی در مسیر رفع چالش های 

کیش
استفاده از کارشناســان خبره اقتصادی و تشکیل کارگروه های 
تخصصی علمی و پژوهشــی برای حل مشکلات جزیره کیش یک 

ضرورت اجتناب ناپذیر است.
 به گزارش روابــط عمومی جامعه بازاریــان و بازرگانان کیش، 
مدیرعامــل جامعه بازاریان و بازرگانــان کیش در گفتگو با آلبرت 
بغزیان عضــو هیئت علمی پردیس بین الملل کیش با اشــاره به 
ســابقه فعالیت نمایندگی  دانشگاه های معتبرکشــور در کیش و 
حضــور جمعیت علمی دانش آموخته در این جزیره ، اســتفاده از 
این ظرفیت در گشــایش گره های موجود در اقتصاد کیش را لازم 

برشمرد.
 رحمان ســادات نجفی در ادامه به منویــات اخیر رهبر معظم 
انقلاب در خصوص فعال نمودن *اقتصاد دریا محور* اشاره کرد و 
گفت؛ شــرایط جغرافیایی کیش و طبیعت در اختیار با استفاده از 
دانش متخصصان اقتصادی می تواند اقتصاد این منطقه را از حالت 

بالقوه به فعلیت تبدیل و اقتصاد جزیره را متحول نماید.
نایــب رییس هیئت مدیره جامعه بازاریــان و بازرگانان کیش با 
تأکید بر نقش راسته سازی در بازارها و تأثیر مثبت آن بر افزایش 
جذابیــت ، تفکیک علمی صنــوف در بازارهای کیش را عاملی در 
جهت رونق و پیشرفت هسته های اقتصادی جزیره دانست. سادات 
نجفی همچنین اشــاره ای به چالش بزرگ نحوه صدور مجوزهای 
اقتصادی در کیش داشــت و افزود ؛ مکان محور کردن مجوزهای 
فعالیت اقتصادی ، بزرگترین دســت انداز موجود برسرراه فعالین 
اقتصادی جزیره است که می بایست این مشکل بسرعت حل شود

آلبرت بغزیان نیز در این نشست ضمن اعلام آمادگی برای انتقال 
دانش اقتصــادی به اعضای جامعه بازاریــان و بازرگانان کیش، با 
تقدیر از نوع نگاه این تشــکل صنفی بزرگ به جامعه دانشــگاهی، 
خواستار استفاده از این نگرش توسط مدیران سازمان منطقه آزاد 

کیش شد.
وی با اشاره به معضل تعویض مکرر مدیران سازمان منطقه آزاد 
کیش ، تعامل این ســازمان با جامعه علمی و دانشگاهی جزیره را 

ضروری و الزام آور خواند.
 آلبرت بغزیان، دکترای اقتصــاد بین الملل، عضو هیئت علمی 
پردیــس بین المللی کیش دانشــگاه تهــران، تحلیلگر اقتصادی، 
استادیار دانشگاه های معتبر کشور، دارای مقالات متعدد علمی و 
پژوهشی منتشر شده در نشریات داخلی و خارجی و دارای مناصب 
و مسئولیت های مهم در سازمان های اقتصادی کشور به دعوت از 
مدیرعامل جامعه بازاریان و بازرگانان کیش جهت همکاری علمی 
و پژوهشــی با هدف برون رفت از تورکود موجود در جزیره در این 

نشست حضور یافت.

چ

در نمایشگاه کیش اینوکس چه 
گذشت؟

نمایشگاه »کیش اینوکس« بزرگترین رویداد اقتصادی کشور 
و فرصــت خوبی برای معرفی مزیت هــای مناطق آزاد بود و از 
چهاردهــم تا هیجدهم آبانماه در محل دائمی نمایشــگاه های 

بین المللی کیش برگزار شد.
به گــزارش فرینا، ســازمان منطقه آزاد چابهــار در جریان 
برگزاری این نمایشــگاه با حضور پر رنگ در سطح مدیرعامل، 
اعضای هیات مدیــره، معاون و مدیران و با درکنار قرار گرفتن 
دیگر مناطق، دستاوردهایی از جمله انعقاد هشت تفاهم نامه در 
خصوص همکاری های مشــترک در حوزه گاز و مشــتقات آن، 

گردشگری و ترانزیتی منعقد کرد.
انعقاد تفاهم نامه همکاری با شرکت کوثر امین فردوس منطقه 
آزاد چابهار )شــرکت سرمایه گذار خارجی( با هدف گسترش و 
پیش برد مؤلفه های اقتصادی در راستای منافع جامعه محلی و 
رفع نیازهای منطقه به امضای رئیس هیات مدیره و مدیرعامل 
ســازمان منطقه آزاد چابهار و مدیرعامل شــرکت کوثر امین 

فردوس رسید.
در این مراســم امیر مقدم رئیس هیــات مدیره و مدیرعامل 
ســازمان منطقه آزاد چابهار ضمن ابراز خرســندی از افزایش 
سطح تعامل با تجار و فعالین اقتصادی داخلی و خارجی اظهار 
کرد: امضای این تفاهم نامه، فصل جدیدی در رشــد و توســعه 
اقتصادی منطقه علی الخصــوص در نقطه منفصله پایانه مرزی 
ریمدان خواهد داشــت و گســترش همکاری ها از این دســت 
جزو اولویت های ما خواهد بود و امیدواریم بتوانیم با تســهیل 
فرآیندها و حذف قوانین دست و پاگیر اداری این همکاری ها را 

توسعه داده و از پتانسیل های بومی بهره گیریم.
مقدم در مراســم امضای تفاهم نامه که در حاشــیه برگزاری 
نمایشگاه کیش اینوکس انجام گردید ضمن قدردانی از زحمات 
برگزارکنندگان نمایشگاه با بیان اینکه فرصت های بسیارخوبی 
در این نمایشــگاه و جزیره زیبای کیش برای شرکت کنندگان 
مهیا گشــته اســت گفت: این دســت فرصت ها کــه در قالب 
نمایشــگاه رخ می دهد منجر به رشــد و هم افزایی شرکت ها و 

سازمان ها می شود.

اخبار

انتصاب رئیس جدید 
پردیس بین المللی کیش 
دانشگاه صنعتی امیرکبیر

سرپرســت دانشــگاه صنعتی امیرکبیر در 
حکمــی رئیــس جدید پردیس بیــن المللی 
کیش این دانشگاه را منصوب کرد.به گزارش 
خبرگزاری صداوســیما مرکز کیش، علیرضا 
رهایــی در حکمــی علی اصغر صبــاغ الوانی 
را به مدت دوســال به عنــوان رئیس پردیس 
بین المللی کیش دانشــگاه صنعتی امیرکبیر 
منصــوب کرد.سرپرســت دانشــگاه صنعتی 
امیرکبیر در این حکم بر توسعه همکاری های 
بین المللی و گسترش کمی و کیفی علمی در 

پردیس بین المللی کیش تاکید کرد.

سه اثر از رادیو کیش در 
جشنواره ملی رادیویی 

صدای شهر
ســه اثر از رادیو کیش در بیــن نامزد های 
نخستین جشــنواره ملی رادیویی صدای شهر 

معرفی شدند.
به گــزارش خبرگزاری صداوســیما مرکز 
کیش، اثر فلزات قاتل از مسعود خسروی، اثر 
هــزار و یک از محمد چگنی و اثر یک، ســه، 
هفت از محمدجواد هاشمی نیا از رادیو کیش 
در بین نامزد های نخســتین جشــنواره ملی 

رادیویی صدای شهر معرفی شدند.
رئیس اداره تولیدات رســانه ای شــهرداری 
اصفهان از برگزاری مراسم اختتامیه نخستین 
جشــنواره ملی رادیویی صدای شهر با حضور 
برگزیــدگان و هنرمنــدان مطــرح، مردم و 
علاقه مندان به رادیو در اواســط آذر امســال 
خبر داد.محمدحســن غضنفری با اشــاره به 
برگزاری این جشنواره گفت: بیش از ۳۴۰ اثر 
به جشــنواره رسیده و کمیته داوران با حضور 
اساتید برنامه ســاز و معاونت امور استان های 
ســازمان صداوســیما به داوری آثار رســیده 

پرداختند.

برقراری شرایط جوی 
آرام در کیش

کارشــناس اداره کل هواشناسی هرمزگان 
گفت: امروز شــرایط جوی آرامی در کیش و 
دیگر اســتان برقرار خواهد بــود و گذر ابر در 

آسمان استان پیش بینی می شود.
به گــزارش خبرگزاری صداوســیما مرکز 
کیش، مرضیه ســی ســی پور گفــت: امروز 
دریا نیز نســبتاً آرام و شرایط برای تردد های 
دریایی مساعد پیش بینی می شود.وی گفت: 
فردا افزایش باد های جنوب شرقی برروی دریا 
پیش بینی می شود و دریا متلاطم خواهد شد 
و توصیه می شــود تردد شناور ها بویژه سبک 
و صیادی با احتیاط انجام شود.ســی سی پور 
گفت: از پنجشــنبه تا ظهر شنبه، ۲۵ تا ۲۷ 
آبان، فعالیت موجی بارشــی در سطح استان 
پیش بینی می شــود و ســبب ابری شــدن 
آســمان، رگبار باران و رعد و برق گاه تگرگ، 
افزایــش باد بــا احتمال گرد و غبــار خواهد 
اداره کل هواشناسی هرمزگان  شد.کارشناس 
گفــت: از لحــاظ دمایی تا فردا چهارشــنبه، 
نوســان ۱ تا ۲ درجه ای دمــا پیش بینی می 
شود و فردا تا آخر هفته افزایش نسبی دمای 
کمینه و کاهش دمای بیشــینه ۲ تا ۴ درجه 

سلسیوس پیش بینی می شود.

فرمانده انتظامی ویژه و پایگاه 
دریابانی کیش اعلام کرد؛

دستگیری ۴ خدمه یک 
لنج در آب های ساحلی 

کیش
فرمانده انتظامی ویژه و پایگاه دریابانی کیش 
از کشف بیش از ۲۵ هزار لیتر سوخت قاچاق از 
یک لنج و دســتگیری ۴ خدمه آن خبر داد.به 
گزارش مهر، سرهنگ علی اصغر جمالی اظهار 
کــرد: در اجرای طرح برخورد و مبارزه با قاچاق 
ســوخت، نیروهای پایگاه دریابانی کیش برای 
اجرای طرح در ســطح حوزه استحفاظی حین 
کنترل نوار مرزی به یک شــناور صیادی که در 
حال گذر به سمت مرز بود، مشکوک شدند.وی 
افزود: مأموران دریابانی در بازرسی از این شناور 
موفق به کشــف بیش از ۲۵ هزار لیتر سوخت 
قاچاق و دســتگیری ۴ خدمه شــدند و پرونده 
به مراجع قضائی ارسال شد.سرهنگ جمالی با 
اشاره به اینکه ســودجویان با استفاده از روش 
های متعدد قصد انتقال سرمایه ملی را از کشور 
دارند، افزود: این افراد پس از جمع آوری سوخت 
به صورت شــبانه با حضور در نقطه صفر مرزی 
و ورود به آب های مرزی کشــورهای حاشــیه 
خلیج فارس اقدام به فروش سوخت های قاچاق 
به شــناورهای خارجی می کنند.فرمانده پایگاه 
دریابانی کیش خاطرنشان کرد: متأسفانه با توجه 
به اینکه اینگونه اقدامات غیرقانونی سود نامشروع 
بسیاری برای متخلفان دارد، افراد هنجارشکن در 
این حوزه ورود می کنند و باید بدانند پلیس در 
برخورد با ایــن افراد با قاطعیت تمام در صحنه 
حاضر اســت و با مجازات هایی که توسط مقام 
قضائی برای این افراد تعیین و اعمال می شــود 
در آینده شاهد افزایش بازدارندگی و عدم ورود 

متخلفان به این حوزه باشیم.

3
ماراتن بزرگ کشــور جمعه ۲۶ آبان با حضور ۱۵۰۰ دونده از اســتان های مختلف درکیش برگزار 

می شود.
به گزارش روابط عمومی شــرکت عمران، آب و خدمات کیش، به مناســبت گرامیداشت هفته کیش 
روز جمعــه ۲۶ آبان این جزیره میزبــان ۱۵۰۰ دونده ماراتن ۴۲ کیلومتر در دو بخش آقایان و بانوان 

است.

این رویداد ورزشــی با هدف توسعه گردشگری ورزشی و فرهنگســازی برای توجه بیشتر به ورزش 
و ســلامتی برگزار می شود. شــروع مارتن در گروه آقایان ساعت ۶ صبح از اسکله تفریحی دامون و در 

گروه بانوان از ساعت 8 صبح اعلام شده است. 
همچنین برای ترویج فرهنگ ورزش و ســلامتی مســابقات دو ۱۵ کیلومتر و 8۰۰ متر ویژه نونهالان  

نیز در روز جمعه ۲۶ آبان برگزار می شود.

جزیره کیش میزبان بزرگترین ماراتن کشور

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
24 آبان 1402
 شماره  1567

رحیم سرهنگی افتتاح پایانه جدید فرودگاه بین المللی کیش 
را گامی ارزشــمند در راســتای تاکید رییس جمهور کشورمان 
مبنی بر تکمیــل پروژه های نیمه تمــام در منطقه آزاد کیش 

عنوان کرد.
به گــزارش روزنامه اخبار کیش به نقل از روابط عمومی و امور 
بین الملل ســازمان منطقه آزاد کیش، رحیم ســرهنگی صبح 
ســه شــنبه ۲۳ آبان در آیبن افتتاح پایانه جدید فرودگاه بین 
المللی کیش این پروژه ملی را به عنوان ســومین ترمینال بزرگ 
فرودگاهی و نخســتین پایانه هوشــمند در کشور معرفی کرد و 
گفت: تلاش متولیان این امر مهم و زحمات بی وقفه مختصصان 
و مهندسان داخلی در طول ساخت   و تجهیز این طرح ملی قابل 

قدردانی است  
سرهنگی در ادامه سخنان خود، اظهار داشت: تمام زیبایی ها، 
عظمت، امکانات و  تجهیزات هوشمند این ترمینال حاصل تلاش 

و تجارب ارزشمند ظرفیت های فنی و دانش داخلی است.
وی ضمن اشــاره به آیه ای از قرآن کریم و زیبایی های جزیره 
کیش این منطقه را یکی از مقاصد مهم گردشــگری در ســطح 
کشور معرفی کرد و افزود: روزگار قدیم منطقه آزاد کیش محلی 
برای کســب و کارها و کشت مروارید بود و جزیره یکی از جاذبه 
های مطرح گردشــگری ایران آماده میزبانی شایســته از عموم 

 گردشگران از اقصی نقاط کشور است.
رییــس هیات مدیره ســازمان منطقــه آزاد کیش در تکمیل 
ســخنان خود، تاکید کرد: از بدو ورود به جزیره کیش و پذیرش 
مســوولیت نخســتین اولویت کاری خود را پایانه جدید جزیره 
به عنوان پروژه ملی کشــور در دســتور کار قــرار گرفت و امروز 

خوشبختانه شاهد افتتاح این طرح بزرگ هستیم.
رحیم ســرهنگی، خاطر نشان کرد: باید تک تک متخصصان و 
مهندسان این طرح بزرگ ملی که امروز شاهد افتتاح آن هستیم 
در شیشه های این پایانه نصب و از تلاش های آنها در طول این 

ســال ها که برای تکمیل فرودگاه کیش تلاش کردند قدردانی و 
به همگان این ظرفیت و توانمند ارزشمند داخلی معرفی شود. 

به گفته سرهنگی پایانه جدید فرودگاه کیش به عنوان ترمینال 
هوشمند در سطح کشور هدیه ای از کل کیشوندان به تمام مردم 
ایران است و افزود: کیشوندان ساکنان مهمانان نوازی هستند و 
این منطقه آماده میزبانی از تمام گردشــگران از اقصی نقاط دنیا 

می باشد. 
سرهنگی در سخنان پایانی خود بر شریان های ورودی جزیره 
که مســیرهای “زمینی و هوایی” است اشاره کرد و گفت: کسب 

و کارهای این منطقه متاثر از مســیرهای زمینی و  هوایی است 
که بایــد گام های موثری برای تقویــت ظرفیت های زمینی و 
افزایش تعدادایرلابن ها برای میزبانی شایسته از عموم مسافران 

و گردشگران برداشت.
گفتنی اســت در این آیین افتتاح، وزیر راه و شهرسازی، دبیر 
شــورایعالی مناطق آزاد، امام جمعه کیش، استاندار هرمزگان و 
مســوولان سازمان منطقه آزاد کیش و شرکت های تابعه، تجار، 
بازاریان، بازرگانان روســای ادارات و نهادهای مستقر در جزیره 

کیش حضور داشتند

دکتر سرهنگی: 

نخستین ترمینال فرودگاهی هوشمند کشور، هدیه ی کیشوندان به مردم 
ایران است

مشاور رئیس جمهور و دبیر شــورایعالی مناطق آزاد تجاری 
ـ صنعتی و ویژه اقتصادی شــامگاه دوشنبه با حضور در برنامه 
صف اول شــبکه خبر ســیما، به موضوع عملکرد مناطق آزاد، 
طرح های عمرانی و اقتصادی و ســرمایه گذاری خارجی در این 

مناطق پرداخت.
به گزارش فرینــا، حجت الله عبدالملکی گفــت: یکی از دو 
راهبرد اصلی ما در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، راهبرد جهانی 
سازی این مناطق است که این راهبرد مشتمل بر پنج سیاست 
اســت که بند دوم سیاست های ما ایجاد زیرساخت های سخت 
افزاری اقتصاد بین الملل است که این ها عمدتاً زیرساخت های 

لجستیکی هستند.
وی با اشــاره به اتمام و آماده افتتاح فرودگاه مدرن جدید در 
کیش گفت: سرعت اتمام طرح های لجستیک به لحاظ سرعت 
پیشرفت طی دو سال گذشته نسبت به دوره قبل دو برابر شده 

است.
مشاور رئیس جمهور با بیان اینکه ایجاد زیرساخت های سخت 

افزاری اقتصاد بین الملل مورد توجه ویژه دولت قرار دارد، افزود: 
طرح های بزرگ لجستیکی در حوزه فرودگاه، بنادر و خط آهن 
در مناطق آزاد اجرا می شــود که ترمینال مدرن فرودگاه کیش 

یکی از آنها است.
عبدالملکی با بیان اینکه، جهانی ســازی راهبرد اصلی ما در 
توسعه است و ایجاد زیرساخت های لجستیک برای تحقق این 
راهبرد در دستور کار قرار گرفته است، ادامه داد: اتمام فرودگاه 
جدید کیش با تلاش شــبانه روزی دولتمردان، اتفاق مبارکی 

است که مردم ایران از آن بهره مند خواهند شد.
وی در ادامه گفت: پیشرفت حدود ۳۰ درصدی این طرح طی 

۲ سال گذشته یک اقدام جهادی بود که به مردم هدیه شد.
دبیر شــورایعالی مناطق آزاد و ویــژه اقتصادی با بیان اینکه 
ترمینال جدید فرودگاه کیش دارای تراز استانداردهای جهانی و 
هوشمند است، افزود: مردم پس از حضور در این فرودگاه تفاوت 

را به وضوح احساس خواهند کرد.
**مناطــق آزاد و ویژه اقتصــادی از جهت کمک به 

ارزآوری کشور روسفید هستند
عبدالملکــی ادامه داد: مجموع صادرات از مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی در سال ۱۴۰۱ بیش از ۱8 میلیارد یورو بوه است. این 
محصولات به کشور های مختلف از جمله چین، امارات متحده 
عربی، عراق، روسیه، ترکیه تا یک حدی، افغانستان صادر شده 

اند.
وی با اشــاره به اینکه تقریباً یک سوم کل صادرات غیرنفتی 
کشــور از مناطق آزاد و ویژه اقتصادی انجام می شــود افزود: 
ما معتقد هســتیم که ظرفیت های صادراتی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی در جمهوری اســلامی ایران مازاد بر این ها اســت، ما 
یک هدفگذاری دو برابری برای برنامه هفتم توسعه کشور و یک 
هدفگذاری پنج برابری برای انتهای گام دوم انقلاب اسلامی در 
نظر گرفته ایم. بنابراین انتظار ما این اســت که تا پایان برنامه 
هفتم بتوانیم به بیــش از ۳۵ میلیارد دلار صادرات و تا ۱۴۳۷ 
که انتهای گام دوم است یکصد میلیارد دلار صادرات در مناطق 

آزاد و ویژه اقتصادی برسیم.

دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی:

مناطق آزاد و ویژه اقتصادی از جهت کمک به ارزآوری کشور روسفید هستند 

وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به اینکه ۲۷ استان کشور صاحب 
شهرک ساحلی می شوند، گفت: این یکی از طرح های مهم مربوط به 

توسعه کلی در حوزه اقتصاد دریامحور است.
مهرداد بذرپاش در حاشــیه مراسم افتتاح مدرن ترین پایانه جدید 
فــرودگاه بین المللی کیش در جمع خبرنگاران حاضر شــد و افزود: 
احداث شــهرک های ساحلی در ۲۷ نقطه از کشــور که به دریای 
جنوب متصل نیســتند، هدف گذاری شــده اســت؛ در این راســتا 
مصوبات لازم در شــورای برنامه ریزی چهار استان ساحلی کشور از 
جمله هرمزگان، بوشــهر، خوزستان وسیســتان و بلوچستان اخذ و 
به مرکز ارســال شده اســت که در ۲ ماه آینده به سرانجام خواهد 
رسید و فرصت های سرمایه گذاری در همایشی طی این مدت معرفی 

خواهیم کرد.
وی بیان کرد: این ها را در هم پیوندی با اســتان های بدون ساحل 
کــه به دریای جنوب متصل نیســتند، برنامه ریــزی کرده ایم و هر 

کدام از این شــهرک های ساحلی در یکی از استان های بدون ساحل 
درهم پیوندی آن برقرار شــده و به نوعی اســتانِ معین )یاور( این 

شهرک های جدید خواهند شد.
بذرپاش تصریح کرد: طرح ذکر شــده، یکی از طرح های بســیار 
بزرگ و راهبردی کشــور است که هم جمعیت پذیری را در سواحل 
افزایش می دهد و هم اینکه جنس شــهرها هم، شهرهای مولد دیده 
شده اســت؛ هم صنایع مولد کشــاورزی، بخش پتروشیمی و سایر 
صنایع ما استقرار پیدا کنند و احداث ساخت مسکن برنامه جدی در 

این شهرک های ساحلی است.
وی ادامــه داد: تا زمانی که این شــهرک ها جمعیت پذیر نشــوند 
و جمعیت در این مکان ها ســاکن نشــوند، عملا توســعه ای اتفاق 
نمی افتد؛ در کنار ایجاد زیرســاخت های صنعتی، احداث مسکن در 
قالب طرح نهضت ملی داریم که یکی از نقاط هدفمان خواهد بود تا 

بتوانیم جمعیت پذیری را آسان تر و بهتر کنیم.

وزیر راه و شهرســازی گفت: کار دیگری که توافقی با دبیر شورای 
عالی مناطق آزاد کشور داشــتیم در شورای عالی مسکن با ریاست 
رپیس جمهور به تصویب رسید، ساخت مسکن در مناطق آزاد است.

وی با اشــاره بــه اینکه یکی از زیرســاخت های خوبی که در این 
مناطق وجود دارد، وجود زمین مناسب است، تصریح کرد: در جزیره 
زیبای کیش نیاز به ساخت مسکن کاملا احساس می شود، چه برای 
کسانی که موقت می خواهند اسکان شوند و سرمایه گذاری یا فعالیتی 
انجام دهند یا مدیرانی که در قالب های مختلف در این جزیره به ارائه 

خدمت بپردازند، نیازهای فرهنگی، انتظامی و اقتصادی دارند.
وی تاکید کرد: امیدواریم با این کار عملیات ســاخت مســکن در 
قالــب نهضت ملی با رعایــت الگوهای حاکم بــر مناطق آزاد رونق 
بیشــتری بگیرد و ساخت مســکن در مناطق آزاد به کاروان عظیم 
نهضت ملی مســکن بپویند و مردم ساکن در مناطق آزاد به ویژه در 

کیش بهره لازم را ببرند.

وزیر راه و شهرسازی در حاشیه افتتاحیه مدرن ترین فرودگاه کشور مطرح کرد:

ساخت شهرک های ساحلی در راستای اقتصاد دریامحور

امام جمعه کیــش گفت: پایانه مســافری فرودگاه 
کیش که هوشمند و مجهز به همت تلاشگران عرصه 
علم و فناوری ســاخته شده است، مایه افتخار و غرور 

است.
حجت الاسلام والمسلمین علیرضا بی نیاز در مراسم 
گشایش پایانه مسافری فرودگاه کیش گفت: پیشرفت 
امت اســلامی تا حدی اســت که همه شــگفت زده 
می شــوند و پس از پیروزی انقلاب اسلامی پیشرفت 

کشور در حوزه های مختلف مصداق عملی ما می توانیم 
است.

وی گفت: بخشــی از این پایانه مسافری فرودگاه در 
ســال های قبل انجام شد که قابل قدردانی است و در 

دو سال گذشته با سرعت تکمیل شد.
حجت الاسلام والمســلمین بی نیاز گفت: خدمات 
شهری، عمومی، فرهنگی و اقتصادی نیز باید هم تراز 

این پایانه مسافری فرودگاه توسعه یابد.

وی با اشــاره به اینکــه جزیره کیــش محصور در 
دریاست، گفت: افزایش پرواز یکی از اولویت های اصلی 
در جزیره کیش است و تسری قوانین کشور به کیش 

مشکلاتی را ایجاد می کند.
امام جمعه کیش افرود: افزایش ســه برابری هزینه 
حمل بار موجب گرانی مواد غذایی شــده اســت و با 
تخفیــف ویژه بــرای جزیره کیش این مشــکل حل 

می شود.

ساخت پایانه مسافری هوشمند فرودگاه کیش مایه افتخار و غرور
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سوگل طهماسبی) بازیگر ( از تجربه حضور در فیلم های کوتاه می گوید و چالش های که در این زمینه دارد.

سوگل طهماسبی بازیگر فیلم کوتاه »آنجلو« به کارگردانی علی کیان ارثی که به تازگی در شبکه نمایش خانگی عرضه شده است، در گفتگو با ایسنا 
درباره سینمای کوتاه ایران و حضور بازیگران مطرح در فیلم های کوتاه اظهار کرد: به نظر من سینمای کوتاه در حال حاضر پیش روترین سینمای ما 
است چون نسلی جوانی که وارد این عرصه شده به قدری باسواد است که به نظر می رسد سال ها تجربه دارند و من در برخورد با نسل فیلمسازان جوان 
همین تجربه را دارم.طهماسبی خاطرنشان کرد: تکنولوژی در دنیا با سرعت در حال پیشرفت است و این باعث می شود که فیلمسازان جوان ما هم 
بخواهند با دنیا رقابت داشته باشند و به همین دلیل تلاش می کنند در آثار کوتاهی که خلق می کنند خودشان را ثابت کنند تا بعدها برای ساخت فیلم 

بلند جذب سرمایه برایشان راحت تر باشد تا بتوانند کاری را که در سینمای بلند در نظر دارند به بهترین شکل بسازند. به همین دلیل به سینمای کوتاه 
کشورمان بسیار امیدوار هستم و کارهای کوتاه بسیار خوبی هم در این سال ها ساخته شده است.این بازیگر درباره نگاه فیلمسازان به سینمای کوتاه 
گفت: به نظر من نسل جدید باعث شده تا نگرش به سینمای کوتاه جدی تر شود اما هنوز فیلم کوتاه به جایگاهی که باید نرسیده است و وقتی با اکثر 
فیلمسازان صحبت می کنید تأکید دارند که فعالیتشان در سینمای کوتاه برای این است که بتوانند پس از ساخت چند فیلم امکان ساخت فیلم بلند 
داشته باشند. به همین دلیل فکر می کنم همچنان نگاه غالب به سینمای کوتاه این است که از این طریق به سینمای بلند راه پیدا کنند و شاید برای 

جدی تر شدن این سینما فیلمسازان جوان ۵۰ درصد راه را آمده باشند و ۵۰ درصد راه باقی مانده است.

»آنجلو« اولین تجربه ام در ژانر کمدی است

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
24 آبان 1402
 شماره  1567

خبر

»دنزل واشنگتن« ژنرال باستانی 
می شود

»دنزل واشنگتن« در جدیدترین همکاری خود با »آنتونی 
فوکوا« در نقش هانیبال ژنرال باستانی ظاهر می شود.

به گزارش ایســنا به نقل از ورایتی، »دنزل وانشگتن« که 
در فیلمهای »روز تمریــن« و »اکولایزر« با »آنتونی فوکوا« 
همکاری کرده بود، قرار اســت در فیلم جدید این کارگردان 
آمریکایی در نقش ژنرال باســتانی اهل کارتاژ هانیال مقابل 

دوربین برود.  
تهیــه کنندگی این فیلم که هنوز عنوانی برای آن انتخاب 
نشــده بر عهده نتفلیکس اســت و »جان لوگان« فیلمنامه 
نویس برنده ســه جایزه اســکار آثاری چــون »هوانورد« از 
مارتین اسکورســیزی و »گلادیاتور« ساخته ریدلی اسکات، 

فیلمنامه آن را خواهد نوشت. 
این فیلم بر اساس شخصیت واقعی هانیبال ساخته میشود 
که به طور گســترده به عنوان یکی از بزرگترین فرماندهان 
نظامی تاریخ شناخته می شود و به نبردهای محوری او علیه 

جمهوری روم می پردازد. 
هانیبال در حالی که سوار بر یک فیل جنگی شمال آفریقا 
بود به ایتالیا حمله کرد. تحت رهبری او، کارتاژی ها پیروزی 
های کلیدی را در برابر رومیان به دست آوردند و به هانیبال 
اجــازه دادند که اکثریت جنوب ایتالیا را به مدت 1۵ ســال 
اشغال کند. ســرانجام هانیبال پس از حمله متقابل رومیان 

به شمال آفریقا در نبرد زاما توسط رومیان شکست خورد.
»واشنگتن« تهیه کنندگی این فیلم را نیز در کنار »اریک 
اولســن«، »آدام گلدورم« و »فوکوا« با همکاری نتفلیکس بر 

عهده دارد. 
»فوکــوا« اخیرا »واشــنگتن« را در فیلــم »اکولایزر 3« 
کارگردانی کرد که در آن واشنگتن نقش »رابرت مک کال« 

را بازی کرد.
»دنزل واشنگتن« در حال حاضر درگیر یک فیلم حماسی 
دیگر است، دنباله آتی فیلم »گلادیاتور« که فیلمبرداری آن 
در مراکش به دلیل اعتصاب اتحادیه بازیگران آمریکا متوقف 
شــده بود و ادامه فیلمبرداری آن در دســتور کار اســت. با 
این حال »ریدلی اســکات« به تازگــی اعلام کرده در فاصله 
زمانی اعتصابات 9۰ دقیقه از صحنه های فیلمبرداری شــده 

»گلادیاتور 2« را تدوین کرده است.

یک فعال فرهنگی و هنری:

نقاشی شوقی برای ادامه زندگی 
است

یک فعال فرهنگی و هنری، نقاشــی را شوقی دانست 
برای ادامه زندگی و یادآور شد: نقاشی تنها راه من برای 
حرف زدن اســت و می توانم با نقاشی به بیان خویشتن 

بپردازم.
آمینا کافی در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه متولد 
13۸۰ از شهر رشت است، اظهار کرد: دیپلم خودم را در 
رشته گرافیک گرفتم و فارغ التحصیل مقطع کارشناسی 

رشته نقاشی از دانشگاه گیلان هستم.
وی در پاســخ به این ســوال که تاکنون چه اقداماتی 
در زمینه برگزاری ورکشــاپ ها و گالری های فرهنگی و 
هنری انجــام داده، عنوان کرد: با توجه بــه اینکه تازه 
فارغ التحصیل شدم و در سال های ابتدایی فعالیت هنری 
قرار دارم؛ همچنان در حال کشــف قابلیت های شخصی 
خود هســتم و لــذا نمی خواهم فرصــت تجربه گری در 

زمینه گسترده هنر را از خودم دریغ کنم.
ایــن فعــال فرهنگی و هنــری ادامــه داد: در زمینه 
برگزاری گالری ها، حدودا از ســال 9۸ بــه همکاری با 
گــروه نقاشــان معاصر گیلان مشــغولم و بــا همکاری 
نقاشــان گیلانی چندین نمایشــگاه گروهی در گیلان و 

تهران برگزار کرده ایم.
این نقاش جوان، با اشــاره به مهم ترین و شاخص ترین 
فعالیــت هنری خود، از هدفش برای فعالیت در رشــته 
نقاشــی گفت و بیان کــرد: به تازگی اولیــن مجموعه 
نقاشــی خودم را به اتمام رســاندم و اولین نمایشــگاه 
انفرادی خودم را در شــهر رشــت در گالــری آرمان به 

نمایش گذاشتم.
کافی نقاشــی را شوقی دانســت برای ادامه زندگی و 
یادآور شــد: نقاشی تنها راه من برای حرف زدن است و 
می توانم با نقاشــی به بیان خویشــتن و شناخت خود و 

دنیایی که هر روز با آن ســر و کله می زنم بپردازم.
وی با بیان اینکه خلــق چیزی که من از دنیا درک و 
احســاس می کنم فقط از راه نقاشــی امکان پذیر است، 
تصریح کرد: گاهی وقت ها نقاشــی کردن برایم به مانند 
بازی کردن است؛ دســت بردن در واقعیت و تبدیل آن 
به چیزی تازه و نو و یا همان آوردن نیســتی به هستی.

این فعال فرهنگی و هنری با اشــاره به تجربه خود در 
برگزاری نمایشــگاه های نقاشی، اضافه کرد: به طور کلی 
فعالیت هنری خودم را در زمینه برگزاری نمایشــگاه از 
سال 9۷ شروع کرده ام و تاکنون هفت نمایشگاه گروهی 
و یک نمایشگاه انفرادی داشته ام. با توجه به فعالیتم در 
این مدت کوتاه، پیشــنهاد کار از سوی چند آموزشگاه و 

هنرستان داشته ام، اما فعلا علاقه ای به تدریس ندارم.
وی در پایان در پاســخ به این ســوال کــه »به کدام 
سبک هنری تمایل دارید؟«، یادآور شد: در عصر حاضر 
هنرمند در نوع کار و ســبک خودش آزاد است. در واقع 
خاصیت هنر پســت مدرنیسم همین است و لذا از تمام 

سبک ها تاثیر می پذیرم.
کافــی ادامه داد: با اینکه آثارم در زمره ســبک "پاپ 
آرت" قــرار می گیرنــد، اما علاقــه فراوانی به ســبک 
اکسپرسیونیسم دارم، زیرا به راحتی می توانم خودم را با 

این سبک بیان کنم.

خبر

وزیر ارشاد عنوان کرد؛

افزایش کتابخانه های سیار
وزیــر فرهنــگ و ارشــاد اســلامی از افزایش 
کتابخانه های سیار خبر داد و گفت: هرچقدر بچه ها 
از کتاب و کتابخوانی فاصله داشــته باشــند، آثار 
نامطلوب خودش را در آینده کشــور به جا خواهد 

گذاشت.
به گــزارش ایســنا، محمدمهدی اســماعیلی 
امروز )سه شــنبه 23 آبان( در حاشیه مراسم آغاز 
هفته کتاب در مدرســه دخترانــه فرهنگ گفت:  
ما خوشحال هســتیم که امسال با ابتکار دوستان 
خوبمان توانســتیم هفته کتــاب را در قالب زنگ 
کتاب و کتابخوانی در مدرســه شــروع کنیم. به 
هرحال جامعه دانش آموزی ما با بیش از 1۶ میلیون 
دانش آموزی که امروز در کشــور مشغول تحصیل 
هستند، بزرگترین سرمایه فرهنگی جامعه ماست و 
اگر ما جامعه هدف خودمان را در گسترش کتاب 
و کتاب خوانــی اولویت بندی کنیــم، اولویت اول 
بچه ها هستند. هرچقدر بچه ها با کتاب خواندن خو 
بگیرند، حتما فردا پدران و مادران و مسئولان خوبی 

در کشور خواهند شد.
او ادامه داد:  هرچقدر بچه ها از کتاب و کتابخوانی 
فاصله داشته باشــند، آثار نامطلوب خودش را در 
آینده کشور به جا خواهد گذاشت، به همین دلیل 
امسال بنا بر این است که به مدارس برویم. ابتدای 
ســال همکاران ما در کانون پرورش فکری ســه 
میلیون کتاب را به کتابخانه های مدارس فرستادند. 
الان بــا عزیزانمان صحبت کردیــم که حتی در 
کلاس های درسی نیز ما کتاب های مورد نیاز بچه ها 

را قرار دهیم.
وزیر ارشاد افزود: در نمایشگاه کتاب امسال آقای 
رئیس جمهور این تاکید را داشتند که ما کتابخانه ها 
را صرفا در مکان های خاصی در شهر قرار ندهیم که 
برای یک عده مخاطب حرفه ای در دسترس باشد، 
بلکه باید بتوانیم کتابخانه ها را گسترش دهیم. در 
این راســتا من از وزیر صمت تشــکر می کنم که 
موافقت کردند ما تعدادی خودرو به عنوان کتابخانه 
سیار داشته باشیم. این کتابخانه های سیار در آغاز 
2۵ خوردو بود که اکنون این آمار را دوبرابر کرده ایم 
و بــا ایــن کاری که دولت انجــام می دهد، تلاش 
می کنیم ظرف دو سال آینده برای مناطق محروم و 
روستاها بتوانیم تا ۵۰۰ کتابخانه سیار را که شامل 
کامیون و مینی بوس و سایر خودروهایی است که 
امکان تجهیز آن ها هســت، فراهم کنیم و به همه 
مناطق عشایری و روستایی آن عدالت فرهنگی را 
که گفتیم از طریق کتابخانه های سیار پیش ببریم.

»میشل سیمان« منتقد 
معروف فرانسوی 

درگذشت
»میشل سیمان«، منتقد فیلم و مورخ سرشناس 
فرانسوی و سربیر سابق مجله سینمای »پوزیتیف« 

در سن ۸۵ سالگی درگذشت.
به گزارش ایســنا به نقل از اســکرین، »میشل 
سیمان« که در سال 193۸ در پاریس متولد شد، 
زندگی خود را وقف سینما کرد و به ستون نقد و 
تاریخ فیلم فرانســه برای بیش از نیم قرن تبدیل 

شد.
او به عنوان هیات داوران جشنواره های مهمی 
از جمله کن، ونیز، برلین و لوکارنو حضور داشــته 
و افتخارات مدنی متعددی از جمله نشــان لژیون 
افتخار، نشــان ملــی لیاقت و نشــان هنر و ادب 

فذانسه را دریافت کرده است. 
»ســیمان« ســردبیر مجله ســینمایی بسیار 
تأثیرگذار پوزیتیف بود که در سال 19۶3 با مقاله 
ای درباره »اورســن ولز« به آن پیوســت و کتاب 
های متعددی در مورد ســینما درباره کارگردانان 
مشهوری مانند »فریتز لانگ«، »جین کمپیون« 

و »الیا کازان« تألیف کرد.
کتاب ســال 2۰22 »میشل سیمان« با عنوان 
»پاســپورت به هالیوود« شــامل مصاحبه هایی 
با »بیلــی وایلدر«، »جان هیوســتون«، »جوزف 
مانکیویچ«، »رومن پولانسکی«، »میلوش فورمن« 
و »ویم ونــدرس« بود. او همچننی در مســتند 
»کوبریک به زبان کوبریک« ســاخته »گرگوری 
مونرو« در ســال 2۰2۰ نیز نقش زیادی داشــت 
که تصاویر آرشــیوی را با مصاحبه هایی که این 
فیلمســاز به »میشل ســیمان« داشت را ترکیب 
میکند.همزمــان با درگذشــت این چهــره تاثیر 
گذار سینمایی در فرانسه، »ژیل جاکوب« رئیس 
سابق جشنواره فیلم کن در شبکه اجتماعی خود 
نســبت به این مستند و مورخ ادای احترام کرد و 
نوشت: » میشل سیمان نه تنها یک منتقد بزرگ 
و مورخ مشــهور بین المللی بود، بلکه همچنین 
یک روح کنجکاو در مورد ســینما و هنر بود که 
تمــام عمر برای آن جنگیده بود. روابط نزدیک او 
با فیلمســازان بزرگ مجله پوزیتیف را قدرتمند 
نگه داشــت«.»ژان مارک لالان« ســردبیر مجله 
فرهنگــی فرانســوی »Les Inrocks«، نیز 
گفت: »تاثیرگذارترین چیز در مورد میشــل این 
بود کــه برخی از مهم ترین فیلمســازان او را به 
عنــوان یک همکار ممتاز و شــریک در کار خود 
درباره اندیشــیدن به ســینما می دانستند. برای 
اســتنلی کوبریک یا ترنــس مالیک، او عملا تنها 
منتقدی در جهان بود که مرتب با او مصاحبه می 
کردند. اسکورســیزی، برادران کوئن، نوری بیلگه 
جیلان و آکی کوریزماکی بــه هیچ روزنامه نگار 
دیگری مانند او زمان نمــی دادند. در رویکرد او 
به فیلم ها چیز بسیار عمل گرایانه ای وجود داشت، 
احترام و هوشمندی در مورد نحوه ساخت آن ها، 
که احترام بسیاری از فیلم سازان را در نسبت های 

کاملًا منحصربه فردی برای او به ارمغان آورد«
او در گفتگو با رادو فرانس اینتر در سال 2۰19 
درباره کتابش با عنوان »زندگی سینمایی سیمان« 
گفت: »من عاشق تاریکی هستم زیرا آنقدرها هم 
تاریک نیست. در یک ســینما، ما واقعاً احساس 
مــی کنیم که در کنار دیگران هســتیم. ما واقعاً 
می توانیم حضور آنها را در اتاق احســاس کنیم. 
من برای کشف به ســینما می روم. این اشتیاق 
من اســت برای دیدن فیلم های اول، شناســایی 
اســتعدادهای جدید و حمایت از آنها. دلیل دوم 
درک دنیا و خودم اســت. این برای روشن شدن 

خودم است«.

لغو ویزای ســفر گروهی ایران و روسیه با 
توافق رسمی دو کشــور درحالی از مهرماه 
امسال اجرا شده است، که برخی شرکت های 
هواپیمایی از اجــرای آن خودداری کرده و 

تبعاتی را برای مسافران به وجود آورده اند.
به گزارش ایســنا، ایران و روسیه در تاریخ 
1 جــولای 2۰21 برابر بــا 1۰ تیر 1۴۰۰ 
توافق کردند شهروندان دو کشور بدون ویزا 
برای اهداف توریســتی در گروه هایی از ۵ تا 
۵۰ نفر برای یــک دوره حداکثر پانزده روزه 
از کشــورهای یکدیگر دیدن کنند. اجرای 
این توافق نامه اما تا ســال 2۰23 )1۴۰2( 
طول کشــید. اواخر شــهریورماه امسال با 
ســفر رسمی هیأت گردشــگری از ایران به 
روسیه و متقابلا از روسیه به ایران، سفرهای 
گروهی بدون ویزا به دو کشــور رسماً آغاز 
شــد. اکنون برخی گزارش ها حاکی از این 
است که اجرای این دستورالعمل در مبادی 
ورودی و خروجی دو کشور و از سوی برخی 
از شــرکت های هواپیمایی با موانعی مواجه 

شده است.
از همیــن رو، دفتــر بازاریابی و توســعه 
فرهنگــی،  میــراث  وزارت  گردشــگری 
گردشــگری و صنایــع دســتی در نامه ای 
بــه تاریــخ دوم آبان مــاه، کــه در اختیار 

تمام تشــکل های گردشــگری قرار گرفته، 
روادید گروهی  لغــو  اجرای  دســتورالعمل 
گردشگران ایران و روسیه را بار دیگر  به این 
شرح یادآور شده اســت: اجرای لغو روادید 
گروهی گردشــگران ایران و روسیه از دهم 
مردادماه 1۴۰2 برابر با 1 آگوست 2۰23 به 
همراه جزییات اجرایی شــدن آن ابلاغ شده 

است.

همچنین تاکید شــده اســت: ســفرهای 
انفــرادی با هــر هدفی اعم از گردشــگری 
تجــاری، تحصیلــی و ... ملزم بــه دریافت 
روادید به شــیوه های متداول خواهد بود و 
روادید گروهی  لغــو  اجرای  دســتورالعمل 
گردشــگران دو کشور شــامل این دسته از 

گردشگران نمی شود.
از ســوی دیگــر، برخــی شــرکت های 

هواپیمایی داخلی با ابلاغ دوباره بخشــنامه 
لغو روادید گروهی گردشگران ایران و روسیه 
مطابق با اعــلام وزارت امور خارجه، متذکر 
شــده اند که »با وجود ابلاغ قبلی، شــماری 
از شــرکت های هواپیمایی داخلی و خارجی 
این دستورالعمل را اجرا نکرده اند که تبعات 
نامطلوبی برای گردشــگری داشــته است و 
لازم اســت مقررات یادشده هنگام پذیرش 
مســافران ایران و روسیه در مبادی ورودی 
و خروجی و از سوی شرکت های هواپیمایی 
اجرا شــود.«بنا بر دســتورالعمل اجرای لغو 
روادید گروهی گردشگری ایران و روسیه که 
از دهم مردادماه 1۴۰2 برابر با 1 آگوســت 
2۰23 ابلاغ شده اســت، اتباع دو کشور در 
صورتی کــه در قالب گروه های ۵ تا ۵۰ نفر 
و فقط از طریق دفاتر خدمات مســافرتی و 
گردشــگری منتخب دو طرف سفر کنند به 

دریافت روادید نیازی ندارند.
مسافران گروهی که با این شرایط به ایران 
و روسیه ســفر می کنند همچنین می توانند 
در هر بار ورود به خاک طرف مقابل به مدت 
1۵ روز اقامت داشــته باشــند، مشروط به 
اینکه در هر دوره 1۸۰ روزه، مجموع اقامت 
این دســته از مســافران از 9۰ روز بیشتر 

نباشد.

کم کاری در اجرای لغو ویزای ایران و روسیه

رییس شــورای سیاســت گذاری پنجمین جشنواره 
موسیقی امیرجاهد و مدیرعامل خانه موسیقی ایران در 
خصوص لزوم حمایت بخش دولتی و نهادهای مربوطه و 
فعالان حوزه های مختلف اقتصادی و تجاری از جشنواره 
سراسری موسیقی استاد امیرجاهد در ایجاد انگیزه در 

حوزه تولید موسیقی مطالبی عنوان کرد.
به گزارش ایســنا، حمیدرضــا نوربخش )مدیرعامل 
خانه موسیقی ایران( در مورد حمایت  خانه موسیقی از 
جشنواره موسیقی امیرجاهد گفت: در سال های گذشته 
خانه موزه دکتر معین و اســتاد امیرجاهد فعالیت های 
خــود را به صورت جدی شــروع کرد و بــه یک مرکز 
جدی فرهنگــی و هنری تبدیل شــد. از همان زمان 
خانه موسیقی در کنار این مجموعه حضور داشت و از 
مجموعه فعالیت های خانه موزه حمایت کرد و در واقع به 
نوعی سعی کرد هنرمندان را بیشتر با آن مجموعه آشنا 
کند. برگزاری مراسم و مناسبت ها همچون بزرگداشت 
هنرمنــدان و تقدیــر از فعالیت های آنــان، برگزاری 
جشن های تولد هنرمندان و... از جمله مراسم هایی است 

که تاکنون در این خانه موزه برگزار شده است.
او افزود: خانه موزه، بنای ارزشمند و تاریخی  است که 
در گذشته محل حضور و رفت و آمد هنرمندان بزرگی 
بوده و بسیاری از مفاخر و چهره های ارزشمند فرهنگی، 
هنــری و ادبی در آن رفت و آمد داشــته اند. خانه موزه 
موقعیت بســیار ارجمندی دارد و خانه موســیقی در 
سال های گذشته این مجموعه را رصد کرده است. البته 
دوســتان عزیز و دلسوزی نیز در آن مکان حضور دارند 
از جمله آقایان سبحانی و بیدگلی که از دلسوزان حوزه 
موســیقی اند و در این مکان متمرکزند و فعالیت های 
خود را انجام می دهند و خانه موســیقی همواره از این 

فعالیت ها حمایت کرده است.
سعی کردیم خلأهای دیگر جشنواره ها را جبران کنیم 
مدیرعامــل خانه موســیقی بیــان کرد: هر ســاله 
جشــنواره های مختلفی در کشور و در حوزه موسیقی 
برگزار می شــود. از جمله جشنواره موسیقی فجر که با 
یک نگاه خاص از سال 13۶۴ تاکنون برگزار شده است. 
جشنواره ملی موسیقی جوان، جشنواره موسیقی نواحی 
ایران، جشنواره های موسیقی محلی و غیره. طبیعتاً قرار 
نبود اتفاقی مانند سایر این رویدادهای فرهنگی برگزار 
شــود و این جشــنواره هم تکرار همان رویدادها باشد. 
سعی کردیم خلأهایی که در آن جشنواره ها وجود دارد 
را با برگزاری جشنواره ای دیگر، پرُ و جبران کنیم. به هر 
حال، در این سال ها جشنواره ای جدی با تمرکز بر فرم 
دونوازی و یا گروه نوازی نداشتیم. به همین دلیل تصمیم 
گرفتیم در این جشنواره از این قابلیت استفاده کنیم تا 

متفاوت از جشنواره ملی موسیقی جوان باشد.
نوربخش تصریح کرد: »در جشــنواره موسیقی جوان 
شرایط سنی وجود دارد و اجراها در سه رده سنی برگزار 
می شود. همچنین در آن جشنواره، دونوازی، سه نوازی 
و یا گروه نوازی برگزار نمی شود. به همین دلیل، تصمیم 
گرفتیم در جشــنواره موســیقی امیرجاهد از فرم های 
دونوازی، ســه نوازی و همین طور گروه نوازی اســتفاده 
کنیم که می تواند برای شرکت کنندگان در این بخش ها 

به نوعی انگیزه ایجاد کند.
جشنواره جای خود را بین اهالی موسیقی پیدا 

کرده است
مدیرعامل خانه موســیقی ادامه داد: خوشــبختانه 
جشــنواره موســیقی امیرجاهد در دوره های گذشته 
توانسته است جای خود را بین اهالی موسیقی باز کند 

و فکر می کنم هر ســال که بگــذرد غنی تر و پربارتر از 
ســال های گذشــته باشــد. امیدوارم بتوانیم به  زودی 
شــاهد تأثیرات خــوب آن در ایجاد انگیــزه و فعالیت 
جوانان و همچنین کیفیت مداری و ارتقای موســیقی 
باشیم. همچنین جشنواره موسیقی امیرجاهد، شورای 
سیاســت گذاری دارد که تصمیم های مهم توسط این 
شورا انجام می شود و هر ساله رویکرد و جهت دهی آن 
مشخص می شود. به هر حال، همفکری این دوستان و 
دیگر اســتادان حوزه موسیقی، به بهتر شدن جشنواره 
کمک می کند و در نهایت کیفیــت، نحوه برگزاری، و 
انتخاب هیئت داوران، توســط شورای سیاست گذاریِ 

جشنواره برنامه ریزی و هدایت می شود.
حمیدرضــا نوربخــش همچنین در مــورد حمایت 
نهادهــای مربوطــه از برگزاری این جشــنواره گفت: 
»طبیعتاً از ســایر نهادها نیز انتظــار حمایت داریم و 
مجموعه هایی از جمله شهرداری تهران و وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی و حتی بخش خصوصی می توانند از 
این جشنواره حمایت کنند. امیدوارم بخش خصوصی 
بتواند با این جشنواره همکاری داشته باشد و افرادی که 
دغدغه فرهنگ و هنر دارند و فعالان حوزه های مختلف 
اقتصادی و تجاری بتوانند از این گونه فعالیت ها حمایت 
کننــد. امیدوارم نهادهای مختلف در این راه پیش قدم 
شــوند. این جشنواره می تواند از نظر فرهنگی و هنری، 
همچنین رونق و اشتیاقی که در جوانان ایجاد می کند، 

تأثیر بسزایی بگذارد.«
شهرداری حمایت کند

وی خاطرنشــان کــرد: نهادهای مختلــف خصوصاً 
شــهرداری می توانند به این مســئله توجــه کنند و 
حمایت های لازم را از این جشنواره انجام دهند. واقعیت 
این اســت که برگزاری این جشنواره در راستای اهداف 
و برنامه های شــهرداری تهران است. همچنین وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامی نیز باید نگاهی به این حوزه 
داشــته باشــد و امیدوارم که بتوانند از این جشنواره 

حمایت کنند.
مدیرعامل خانه موسیقی همچنین در مورد عملکرد 
خانه موزه امیرجاهد گفت: به نظرم خانه موزه امیرجاهد 
تلاش بسیار خوبی در این حوزه داشته و دوستانی که در 
این مجموعه حضور دارند، اهل فرهنگ و هنر هستند. با 
توجه به تمرکزی که در فعالیت های آموزشیِ موسیقی 
و همچنین تشکیل گروه های موسیقی دارند، عملکرد 
قابل دفاعی داشته اند و تلاش بسیار ارزشمندی کرده اند. 
خوشبختانه جشنواره در دوره های گذشته با زحماتی که 
این عزیزان کشیده اند و کمک هایی که برحسب وظیفه، 
خانه موسیقی انجام داده و همچنین حضور و حمایت 
استادان و هنرمندان ارزشمند حوزه موسیقی، عملکرد 
قابل تقدیری داشته است و به سهم خودم از این عزیزان 

تشکر می کنم.
وی افزود: زمانی که جشنواره ای برگزار می شود، معرفی 
و حضور رسانه ای آن ها و دیده شدن این جشنواره ها، در 
گرو معرفی خوب اســت که بتواند جامعه را از برگزاری 
ایــن رویداد آگاه و مطلع کنــد. فکر می کنم همه باید 
تلاش کنند که در ارتباط با مجموعه رسانه ها، از جمله 
رســانه های دیداری، شــنیداری و خصوصاً در بخش 
فضای مجازی اتفاقات خوبی رقم بخورد. اما همان طور 
که می دانید، بسیاری از این کارها مستلزم هزینه هایی 
است که به دلیل محدودیت هایی که وجود دارد، شاید 
نتوان فعالیت های تبلیغاتی گسترده ای داشت. اما به هر 
حال می توان کارهایی انجام داد که ارتباطات مؤثرتر و 

گسترده تری با رسانه ها داشــته باشیم که می توان در 
معرفی بهتر این جشــنواره تلاش های بیشــتری کرد. 
به نظرم باید راه هایی باز شــود تا فعالیت های تبلیغاتی 
گســترده ای همانند نصب بیلبوردها در ســطح شهر 

صورت گیرد.
بیلبوردها نقش موثری دارند 

مدیرعامل خانه موســیقی اضافه کــرد: البته در این 
خصوص سازمان زیباســازی شهرداری می تواند بسیار 
مؤثر باشد. امیدوارم سازمان زیباسازی همکاری بهتری 
با جشــنواره داشته باشد تا بتوانیم بیلبوردهای شهری 
داشــته باشــیم؛ چراکه این بیلبوردها نقش مؤثری در 
شناخت جشنواره دارند. در دوره سی ویکم تا سی وسوم 
جشنواره موسیقی فجر، شــهرداری تهران با همراهی 
بخش خصوصی حمایت هایی انجام دادند تا بیلبوردهای 
تبلیغاتی را در ســطح شهر نصب کنیم و خوشبختانه 
استقبال بهتری از سوی مردم صورت گرفت و جشنواره 
با توفیق فراتر از انتظار مواجه شد. به هر حال اگر سازمان 
زیباســازی حمایت جدی  برای در اختیــار قراردادن 
فضای های تبلیغاتی داشته باشد، اتفاقات بهتری برای 

جشنواره خواهد افتاد.
حمایت جدی تر، ارتقای بیشتر

حمیدرضــا نوربخش در پایان افــزود: هر چقدر که 
حمایت جدی تری از جشــنواره داشــته باشیم، کمک 
شــایانی به ارتقای جشنواره و موســیقی کرده ایم. این 
جشنواره هر چقدر که جدی تر، چشمگیرتر و فراگیرتر 
شــود و جامعه از آن آگاه شود، طبیعتاً توجه بیشتری 
به خــود جلب می کند و اســتقبال بهتری از ســوی 
مردم انجام می شــود. به عنوان مثال، اگر بتوانیم جوایز 
غنی تری به لحاظ مادی داشــته باشــیم، انگیزه های 
بیشــتری در شرکت کنندگان ایجاد می شود. کمااینکه 
زمانی که جایزه »باربد« را در جشــنواره موسیقی فجر 
برگزار کردیم، توانســتیم اتفاق بزرگــی را رقم بزنیم؛ 
تــب و تاب و انگیزه عجیبی در حوزه تولید موســیقی 
ایجاد شــد و تلاش های جدی صورت گرفت، شــور و 
شــعف خاصی در جامعه موســیقی ایجاد کرد و باعث 
شــد هنرمندان تولیدات بهتری داشته باشند و بتوانند 
جایزه باربد را کســب کنند. در طول سه دوره برگزاری 
جشنواره موسیقی فجر، آنقدر جایزه باربد مهم شد که 
تمامی تولیدکنندگان آثار موسیقی در طول سال سعی 
می کردند به کیفیت تمامی بخش های تولیدی شان دقت 
کنند. این تجربه نشان می دهد که در جشنواره هایی که 
رقابت وجود دارد، اگر بخواهیم رقابت را جدی تر کنیم، 
جوایز بسیار مهم است، تا برای شرکت کنندگان انگیزه 
ایجــاد کند و همه تلاش می کنند کارهای بهتری ارائه 

دهند و بهتر دیده شوند.

جایزه »باربد« در جامعه موسیقی شعف ایجاد کرد



خبر

۱۰ سالن ورزشی درون مدرسه ای 
در هرمزگان احداث شد

مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیــز مدارس 
هرمزگان گفت: ۱۰ سالن ورزشی درون مدرسه ای 
بــا اعتباری افزون  بر ۴۹ میلیــارد و ۸۰۰ میلیون 
ریال از ابتدای دولت ســیزدهم تاکنون در مدارس 

این استان احداث شد.
مهــدی باوقار زعیمی در گفت و گــو با ایرنا، با 
اشاره به اینکه ســالن های ورزشی یاد شده دارای 
پنج هزار و ۸۹۷ مترمربع زیربنا بوده اســت، اظهار 
کرد: ســاخت و ســاز فضاهای ورزشی در مدارس 
هرمزگان طی دولت ســیزدهم رشــد چشمگیری 

داشته است.
وی بیان کرد: شهرســتان میناب با ســه سالن 
ورزشــی در مدارس بیشــترین ســهم را در بین 

است. داشته  شهرستان های هرمزگان 
مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیــز مدارس 
هرمزگان همچنیــن اظهار کــرد: در حال حاضر 
نیز ۲۳ سالن ورزشــی در مدارس استان در حال 
احداث بوده که بندرعباس با ۱۲ ســالن ورزشــی 
بیشــترین ســهم در بین شهرســتان های استان 

داشته است.
باوقار زعیمی با بیان اینکه این فضاهای ورزشــی 
در راســتای عدالت آموزشــی و محرومیت زدایی 
احداث شده اســت، گفت: توجه اداره کل نوسازی 
مدارس اســتان هرمزگان بیشتر به شهرستان های 
کم برخوردار در حوزه فضاهای ورزشی در مدارس 

بوده است.
وی با تاکید بر اینکه شهرســتان های بندرعباس 
و میناب با کمترین سرانه فضای ورزشی در استان 
مواجه هســتند، یادآورشــد: در شهرستان میناب 
ســه فضای ورزشــی در مدارس احداث شده و ۲ 

فضای ورزشی نیز در حال اجرا است.
به گفتــه مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز 
مــدارس هرمزگان، بــا توجه به اهمیــت کیفیت 
بخشــی فضاهای آموزشی، اســتخر دانش آموزی 
مینــاب با زیربنــای یک هــزار و ۵۳ مترمربع که 
ســال ها روند احداث آن متوقف شده بود، عملیات 
اجرایی آن با اعتبار ۲۰۰ میلیارد ریال آغاز شــده 

است .
وی تصریح کرد: در شهرســتان بندرعباس نیز با 
کمترین ســرانه فضای ورزشی در مدارس تاکنون 
یک فضای ورزشــی احــداث شــده و ۱۲ فضای 

ورزشی دیگر نیز در حال اجرا است.

تجمع کادر درمانی هرمزگان 
در محکومیت جنایات رژیم 

صهیونیستی در غزه
کارکنــان و کادر درمــان در مرکز آموزشــی 
پژوهشــی و درمانــی کــودکان بندرعبــاس در 
تجمعی اعتراضی جنایات رژیم صهیونیستی علیه 

مردم مظلوم غزه را محکوم کردند.
بــه گــزارش مهر، تجمــع اعتراضی بــا حضور 
کارکنــان و کادر درمــان در مرکــز آموزشــی، 
پژوهشــی و درمانــی کــودکان بندرعبــاس در 
راســتای حمایت از مــردم مظلوم فلســطین و 
محکوم کردن جنایات جنگی رژیم صهیونیســتی 
علیه بیمارســتان ها، کادر درمان و آمبولانس های 

غزه شکل گرفت.
کارکنــان این مرکــز با حضــور در این تجمع 
جنایــات رژیم صهیونیســتی علیه مردم مظلوم و 
بی دفاع فلسطین به ویژه کادر درمان و کودکان را 
محکوم کردنــد. همچنین کارکنان و کادر درمان 
بیمارســتان امام علی )ع( رودان امروز دوشنبه، 
۲۲آبان ماه در تجمعی حملات ناجوانمردانه رژیم 
صهیونســیتی غزه و فلسطین اشــغالی را محکوم 

کردند.
همــکاران که متشــکل از کادر اداری و درمان 
بیمارســتان بودنــد با شــرکت در ایــن تجمع 
اعتراضی کــه به صورت همزمان با ســایر مراکز 
درمانی کشــور برگزار شــد حمایت خــود را از 

کودکان و مردم مظلوم غزه اعلام کردند.
در چند روز گذشــته جنایات بی سابقه نظامیان 
رژیم اشــغالگر صهیونیســتی بر بیمارســتان ها، 
کادر درمان و آمبولانس هــا تمرکز یافته که این 
برخــلاف تمامی تعهــدات بین المللی و انســانی 

حتی در عرصه جنگ است.
گزارشــگران بین المللی از کشته شــدن نزدیک 
بــه ۲۰۰نفر از کادر درمان و هــدف قرار گرفتن 
ده هــا آمبولانــس خبــر می دهنــد. متاســفانه 
بیمارســتان های شــفا، نصر، رنتیســی، قدس و 
اندونزی برای ارتش وحشی و جنایتکار اسرائیلی 

به اهداف نظامی تبدیل شده اند.

اخبار

مصرف مشروبات الکلی 
در هرمزگان باز هم 

قربانی گرفت
رئیس بیمارستان نیاپور بندرخمیر از فوت یک 

نفر بر اثر مصرف مشروبات الکلی تقلبی خبر داد.
صلاح الدین ســفاری رئیس بیمارستان نیاپور 
بندرخمیر گفت: بر اثر مصرف مشــروبات الکلی 
تقلبی در بندرخمیر، چهار نفر دچار مسمومیت 

شدند که یک نفر از آن ها جان باخت.
او گفت: این افراد دیروز با علائم مسمومیت به 
بیمارستان انتقال داده شدند که متأسفانه یک نفر 
از آن ها جان باخت و ســه نفر دیگر نیز با تلاش 

پزشکان و کادر درمان از مرگ نجات یافتند.
رئیس بیمارســتان نیاپور بندرخمیر افزود: فرد 
جان باخته ۴۰ ســاله و ســه نفر دیگر ۱۸ تا ۲۵ 

ساله هستند.
او افــزود: شــهروندان در صــورت مشــاهده 
کوچک تریــن ناراحتی و علایم مســمومیت، هر 
چه زودتر به مراکز درمانی مراجعه کنند، زیرا در 
صورت مراجعه دیر هنگام، عوارض مسمومیت در 
بیمار افزایش یافته و یا باعث مرگ و میر می شود.

ســفاری افزود: علائم مخرب مصرف مشروبات 
الکلی دســت ســاز و تقلبی بین ۶ تا ۲۴ ساعت 
در بدن ظاهر و به علت داشــتن ترکیبات سمی 
مثل متانول، باعث مسمومیت شدید و آسیب به 

بخش های حیاتی بدن و حتی مرگ می شود.
اردیبهشت پارسال نیز ۹۱ نفر به علت مصرف 
مشــروبات الکلی دست ســاز به بیمارستان های 
بندرعباس مراجعه کردند که ۱۴ نفر از آن ها جان 

باختند.

ارتقا خدمت رسانی 
به بیماران دیالیزی 
در میناب با افزایش 

دستگاه های دیالیز
رئیس بیمارستان حضرت ابوالفضل )ع( میناب 
از افزایش تعداد دستگاه های دیالیز به ۲۵ دستگاه 

خبر داد.
میثــم صالحی رئیــس بیمارســتان حضرت 
ابوالفضل )ع( میناب گفت: ۱۰ دستگاه همودیالیز 
با اعتبار ۴۰ میلیارد ریال خریداری و در بیمارستان 

میناب راه اندازی شده است.
او گفــت: قبلا ۱۵ دســتگاه همودیالیز در این 
بیمارستان وجود داشت که خدمات به بیماران در 
چهار نوبت کاری انجام می شدو اکنون با افزایش 
شمار دستگاه ها خدمات به بیماران دیالیزی به دو 

شیفت کاری کاهش پیدا کرده است.
رئیس بیمارستان حضرت ابوالفضل )ع( میناب 
گفت: یک دستگاه یو پی اس یا محافظ برق هم به 
این بخش اضافه شد تا در مواقع اضطرار و قطعی 
برق مشکلی در ارائه خدمات به بیماران دیالیزی 

نداشته باشیم.
صالحی افزود: در حال حاضر ۱۳۶ بیمار مزمن 
دیالیزی در شهرستان میناب از این بخش استفاده 
می کنند کــه علاوه بر این به بیماران حاد هم در 

بخش دیالیز خدمات داده می شود.

توزیع ۱۱۲ پرس غذای 
گرم بین مددجویان 

پارسیانی
رئیس کمیتــه امداد پارســیان از توزیع ۱۱۲ 
پرس غذای گرم بین خانواده های ایتام و محسنین 

توسط حامیان خبر داد.
محمود مصلح رئیس کمیته امداد شهرســتان 
پارســیان گفت: ۱۱۲ پرس غذای گرم به ارزش 
هر پرس ۱۲۰ هزار تومان بین خانواده های ایتام و 

محسنین تحت حمایت توزیع شد.
او گفت: برای تهیه این تعداد غذای گرم بیش از 

۱۳ میلیون و ۴۴۰ هزار تومان هزینه شده است.

کمبود معلم دغدغه 
دانش آموزان و والدین 

هرمزگانی
از زمان آغاز سال تحصیلی کمبود معلم در 
برخی مدارس هرمزگان یکی از دغدغه های 

دانش آموزان و خانواده ها است.
از زمان آغاز ســال تحصیلی کمبود معلم 
در برخی مدارس هرمزگان موجب شــلوغی 
و تجمیــع کلاس هــای درس و درنتیجــه 
نارضایتی دانش آموزان و والدین آن ها شده 

است.
به گفتــه دانش آموزان و والدین در برخی 
مــدارس به علــت نبود معلم تعــداد دانش 
آموزان در کلاس های درس بیش از ۴۰ نفر 
است و این موضوع مشکلاتی خصوصا در امر 

یادگیری ایجاد کرده است.
قویــدل مدیــرکل آمــوزش و پــرورزش 
هرمزگان در این خصوص گفت: سعی شده تا 
این مشکل از طریق اضافه تدریس همکاران 
و اســتفاده از ظرفیت نیرو های بازنشســته، 
خریــد خدمات، و نیرو هــای اداری در قالب 

شیفت دوم رفع شود.
او گفــت: ۲ هزار معلم بــرای کلاس های 
درس در استان نیاز است که با تکمیل فرآیند 
استخدام ۸۵۰ معلم طی هفته گذشته اکنون 

بخشی از کمبود ها رفع شده است.
قویدل گفــت: اکنون ۲۸ هــزار معلم در 
اســتان کار تدریس در مــدارس را بر عهده 

دارند.
سرپرست منابع انســانی وزارت آموزش و 
پرورش نیز گفت: طبق اســتاندارد ها به ازای 
هر ۱۹ دانش آموز یک معلم نیاز اســت که 
این عدد در هرمزگان ۲۵ اســت و در تلاش 
هســتیم با جذب معلم بیشــتر کلاس های 

درس خلوت تر شود.
نجار افزود: امسال ظرفیت پذیرش و جذب 

معلم در استان ۲ برابر شده است.
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رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی هرمزگان با اشاره به اینکه این استان ۴۷ هزار و ۷۱۰ هزار هکتار زمین برای پرورش میگو در دست 

مطالعه دارد، گفت: از این میزان ۲۵ هزار و ۹۱۵ هکتار زمین واگذار شده است.
حمید رضا نصیری روز سه شنبه در گفت و گوی اختصاصی با ایرنا افزود: در حال حاضر ۱۱ هزار و ۷۶ هکتار از زمین های واگذار شده، در حال بهره برداری بوده 
و ۱۴ هزار و ۸۳۹ هکتار زمین نیز درحال احداث است.وی بیان کرد: همچنین برای هشت هزار و ۲۵۶ هکتار از زمین های پرورش میگو در هرمزگان موافقت 

اصولی از سوی سازمان نظام مهندسی صادر شده، ۱۳ هزار و ۹۷۸ هکتار زمین در اختیار شرکت شهرک های کشاوورزی قرارگرفته و ۲ هزار و ۸۳۸ هکتار زمین 
نیز در اختیار سازمان نظام مهندسی است.رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی هرمزگان ادامه داد: بیش از ۴۰ موافقت اصولی تکثیر میگو 
نیز تاکنون مجوز آن صادر شده است که ۲۵ واحد با ظرفیت عملیاتی چهارهزار و ۷۰۰ میلیون قطعه در حال بهره برداری و ۲۲ واحد نیز با ظرفیت عملیاتی 

پنج هزار و ۶۰۰ قطعه در حال احداث است.

۲۵ هزار هکتار زمین برای پرورش میگو در هرمزگان واگذار شد

استان ، علمی و فناوری
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
24 آبان 1402
 شماره  1567

جشن کتاب و کودک به مناسبت سی ویکمین دوره هفته کتاب 
جمهوری اسلامی ایران با شعار »آینده خواندنی است« با حضور 
جمعی از کودکان و نوجوانان دانش آموزش قشــمی امروز )ســه 
شــنبه( با هدف ترویج فرهنگ مطالعه در کتابخانه اندیشــه این 

شهرستان برگزار شد.
بــه گزارش ایرنا، کودکان قشــمی در این جشــن با حضور در 
کتابخانه اندیشه سرزمین آب و آفتاب، از برنامه های ویژه ای که 
به همت متولیان اداره کتابخانه های این شهرستان مرزی تدارک 

دیده شده بود، بهره مند شدند.
این جشن که با حضور گسترده دانش آموزان و کودکان برگزار 
شد، شامل برنامه های متنوعی از جمله کارگاه نقاشی، قصه گویی، 

داستان نویسی، شعر خوانی و مشاعره بود.
تقدیر از دانــش آموزان حافظ قرآن، عضو فعــال و کودکان و 
نوجوانــان عضو این کتابخانه که حضــوری موفق در برنامه های 

اجتماعی و علمی داشته اند از دیگر برنامه های این جشن بود.
رییس اداره کتابخانه های قشم در حاشیه برگزاری این مراسم 
در گفت و گو با ایرنا هدف از برگزاری این جشن را نهادینه کردن 
فرهنگ کتابخوانی و ایجاد ارتباط بیشتر دانش آموزان و کودکان 

بزرگ ترین جزیره ایرانی خلیج فارس با کتاب عنوان کرد.
امینه دریانورد اظهار داشــت: تعامل و همکاری هرچه بیشــتر 
آموزش و پــرورش، کانون پرورش فکــری و کتابخانه می تواند 
موجب تحولی عظیم در بحث مطالعه و کتابخوانی در این جزیره 

شود.
وی توضیــح داد: برگــزاری برنامه های متنــوع و مختلف در 
کتابخانه های عمومی از جمله راهکارهای افزایش فرهنگ مطالعه 
و جــذب هر چه بیشــتر کودکان و نوجوانان بــه فضای کتاب و 

کتابخوانی در نگین خلیج فارس است.
شــمار اعضای کتابخانه های عمومی این شهرستان ۶۸ هزار و 

۷۴۵ نفر اســت که از این تعداد ۲۸ هزار و ۸۱ نفر عضو کودک و 
۴۰ هزار و ۶۶۴ نفر عضو بزرگسال هستند.

۱۵۵ هزار و ۲۸۷ نســخه کتاب در ۱۳ کتابخانه روســتایی و 
شهری جزیره قشــم وجود دارد که در راســتای ترویج فرهنگ 

مطالعه در اختیار اعضا قرار می گیرد.
ســی ویکمین دوره هفته کتاب جمهوری اسلامی ایران با شعار 
»آینده خواندنی اســت« از امروز آغاز می شود و تا ۳۰ آبان ادامه 

دارد.
در تقویم رسمی کشور، ۲۴ تا ۳۰ آبان ماه به نام هفته کتاب و 

کتابخوانی نام گذاری شده است.
جزیره قشم با وســعت یک هزار و ۵۰۰ کیلومتر مربع از تنگه 
هرمز به موازات ســاحل جنوبی ایران به طــول ۱۳۵ کیلومتر و 
عــرض میانگین ۱۱ کیلومتــر از توابع هرمزگان اســت و ۳۰۰ 

کیلومتر خط ساحلی دارد.
شهرستان قشم شامل جزیره های قشم، هنگام و لارک با حدود 
۱۵۰ هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز به موازات ســاحل اســتان 
هرمــزگان به طول ۱۵۰ و عــرض میانگین ۱۱ کیلومتر در میان 

آب های خلیج فارس گسترده شده است.

جشن کتاب و کودک در قشم برگزار شد

مهلت نام نویسی دانش آموزان اتباع و مهاجران 
خارجی در ســامانه سهما به مدت ۱۰ روز تمدید 

شد.
به گزارش خبرگزاری صدا وســیما مرکز خلیج 
فارس، معاون آمــوزش ابتدایی اداره کل آموزش 
و پرورش اســتان هرمــزگان گفت: بــا توجه به 
درخواست دانش آموزان اتباع و مهاجران خارجی 
دارای اســناد اقامتــی والدین آن هــا مبنی بر باز 
شــدن سامانه ســهما برای ثبت درخواست دانش 
آموزانــی که در فرصت های پیــش موفق به ثبت 

نام نشــده اند، این ســامانه از ۲۲ آبان تا ۳۰ آبان 
ماه باز است.

حوریه حاجی زاده افزود: مدیران مدارس به آن 
دســته از افرادی که موفق به ثبت نام در سامانه 
سهما نشده اند اطلاع رسانی کنند تا در این فرصت 
ایجاد شده نسبت به ثبت درخواست اقدام کنند.

وی گفــت: نام نویســی در ســامانه ســهما به 
نشــانی www.irmigrtionorg.ir به صورت 
غیرحضــوری اســت و نیاز به مراجعــه حضوری 

نیست.

تمدید مهلت نام نویسی دانش آموزان مهاجران خارجی 
در سامانه سهما

مدیرعامل شــرکت توزیــع نیروی برق اســتان هرمزگان 
خواستار برخورد قاطعانه با سارقان تجهیزات برق شد.

بــه گزارش خبرگــزاری مهر، محمد کریمــی، در دیدار با 
دادســتان مرکز استان هرمزگان، با تشــریح وضعیت تأمین 
و توزیع برق مشــترکین در اســتان هرمــزگان اظهار کرد: 
خوشبختانه تابســتان امســال باوجود افزایش دما و گرمای 
بی سابقه در استان هرمزگان شاهد پایداری در شبکه خانگی 

بودیم.
وی در ادامه با اشــاره پدیده سرقت شبکه و تأسیسات برق 
رســانی از همکاری دادســتانی بندرعباس در رســیدگی به 
پرونده های ســرقت شــبکه های برق قدردانی کرد و با اشاره 
به مأموریــت ویژه قضات در برخورد قاطع و پیشــگیرانه در 
ســرقت تجهیزات برق گفت: خوشبختانه قضات نگاه ویژه ای 
به پرونده ها با موضوع ســرقت، بویژه ســرقت تجهیزات برق 
دارند به نحوی که احکام قانونی به موقع صادر شــده و جنبه 

بازدارندگی احکام نیز حفظ و به موقع اجرایی می شوند.
مدیر عامل شرکت توزیع برق استان هرمزگان افزود: سرقت 
کابل و تجهیزات برقی، جرم نخســت از نظر فراوانی اســت و 
متولیان ذیربط در این مســاله باید دست به دست هم داده و 
به گونه ای عمل کنند تــا مقابله ای جدی با این جرم صورت 

پذیرد.
وی در ادامــه دلایــل افزایــش ســرقت ها را عــدم ایجاد 
حساســیت های لازم و نبود آگاهــی در جامعه عنوان نموده 
و ابراز امیدواری کرد که مســؤولان قضائی اســتان همچون 
گذشته با قاطعیت هرچه بیشــتر و به طور ویژه با این جرایم 
رســیدگی و با متخلفین برخورد کنند تا بیش از این شــاهد 

خدشه دار شدن امنیت جامعه در این خصوص نباشیم.
پرونده های ســرقت تجهیزات برق در شعبه ویژه رسیدگی 

می شود
دادســتان مرکز اســتان هرمزگان نیز در پایان یادآور شد: 

پرونده های مربوط به سرقت شــبکه های برق به صورت ویژه 
در شعبه مخصوص بررســی شده و احکام نیز بگونه ای صادر 

می شود که بازدارندگی لازم داشته باشد.

مدیرعامل شرکت توزیع برق هرمزگان:

برخورد قانونی و قاطع با سارقان تجهیزات برق شود

کارشــناس مسئول ســلامت روان مرکز بهداشت خوزستان 
گفت: پایین بودن ســواد سلامت روان مادران موجب می شود 
خود کارآمدی مادران نیز در سطح مطلوبی نباشد و این مساله 
بــه طور قابل ملاحظه ای نقش فرزندپروری آن ها را تحت تاثیر 
قرار می دهد و احتمال بروز نقش های والدینی با فرزندپروری به 

صورت معیوب مستبدانه یا آسان گیر وجود دارد.
قدسیه حکیم زاده در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به نقش سواد 
سلامت بانوان در سلامت فردی، خانوادگی و اجتماعی با اشاره 
به اهمیت سواد سلامت روان مادران و سلامت جسمی و روانی 
کودکان، اظهار کرد: سازمان بهداشت جهانی ســـواد سـلامت 
را بــه عنــوان یکی از بزرگترین تعیین کننده های امر سلامت 
معرفی کرده است. بر اساس تعریف این سازمان، سواد سلامت 
شامل مهارت های شناختی، اجتماعی و همچنین توانـایی افراد 

برای دسـتیابی بـه درک و اسـتفاده از اطلاعات موجود در راه 
ترویج و حفـظ سلامتی است.

وی افزود: بنابراین ســـواد سلامت بـا توانایی افـراد در درک 
دستورالعمل های داروهای تجویزشـده، بروشـورهای آموزشی، 
فرم هــای رضایت نامــه و همچنین توانایی به کارگیری ایـــن 
مهارت ها در موقعیت های ســـلامتی تاثیرگذار است که لزوماً 
به سـال های تحصـیل افـراد یـا توانایی خواندن عمومی آن ها 

برنمی گردد.
نقش مادران در پرورش روانی و عاطفی

کارشــناس مسئول ســلامت روان مرکز بهداشت خوزستان 
گفت: کودکان به عنوان قشــر آسیب پذیر در هر جامعـــه، در 
معــرض بیماری هــا و صدمات مختلفی قرار دارند و از ســوی 
دیگر مادران، اولین کســانی هستند که کودکان از ابتدای تولد 

بــا آن ها رابطه برقرار می کنند بنابرایــن مهمترین نقش را در 
پرورش روانی و عاطفی کودکان بر عهده دارند و به نوعی کانون 
ســلامتی و عاطفی خانواده به شــمار می روند. به همین دلیل 
حفظ سلامت روان آن ها در خانواده از اهمیت ویژه ای برخوردار 

است.
حکیم زاده بیان کرد: با توجه به اینکه الگوی مستقیم کودک، 
مادر است، کودک از مادر خود الگوهای فکری مثبت یا منفی را 
فرا می گیرد و چنانچه آموخته هایش مثبت و سازنده نباشند بر 
اساس شناخت نادرستی که از خود و دنیای پیرامونش به دست 
می آورد، با دنیا رابطه برقرار می کند و ارتباطات و انتخاب هایش 
را بر آن اساس شــکل می دهد. واضح است که چنین کودکی 
در ســاخت یک زندگی ایده آل با چالش های بی شماری مواجه 

خواهد شد.

فرزندپروری معیوب؛ 
پیامد پایین بودن سواد سلامت مادران



فناوری

طبق شهادتی جدید؛

سهم اپل از درآمد تبلیغاتی 
موتورجستجوی گوگل فاش شد

طبق شــهادتی جدیــد هنگامیکــه کاربری با 
استفاده از مرورگر ســافاری اپل جستجویی در 
گوگل انجام دهد، این شــرکت ۳۶درصد از کل 
درآمد تبلیغاتی به دســت آمــده را به اپل می 

پردازد.
به گزارش خبرگزاری مهــر به نقل از انگجت، 
کوین مورفی پروفســور اقتصاد دانشگاه شیکاگو 
طی شــهادت در پرونده شــکایت آنتی تراست 
وزارت دادگســتری آمریکایی از گوگل، این رقم 
را مطــرح کرد که البته قرار بــود محرمانه باقی 

بماند.
رقم ذکر شــده اطلاعات بیشتری درباره رابطه 
بین دو شرکت بزرگ فناوری جهان را فاش می 
کند که طی چند ســال اخیر تحت بررسی های 

دقیق قرار گرفته اند.
وزارت دادگستری آمریکا گوگل را به استفاده 
از منابــع عظیم خود برای ســلطه بر بازار متهم 
کــرده اســت. در واقع گــوگل متهم شــده با 
پرداخت مبالغی کلان به شرکت هایی مانند اپل 
که دســتگاه های آن)آیفون، آی پد و مک( در 
سراســر جهان میلیاردها کاربر دارد، سعی کرده 
موتور جســتجوی پیش فرض مرورگر ســافاری 
شــود. در ســال ۲۰۲۱ میلادی گــوگل حدود 
۱۸ میلیارد دلار به اپــل پرداخت کرد تا موتور 

باشد. جستجوی پیش فرض سافاری 
هفته گذشــته اپــل و گوگل نســبت به علنی 
شــدن جزئیات توافقشان اعتراض کردند. گوگل 
اعلام کرد علنی کردن جزییات بیشــتر به طور 
غیرقابــل قبولی موقعیت گــوگل را در ارتباط با 

رقبــا و همچنین همتایانش تضعیف می کند.
با این وجود هنوز مشــخص نیست گوگل چه 
میزان درآمد تبلیغاتی از ســافاری داشته اما می 
تــوان با اطمینان ادعا کــرد ۳۶ درصد این رقم 
احتمالا بالغ بر چند میلیارد دلار می شــود. در 
ســال ۲۰۲۲ میلادی کل درآمد گوگل ۲۷۹.۸ 
میلیــارد دلار بود کــه بخش اعظــم آن از راه 

تبلیغات آنلاین به دست آمده بود.

در بخش بازی های رایانشی؛

مرحله جدید اخراج کارمندان 
آمازون آغاز شد

آمــازون حدود ۱۸۰ شــغل مربــوط به بخش 
بازی های رایانشی خود را کاهش می دهد. این 
دومین مرحله اخــراج های خرده فروش آنلاین 
در کمتر از یک هفته است. چنین اقدامی نشان 

دهنده تغییر وسیع تر ساختار شرکت است.
به گزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از رویترز، 
کریســتوف هارتمن نائب رییــس آمازون گیمز 
در ایمیلی در ۱۳ نوامبر نوشــته اســت: پس از 
فرایند اصلی اســتخدام در آوریل، مشخص شد 
که باید بیشــتر از حوزه های در حال رشــد با 
پتانسیل گسترش کســب وکار، روی منابع مان 

کنیم. تمرکز 
ایــن شــرکت از روز گذشــته )دوشــنبه( به 
کارمنــدان اعلام کــرده اخراج شــده اند. این 
دومین مرحله اخــراج نیرو در بخش بازی های 
رایانشی آمازون در ســال جاری میلادی نیز به 
حساب می آید. آمازون در ماه آوریل نیز حدود 
۱۰۰ نیرو در بخش بازی های رایانشــی اخراج 
کرد.به گفته منابع آگاه، هفته گذشــته آمازون 
در بخش های پخش موســیقی و پادکســت نیز 
افــرادی را اخــراج کرد. همچنین این شــرکت 
نیروهای محدودی در بخش منابع انســانی خود 

را اخراج کرده است.
بخش بازی های رایانشــی آمازون، نسخه های 
قابل دانلود بسیاری از این نرم افزارها و همچنین 
برخی کانال های توییچ و سرویس های دیگر را 
اداره می کند. این شرکت همچنان روی توسعه 
و انتشار بازی هایی مانند »بلو پروتکل« و بازی 
های رایگان دیگر در بخــش »پرایم گیمینگ« 

کار می کند.
پرایم گیمینگ یک مزیت اســت که به عنوان 
بخشــی از عضویت سالانه ســرویس پرایم ارائه 
می شــود و شامل ارسال رایگان و پخش رایگان 

ویدئو است.

اخبار

مدیرکل دفتر حسابرسی سازمان 
امور مالیاتی:

مالکان خانه های خالی 
اگر مالیات ندهند 

ممنوع المعامله می شوند
مدیرکل دفتر حسابرســی ســازمان امور 
مالیاتی گفت: پس از صــدور برگه مالیاتی 
برای خانه های خالــی اگر ظرف مهلت ۱۰ 
روز مالیات این واحدها پرداخت نشود تمام 
محدودیت های پیش بینی شده در قانون از 
جمله ممنوع المعامله شدن و توقیف اموال 
برای مالک واحد مــورد نظر اعمال خواهد 

شد.
به گزارش ایســنا، شــاهین مســتوفی - 
مدیــرکل دفتر حسابرســی ســازمان امور 
مالیاتــی - اظهار کرد: در صورتی که فردی 
خانه خــود را اجاره دهد تــا ۱۵۰ متر در 
تهران و ۲۰۰ متر در ســایر شهرها مشمول 

مالیات نیست.
وی افزود: اگر مازاد بر متراژ مذکور طبق 
قانون مشــمول مالیات باشد، مالیات اجاره 
محاسبه می شود. اما اگر این خانه بر اساس 
اطلاعات ســامانه ملی املاک و اسکان فاقد 
بهره بردار بوده و خالی اعلام شــود، در سال 
اول مالیات آن ۶ برابر، سال دوم ۱۲ برابر و 

سال سوم ۱۸ برابر محاسبه می شود.
مســتوفی تاکید کرد: مالــکان خانه های 
خالی، پس از اعلام مالیات توســط سازمان 
امور مالیاتی کشور، یک ماه فرصت پرداخت 
دارند. در صورت عدم پرداخت ظرف مهلت 
یک ماه، برگ مطالبه مالیات مربوطه صادر و 
برای پرداخت مالیات به آنها ابلاغ می شود.  
مدیر کل دفتر حسابرســی سازمان امور 
مالیاتی گفت: در صورتی که مالیات مطالبه 
شــده قطعی شــود و ظرف مهلت ۱۰ روز 
پس از ابلاغ برگ قطعی بدهی قطعی شــده 
پرداخت نشــود تمام محدودیت های پیش 
بینی شده در قانون از جمله ممنوع المعامله 
شــدن و توقیف اموال و ... بــا صدور برگه 

اجرائیه و ابلاغ آن انجام خواهد شد.
به گفته وی اشــخاص مزبور اجازه انتقال 
املاک یاد شــده را به شخص دیگری قبل 
از پرداخــت بدهی نخواهند داشــت و اگر 
نســبت  گواهی  دریافت  بدون  دفترخانه ای 
بــه انتقال اقدام کنــد متضامنا در پرداخت 

مالیات مسوول خواهد بود.

وضعیت تولیدکنندگان 
آلمانی عادی شد

تولیدکننــدگان آلمانی تقریباً به وضعیت 
عرضه قبل از بحران بازگشتند.

به گــزارش ایســنا، موسســه تحقیقاتی 
آلمانی Ifo روز دوشــنبه اعلام کرد کمبود 
مــواد در بخش تولید آلمان بــه طور قابل 
توجهی کاهش یافته و وضعیت عرضه تقریباً 

به سطح قبل از بحران بازگشته است.
در ماه اکتبر، ۱۸.۲ درصد از شــرکت های 
مورد بررسی Ifo مشکلاتی را گزارش کردند 
که در مقایســه با ۲۴ درصد در ســپتامبر 
کاهش یافت. در مقایســه، مشکلات عرضه 
برای این بخش در دســامبر ۲۰۲۱ به اوج 
خود رســید که ۸۲.۴ درصد گزارش دادند 

که مشکل دارند.
کارشناســان اظهار کردند که شــرکت ها 
باید برای کمبودهای آینــده برنامه ریزی و 
زنجیره هــای تأمین خــود را متنوع کنند و 

سطح موجودی را افزایش دهند.
طبق گــزارش رویتــرز، بخــش خودرو 
همچنان در ماه اکتبر بیشــترین آسیب را 
از تنگناهای عرضه داشــت، اگرچه ســهم 
شرکت هایی که می گویند مشکل وجود دارد 
از ۵۳.۳ درصد در ســپتامبر به ۳۶.۸ درصد 

کاهش یافت.

حساب جاری ترکیه مازاد 
ثبت کرد

تراز حســاب جاری ترکیه در ماه سپتامبر 
۱.۸۸ میلیارد دلار مازاد ثبت کرد.

به گزارش ایســنا به نقل از بیزنس، بانک 
مرکــزی ترکیه اعلام کرد که تراز حســاب 
جاری ترکیه پس از دو ماه کســری در ماه 
ســپتامبر، ۱.۸۸ میلیارد دلار مازاد داشته 

است.
داده های بانک نشــان می دهد که شکاف 
از کســری ۳۵۷ میلیون دلاری در آگوست 
و ۳.۰۲ میلیارد دلاری در ســپتامبر ۲۰۲۲ 

تغییر کرده است.
به گفته این بانک، حســاب جاری بدون 
طلا و انرژی در ماه ۷.۱۲ میلیارد دلار مازاد 

داشته است.
کســری کالا در مــاه ســپتامبر به ۳.۶۶ 
میلیــارد دلار رســید، در حالــی که بخش 
خدمات مازاد خالــص ۶.۲۵ میلیارد دلاری 
ماهانه را مشــاهده کرد. در بخش خدمات، 
ســفر در ماه ســپتامبر ۵.۰۳ میلیارد دلار 

ورودی خالص داشت.
در ماه های ژانویه تا سپتامبر، تراز حساب 
جاری با کســری ۴۰.۸۴ میلیــارد دلاری 
مواجه شــد کــه از ۳۸.۲۱ میلیارد دلار در 
مدت مشابه ســال گذشــته افزایش یافته 

است.
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بیســت و سومین نمایشــگاه بین المللی صنعت برق و نخستین جشنواره و فن بازار تخصصی صنعت برق ایران با مشارکت ۴۷۴ شرکت داخلی و ۱۱۰ 

شرکت خارجی و با حضور ۲۶۲ مرکز منتخب علمی و شرکت دانش بنیان آغاز به کار کرد.
به گزارش ایســنا، کالاهای ارائه شده در بیست و سومین نمایشگاه صنعت برق کشور شامل تولید، انتقال، توزیع، تجهیزات برق فشار قوی، متوسط و 
ضعیف، انواع تابلوهای برق، تجهیزات روشنایی، تجهیزات هوشمندسازی، دیزل ژنراتور و موتورهای الکتریکی، باتری و یو پی اس؛ سیستم های ارتینگ و 

حفاظت کاتدی، ترانسفورماتور، سیم و کابل، اتوماسیون صنعتی و ابزار دقیق و تجهیزات اندازه گیری، پیمانکار، مشاور، مراکز علمی تحقیقاتی و پژوهشی، 
خطوط انتقال نیرو و تجهیزات وابسته، پست های فشار قوی متوسط و ضعیف، انرژی های تجدیدپذیر و تجهیزات وابسته می شود.

طبق اعلام، در بیست و سومین نمایشگاه بین المللی صنعت برق، ۱۲ کشور مشارکت دارند که شامل ایتالیا، جمهوری چک، آلمان، چین، کره جنوبی، 
کرواسی، ترکیه، اسپانیا، هند، اسلوونی، لهستان و ژاپن است.

بیست و سومین نمایشگاه صنعت برق آغاز به کار کرد

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
24 آبان 1402
 شماره  1567

یک کارشناس صنعت خودرو می گوید: شما 
فعالیت مونتاژکارها را بررسی کنید، می توانم 
ادعا کنم یک ریال سرمایه گذاری واقعی برای 
داخلی سازی نکردند. بر این اساس، بحثی که 
در رابطه با تولید مشــترک خودرو با چینی ها 

وجود دارد، بعید می دانم اتفاق بیفتد.
مریم فکری: در حالی وزیر صنعت در روزهای 
گذشــته از برنامه تولید مشترک با چینی ها 
خبر داده بود که کارشناسان اعتقاد دارند که 
چینی ها بیش از این که به فکر سرمایه گذاری 
در کشــوری دیگر باشــند، دنبال فتح بازارها 
هســتند. به باور آنها، همیــن الان بازار ایران 
تقریبا در دست چینی هاست، بنابراین چینی ها 
بدون این که نیازی به سرمایه گذاری به ایران 

داشته باشند، بازار ایران را فتح کرده اند.
این در حالی است که عباس علی آبادی، وزیر 
صنعت، معدن و تجارت در روزهای گذشــته 
درباره مذاکرات ایران و چین در حوزه صنعت 
خــودرو گفته بود: چین در ســال حدود ۲۵ 
میلیون خــودرو تولید می کند و این می تواند 
پتانسیلی برای رشد فزاینده در این حوزه باشد.

او بــا اســتقبال از پیشــرفت های چین در 
حوزه خــودرو برای توســعه صنایع داخلی و 
انتقال تجربیات تحقیقاتی، از مذاکرات تهران 
و پکن برای تولید مشــترک خودرو خبر داده 
و تاکیــد کرده بود: تــلاش کردیم با این بازار 
ارتباط بگیریم و به نحوی با چین در توســعه 
صنعت خودرو مشــارکت داشــته باشــیم، 
بنابراین شــرکت های ایرانی را با خود همراه 
کردیم تا با برخی از تولیدکنندگان برتر چین 
یک هماهنگی و ارتباطی برای توســعه تولید 
مشترک و دسترســی به اهداف کشور برقرار 

کنیم.
چینی ها، اروپایی ها را به دســت و پا 

انداخته اند؟
کاکایی، کارشــناس صنعت  امیرحســین 
خــودرو در همین خصــوص در گفت وگو با 
خبرگــزاری خبرآنلاین می گویــد: یک نکته 
مهمی که وجود دارد، این اســت که چین به 
شــدت جهش کرده است. چین در طول ۴۰ 
سال گذشته به لحاظ اقتصادی جهش کرد. در 
طول ۲۰ سال گذشته نیز روی خودرو متمرکز 
شد و در ۵ ســال اخیر می توانم ادعا کنم که 

یک جهش بزرگ داشته است؛ به گونه ای که 
در حال حاضر اروپایی ها به دست و پا افتاده اند. 
این یک موضوع مهم است که البته باور کردن 
آن خیلی سخت است، ولی به هرحال واقعیتی 

است که باید بپذیریم.
وی می افزاید: اگر ما قبلا آرزو داشــتیم که 
اروپایی ها در ایران سرمایه گذاری کنند و یک 
زمانی هم ژاپنی ها، اما الان اگر چینی درجه به 
ایران بیاید، خیلی کار بزرگی کرده اســت. در 
واقع آن اصطلاحی که قبلا می گفتیم این کالا 

چینی است، دیگر باید از یادها برود.
این کارشــناس صنعت خودرو با اشــاره به 
این که خودروهای چینی به سمت برقی شدن 
می روند، تصریح می کند: واقعیت این اســت 
که صنعت خودرو، یک صنعت جهانی اســت 
و ما بدون روابط بین المللی نمی توانیم صنعت 
خــودرو را جهش دهیم. پس این که بخواهیم 
یک حرکت مشترک انجام دهیم؛ به خصوص 
سرمایه گذاری مشترک، بهترین راهکاری است 
که می تواند کشور را از این وضعیت گردابه ای 

که به وجود آمده و از افول نجات دهیم.
چینی ها حاضر به تولید مشترک خودرو 

در ایران می شوند؟
کاکایی در ادامه می گوید: اما نکته این جاست 
که در این سرمایه گذاری مشترک، چند چالش 
وجــود دارد. این که اولا خودروســازان چینی 
درجه یک به راحتی با ما کار نمی کنند و این 

یک مساله مهمی است.
وی می افزاید: نکته بعــدی که خیلی مهم 
اســت، این که همین الان بــازار ایران تقریبا 
در دســت چینی هاست. یعنی چینی ها بدون 
این که نیازی به سرمایه گذاری به ایران داشته 
باشند، انگار بازار ایران را فتح کرده اند، بنابراین 
خیلی به نظر نمی رســد انگیــزه ای برای این 
موضوع داشته باشــند که بخواهند در ایران 

سرمایه گذاری کنند.
ایــن کارشــناس صنعت خــودرو تصریح 
می کند: بر این اساس، اگر وزیر صنعت بتواند 
وعده تولید مشــترک ایران و چین را عملی 
کنــد، اتفاق بزرگی اســت. اما ما با مســایل 
زیــادی در مقابل آن روبه رو هســتیم. برای 
مثال، رنو در ایران ســرمایه گذاری خوبی هم 
کرده بود و یا پژو و سیتروئن در سال های ۹۵ 

و ۹۶ در مجموع بیــش از ۴۰۰ میلیون یورو 
سرمایه گذاری کردند، ولی زمانی که تحریم ها 

شروع شد، رفتند.
کاکایی عنوان می کند: رنو خیلی تمایل به 
سرمایه گذاری در ایران داشت، اما به دو دلیل 
رفــت؛ یکی تحریم های آمریکا بود و یکی هم 
اف ای تی اف اســت. این یک واقعیت است که 
وقتی شــرکتی در یک کشور نتواند پول خود 
را بــه راحت جابه جا کنــد، به طور طبیعی از 
ســرمایه گذاری صرف نظر می کند. شرکت ها 

دنبال سود هستند.
خودروســازان داخلی هزاران میلیارد تومان 
زیان می بینند، اما سی کی دی کارها بیشترین 

سود را می برند
وی تاکیــد می کنــد: متاســفانه در ایران 
سیاســت گذاری،  و  اقتصــادی  نظام هــای 
بزرگ ترین نقطه ضعف مان شده است. یعنی 
بعیــد می دانم که در این وضعیت ما کســی 
حاضر به ســرمایه گذاری بلندمدت باشــد. با 
این حساب، ادعای تولید مشترک، خیلی کار 
بزرگی است، ولی چالش های بسیار فراوانی در 

مقابل دارد.
این کارشــناس صنعت خــودرو همچنین 

می گوید: چینی ها معمولا در دنیا سرمایه گذاری 
به آن معنا نیســتند، بلکــه می روند تا بازارها 
را فتح کننــد، چون خودشــان ۱.۵ میلیارد 
جمعیت هســتند و بزرگ تریــن منبع تولید 
دنیا هســتند. الان هم روابط شان با غرب زیر 
سوال رفته است، بنابراین به شدت دنبال بازار 
هستند؛ به دنبال این نیستند که در کشوری 

سرمایه گذاری داشته باشند.
کاکایی می افزاید: شما فعالیت مونتاژکارها 
را بررســی کنید، می توانم ادعا کنم یک ریال 
ســرمایه گذاری واقعــی برای داخلی ســازی 
نکردند. بر این اســاس، بحثی که در رابطه با 
تولید مشترک خودرو با چینی ها وجود دارد، 

بعید می دانم اتفاق بیفتد.
وی عنــوان می کنــد: در حــال حاضــر 
سی کی دی کارها در بازار ایران بیشترین سود را 
می برند و برعکس، خودروسازان داخلی هزاران 

میلیارد تومان زیان می دهند.
این کارشناس صنعت خودرو یادآور می شود: 
چالش دیگر، ثبــات رویه در قوانین اســت. 
واقعیت این اســت که بحث تعرفــه، واردات، 
گمرکی و... چالش هایی هستند که در مقابل 

این مسیر هستند.

در حالی بخش مولد کشور از وضعیت نامطلوب تامین مالی رنج 
می برد که تســهیلات پرداختی به دستگاه های اجرایی کشور در 

تابستان نسبت به بهار سال جاری تقریباً دو برابر شده است.
بــه گزارش خبرنگار مهر، با توجه بــه رکودهای پی در پی در 
ســالیان اخیر، یکی از عمده مشــکلات تولیــد در ایران مربوط 
به تأمین مالی و ســرمایه در گــردش واحدهای تولیدی به ویژه 
واحدهای تولیدی کوچک و متوسط می شود؛ نکته قابل توجه آنکه 
یکی از اصلی ترین راه ها در اقتصاد ایران برای تأمین مالی واحدهای 
تولیدی نظام بانکی اســت، آن هــم در حالی که نوع رابطه نظام 
بانکی با بخش تولید از جمله مهم ترین انتقاداتی بوده که همواره 
پای ثابت اخبار اقتصادی قرار داشته و منتقدان معتقد بوده اند که 
نظام بانکی تمایلی به انجام وظایف واقعی خود نداشته و سرمایه 

خاصی را به تولید اختصاص نمی دهند.
این موضوع در مورد واحدهای کوچک و متوســط بیشتر خود 
را نشان می دهد؛ طبق گفته فعالان اقتصادی، هر شرکت کوچک 
و متوســطی قادر به دریافت تســهیلات بانکی نیست و موهبت 
اعتبارات بانکی اغلب به ســوی شــرکت های بزرگ تولیدکننده 
سرازیر می شود و واحدهای کوچک معمولاً توانی برای ارائه وثیقه 

جهت دریافت تسهیلات و تأمین مالی ندارند.
همچنین آنطور که سید مهدی نیازی معاون سابق طرح و برنامه 
وزیر صمت گفته بود »تأمین مالی یکی از چالش هایی اســت که 
همواره واحدهای تولیدی در عمق مســائل و مشکلاتشان با آن 
مواجه هستند. تأمین مالی همیشه از موضوعات اول است و بیش 
از ۵۰ درصد مسائل و مشکلات عنوان شده در مراجع مختلف که 
به مسائل واحدهای تولیدی رسیدگی می کنند مربوط به تأمین 

مالی واحدهای تولیدی است«.
سهم نابرابر دولتی ها

در این بین بررسی گزارش بانک مرکزی از وضعیت تسهیلات 
پرداخت شده طی نیمه نخست امسال آمار جالبی را نشان می دهد؛ 
طبق این گزارش تسهیلات پرداختی بانک ها طی شش ماهه سال 
۱۴۰۲ مبلغ ۲۴،۳۶۲.۶ هزار میلیارد ریال بود که در مقایســه با 
دوره مشــابه سال قبل، مبلغ ۴،۲۵۶.۶ هزار میلیارد ریال )معادل 
۲۱.۲ درصد( افزایش داشــته اســت. از کل تسهیلات پرداختی، 
مبلغ ۲۰،۳۹۴.۴ هزار میلیارد ریال معادل ۸۳.۷ درصد به صاحبان 
کسب وکار )حقوقی و غیرحقوقی( و ۳،۹۶۸/۴ هزار میلیارد ریال 
معادل ۳ .۱۶ درصد به مصرف کنندگان نهایی )خانوار( تعلق گرفته 
است. سهم تسهیلات پرداختی در قالب سرمایه در گردش در کلیه 
بخش های اقتصادی طی شش ماهه سال ۱۴۰۲ مبلغ ۱۵،۷۳۶.۲ 
هزار میلیارد ریال معادل ۷۷.۲ درصد کل تسهیلات پرداختی به 

صاحبان کسب وکار است.
سهم تسهیلات پرداختی بابت تأمین سرمایه در گردش بخش 
صنعت و معدن در شــش ماهه سال ۱۴۰۲ معادل ۵،۹۹۱.۷ هزار 
میلیارد ریال بوده است که حاکی از تخصیص ۳۸.۱ درصد از منابع 

تخصیص یافته به ســرمایه در گردش کلیه بخش های اقتصادی 
)مبلغ ۱۵،۷۳۶.۲ هزار میلیارد ریال( اســت ملاحظه می شود از 
۵/۷،۲۸۱ هزار میلیارد ریال تسهیلات پرداختی در بخش صنعت و 
معدن معادل ۸۲.۳ درصد آن )مبلغ ۷/۵،۹۹۱ هزار میلیارد ریال( 
در تأمین سرمایه در گردش پرداخت شده است که بیانگر توجه 
و اولویت دهی به تأمین منابع برای این بخش توســط بانک ها در 

سال ۱۴۰۲ است.
اگرچه تســهیلات پرداختی به کسب و کارها افزایش یافته اما 
طبق گزارش بانک مرکزی، ۸۰ دستگاه اجرایی کشور در تابستان 
امسال بیش از ۵۶ هزار میلیارد تومان تسهیلات از شبکه بانکی در 
قالب ۲۶۸ فقره دریافت کرده اند؛ این یعنی تسهیلات پرداختی به 
دستگاه های اجرایی کشور در تابستان امسال نسبت به بهار سال 
جاری تقریباً دو برابر شــده است؛ چراکه در بهار امسال سیستم 
بانکی کشور حدوداً ۳۰ هزار میلیارد تومان وام در قالب ۳۲۳ فقره 
تسهیلات به ۷۳ دستگاه اجرایی کشور پرداخت کرده بود. بنابراین 
دستگاه های اجرایی در نیمه نخست امسال جمعاً ۸۸ هزار میلیارد 
تومان وام بانکی دریافت کرده اند که اصلًا قابل قیاس با تسهیلات 

پرداخت شده به بخش تولید و صنعت کشور نیست.
همین آمار نشان می دهد که از یک سو موتورهای نقدینگی در 
حال سرعت گرفتن بوده و از سویی دیگر دولتی ها در حال گرفتن 
سهم بخش های تولیدی و خصوصی از تسهیلات بانکی هستند؛ 
به گونه ای که با ادامه این روال باید منتظر افزایش تورم و کاهش 

رشد اقتصادی در کشور بود.
نکته مهم تر آنکه این وضع تسهیلات دهی به شرکت های دولتی 
در حالی اســت که خالص بدهی بخش دولتی به شــبکه بانکی 
)شــامل بانک مرکزی و دیگر بانک ها و مؤسسات( طبق آخرین 
آمارهای بانک مرکزی در پایان فروردین امســال به حدود ۶۰۴ 

هزار میلیارد تومان رسیده است.
همچنین از فروردین سال ۱۳۹۹ تا فروردین امسال میزان رشد 
بدهی شرکت های دولتی به شبکه بانکی بیش از ۲۲۴ درصد بوده 
است اما با این حال تسهیلات پرداختی به این شرکت ها با افزایش 

مواجه شده است.
نکته قابل توجه آنکه شرکت مادرتخصصی بازرگانی دولتی ایران 
در صدر تســهیلات گیرندگان است؛ این شرکت در نیمه نخست 
امسال ۳۴ هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی دریافت کرده است 
که نشان می دهد دولت منابع کافی برای خرید کالاهای اساسی را 
ندارد و از بانک ها تسهیلات می گیرد، کالا را وارد می کند و سپس 
به عمده فروش ها می فروشد تا طلب خود را از بانک ها تسویه کند.

باید توجه شود که این شرکت کاملًا دولتی است و وام گرفتن 
آن از بانک به معنی استقراض دولت از بانک است که می تواند به 

افزایش تورم دامن بزند.
رتبه های بعدی پرداخت تسهیلات بانکی به بخش های دولتی 
مربوط به شــرکت ســاخت و توســعه زیربناهای حمل و نقل، 

صندوق های بازنشستگی )صندوق بازنشستگی کشوری، صندوق 
حمایت و بازنشستگی کارکنان فولاد و سازمان تأمین اجتماعی(، 
دستگاه اجرایی خدمات حمایت کشاورزی، شهرداری ها، آستان 
قدس رضوی، آب و فاضلاب هفت حوزه اســتانی و بنیاد مسکن 

انقلاب اسلامی کشور مربوط می شود.
بنابراین اگرچه ادعاها مبنی بر کنترل تورم همزمان با توســعه 
بخش تولید است اما با همین گزاره ها به راحتی می توان فهمید 
که می شد با کاهش سهم بخش های دولتی، تسهیلات با بهره های 
پایین تر و بهتری به بخش تولید ارائه داد تا در این شــرایط که از 
آن به عنوان »جنگ اقتصادی« یاد می شود ستون فقرات اقتصاد 

کشور کمتر دچار تلاطم شود.
تنظیم رتبه بندی بانک ها بر اساس رضایت صنعت

در این رابطه امیرحسین اسدی مدیرکل دفتر خدمات کسب وکار 
وزارت صمــت در گفت و گو با خبرنگار مهر با بیان اینکه تأمین 
مالی اصلی ترین مشــکل کسب و کار نیست اما از مشکلات مهم 
این حوزه محسوب می شود، اظهار کرد: تحریم، مدیریت ضعیف و 
عدم همکاری نظام بانکی از جمله عواملی هستند که تأمین مالی 

بخش تولید را با چالش مواجه کرده اند.
وی افزود: متأسفانه نظام بانکی به جای اینکه پول را به سمت 
کســب و کار هدایت کند به جایی می برد که مولد نیســت؛ در 
حقیقت به نظر می رسد تســهیلات به جای بخش های مولد به 

بخش های غیرمولد پرداخت می شود.
اسدی با اشاره به عملکرد بانک ها، تصریح کرد: آنچه که مبرهن 
بوده این است که صنعت کشور مشکل مالی و نقدینگی دارد و در 
تأمین سرمایه در گردش با چالش مواجه است بنابراین اگر بتوانیم 
با بانک ها به این نتیجه برســیم که اساس تأمین مالی مبتنی بر 
رتبه بندی شود، کار بزرگی کرده ایم. متأسفانه باید اذعان کنیم که 

گاهی این اتفاق نمی افتد.
وی گفت: البتــه از آن طرف باید به بخش صنعت هم آموزش 
بدهیم که اســاس تأمین مالی فقط تسهیلات بانکی نیست. اگر 
بتوانیم روش های تأمین مالی را بهبود بخشیم و سرمایه های خرد 
در جامعه را به سمت تولید هدایت کنیم، مشکلات عمده ای حل 

می شود.
مدیرکل دفتر خدمات کسب وکار وزارت صمت تاکید کرد: باید 
نظام بانکی را هدفمند و رتبه بندی بانک ها را بر اســاس رضایت 
صنعت تنظیم کنیم تا وضعیت تســهیلات دهی بهتر شــود. آیا 
وظیفه بانک جز این اســت که به صنعت و تولید کشور خدمت 

کند؟
به گزارش مهر، بانک باید بانکداری کند نه اینکه به عنوان منبع 
تأمین کسری بودجه باشد. سیاســت گذار باید نظام بانکی را در 
مسیر توسعه کشــور هدایت کند زیرا هر چه شرکت های دولتی 
تسهیلات کمتری بگیرند، دست بانک ها برای پرداخت تسهیلات 

به بخش خصوصی و کسب و کارها بازتر می شود.

نظام بانکی هدفمند نیست 

بررسی یک وعده جدید وزیر صنعت: مذاکرات ایران و چین برای تولید مشترک خودرو؛
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خبر
حمایتهایجدیدبیمهسلامتبرایدیابتیها؛

ت قندخون بیمه شد  نوار تس
ن  ا بیا ن بیمه سلامت ب زما ون بیمه و خدمات سا معا
ی، تا ۷۵  ن دیابت ا ر رمصرف بیما وی پ ر ا اینکه ۴ قلم د
ی شود، گفت: دیابت،  ئه م ا ر رصد با حمایت بیمه ا د
ری های  ز یک سال پیش تحت پوشش صندوق بیما ا

است. ر گرفته  ا ر لعلاج ق ا و صعب  ص  خا
ر هفته  د ی گفت:  رضای ایسنا، مهدی  رش  ا به گز
ی که تا کنون  ران دیابت د بیما روی جدی دیابت ۴ قلم دا
ا پوشش  ز این پس ب داشت، ا ای ن هیچ پوشش بیمه 
ی،  انبخش و ر آن خدمات ت ه ب ی شود. علاو ائه م ر بیمه ا
ز  ی ا ات ز ه گیری قندخون و تجهی ز دا ی، ان رمان ر د ز لی
زن سنجش قندخون هم  ر قندخون و سو ا و جمله ن

است. ای  شامل بسته بیمه 
ز ۵ و  و و د ر د زین، د و اپاگلیفل وی د ر ا ود: د ز ف وی ا
زین و  و اپاگلیفل ی د رکیب وی ت ر ا ی و د ی گرم ۱۰ میل
ی هم با  ی گرم ز ۷۵۰ و ۱۰۰۰ میل و دو ر د رمین د متفو
ی  شود.  ائه م ر ی ا ان دیابت ر پوشش ۷۵ درصدی به بیما
د معین تحت پوشش بیمه به  ر قندخون هم به تعدا ا و ن
ر و  ه نخست امسال هزا ی شود و در ۶ ما ران داده م بیما
رداخت  ران پ رای این بیما ومان هزینه ب رد ت ۱۰۰ میلیا

است. ه  شد
ز دیابت  زمان بیمه سلامت ا معاون بیمه و خدمات سا
رین بیماری های کشور یاد کرد  ع ت ز شای ی ا به عنوان یک
ز یک سال پیش تحت پوشش صندوق  و گفت: دیابت، ا
ر گرفته است. ا ر لعلاج ق ص و صعب ا ری های خا بیما
ا بیان اینکه  ی ب ر اعلام سازمان بیمه سلامت، رضای بناب
رد و حمایت  ا ی زیادی د رض جانب ری دیابت عوا بیما
آور شد: در  د است، یاد رزشمن ران ا رای این بیما بیمه ب
ر این مدت  ی د ر دیابت ر بیما ا بیمه سلامت ۷۶۰ هز
ز  رای آنها تعریف شده که ا ریک ب ی و ۳۲ کد ژن شناسای
ی تحت پوشش کامل صندوق  روی این تعداد ۲۵ کد دا
ی شود. ئه م ا ر ا لعلاج  ا و صعب  ص  ری های خا بیما

رانی ها به  کمک ۸۷۳ میلیاردی ای
زه غ

ن پنجمین  ر پایا ن گفت: د وطلبا ا ن د زما رئیس سا
ی هلال احمر، کمک های  ز پویش بشردوست هفته ا
ی به مردم فلسطین به ۸۷۳  ان ر ن ای نقدی هموطنا

د. رسی ریال  رد  میلیا
وطلبان هلال احمر  زمان دا ی رئیس سا وحید سلیم
وری  آ ی" با هدف جمع  ر کرد: پویش "بشردوست اظها
ز طریق  ه ا کمک های نقدی به نفع مردم مظلوم غز
زد بانک های  احمر ن ه حساب های هلال  ر علام شما ا
ز شده است و همچنان  ه آغا ز ۱۷ مهرما ی ا مرکزی و مل

رد. ا د امه  د ا
ی  ن رسم ا خو ا ر بتدای ف ز ا ح کرد: ا ی تصری سلیم
ز یکشنبه ۲۱  و ه تا ر خ ۱۷ مهرما ری ر تا این پویش د
ز سوی مردم  رد ریال ا ر ۸۷۳ میلیا زون ب ف ه، ا آبان ما
ی جمعیت هلال  ره حساب های رسم کشورمان به شما
ز شده است. ری ا ی و زد بانک های مرکزی و مل احمر ن
ی مردم  ل ریا رد  به کمک ۲۶ میلیا وی همچنین 
زدگان ولایت هرات  زله  ل رمان به ز ع دوست کشو و ن
د و  ا ر د ی خب ان لب پویش آفتاب مهرب ر قا افغانستان د
انیان به غزه و افغانستان  ر ع کمک های نقدی ای مجمو
رد ریال اعلام  ر ۸۹۹ میلیا زون ب ر اف ز اخی ی ۳۵ رو ا ط ر

کرد.
ن  هموطنا ن کرد:  بیا ن  وطلبا ا د ن  زما رئیس سا
م  و نند کمک های نقدی خود به مردم مظل ا و ی ت م
رت  ه کا ر ه حساب۹۹۹۹۹ و شما ر ا به شما فلسطین ر
ه  ر ی و یا به شما زد بانک مل ۶۰۳۷۹۹۷۵۴ ن ۴ ۹۹۹۹۹۹
رت  کا ه  ر و شما  ۴ ۱۰۱۰۳۴ ۷۴ حساب ۱۹۹۹۹۹۸
ز  ا و یا  بانک مرکزی  زد  ۶۳۶۷۹۵۷۰۷۸۷۵۸۳۳۶ ن
ز  ری ا ری #۵*۱۱۲* و ه گیری کد دستو ر طریق شما

کنند.

سردارشرفیمطرحکرد؛

ریم  ت که ما را تح رر کسی اس متض
رد ک

راجا گفت: متضرر  جانشین معاون هماهنگ کننده ف
ر همه  ا تحریم کرد و تحریم ها د ی است که ما ر کس
است. ه  رد و آ ن  رمغا ا ا به  ر ی  اتکای عرصه ها خود

ی جانشین معاون هماهنگ کننده  سردار محمد شرف
دهان  رمان ره ف ا ر مهر درب رنگا ا خب وگو ب راجا در گفت  ف
ع  ق ا رد تحریم و ز سال ۸۸ به بعد مو دی که ا ا ر ف و ا
زه و نشاط  د، گفت: تحریم ها موجب ایجاد انگی ان شده 
د شده است همچنین موجب رشد و  ا ر ر میان این اف د
ی را  وده و در همه عرصه ها خوداتکای ی کشور ب الندگ ب

است. ه  رد و آ ن  رمغا ا به 
ی و  ی، امنیت ر ساخت های دفاع م زی ود: تما ز ف وی ا
وانمندی های  ا توجه به ت ی کشور ب اقتصادی و اجتماع

ی شود. لید م و ر ت ر کشو د ی  اخل د
ی است که ما  ر کس ی بیان داشت: متضر ر شرف ا سرد
ی  ان ع حکمر و وژی ما و ن ول دئ ا تحریم کرد، دنیا به ای ر
رد همچنین ما در بین  ران ایمان دا ی ای جمهوری اسلام
ر هستیم و سند آن هم این  رین کشو ملت ها محبوب ت
ومت  طر جبهه مقا همه جمعیت عاشق است که به خا
ر  ریکا مرگ ب ر علیه آم در خیابان ها و میادین شهرها ب

د. ی گوین ریکا م آم

اخبار

مدیردفتربهبودتغذیهجامعه
وزارتبهداشت؛

رانی ها  رنامه غذایی ای ب
ت فاقد غلات کامل اس

رت  ا ز ر بهبود تغذیه جامعه و ر دفت مدی
ی  ای »پویش مل ه به اجر ر ا اشا بهداشت، ب
امه  رن ر ب ز نبود غلات کامل د سلامت«، ا

د. ا د ر  ی ها خب ان ر ای ی  ای غذ
ه  د ا رش مهر، احمد اسماعیل ز ا به گز
ی  ر »پویش مل دی که د ا ر ف ی ا گفت: تمام
م  ه انجا ز ۲۰ آبان تا ۱۵ دیما سلامت« که ا
زمینه کنترل  ر  ی شود، شرکت کنند د م
ن  رشناسا ر خون و دیابت توسط کا فشا
اسر  ی سر رمان ی و د تغذیه مرکز بهداشت
ر  ا ر قبت ق ا ر و م لگری  ا رب رد غ ر مو کشو

د. رن ی گی م
امل  و عو اینکه تغذیه  ه به  ر اشا ا  وی ب
ی در کنترل  ر مهم وط به آن نقش بسیا رب م
د،  رن رفشاری خون و دیابت دا بیماری های پ
ری ها  ز این بیما رو ر ب ی د زود: علت اصل اف
ی ما  رنامه غذای عدم وجود غلات کامل در ب
ا توجه به اینکه قوت غالب  ی ها است. ب ران ای
ج است، مصرف غلات  رن ن و ب ن نا ا ر ر ای د
د  ان و ی ت ه ها تا حدود زیادی م کامل و میو
ری خون و  رفشا ری های پ بتلاء به بیما ز ا ا

د. ی کن د جلوگیری م ا ر ف ا ر  د دیابت 
ه ها و  ر میو د: د ا امه د د ه ا د ا اسماعیل ز
ز  ی ا رخ ر، پتاسیم و ب ر فیب ه ب سبزی علاو
ریم که به کنترل  ا ا د د مغذی دیگر ر ا مو
ر نان و غلات  د. د ی کنن ر خون کمک م فشا
وم  زی و سبوس، منی ر  ر فیب ه ب کامل علاو
لین  ومت انسو ریم که باعث کاهش مقا ا د
د. ری ها کاهش یاب دن شده و این بیما ر ب د
رت  ا ز ر بهبود تغذیه جامعه و ر دفت مدی
ر  ر کنا رشناسان تغذیه د بهداشت گفت: کا
ی سلامت«  ر »پویش مل ن د ا ر ر همکا سای
د. این  ی کنن ی ایفا م ه و اساس د زن ر نقش ا
ا مرکز  ری ب ر همکا ه ب ن علاو رشناسا کا
ر یافتن  ر د اگی رو ری های غی ریت بیما مدی
ری خون و  رفشا بتلاء به پ د ا رد جدی ا مو
رائه  دیابت، مشاوره های لازم را به بیماران ا

د. ا د د  اهن خو
رد  ا م مو ا بیان اینکه تما ه ب د ا اسماعیل ز
ی  ر این پویش شناسای ری که د د بیما جدی
و  متعدد  قبت های  ا ر م تحت  د  ی شون م
تغذیه توسط  ه  چهر به  ه  چهر آموزش 
ر  د، اظها رن ی گی ر م ا ر رشناسان تغذیه ق کا
ی  زشک ه های علوم پ انشگا م د ا تما کرد: ب
ن تغذیه  رشناسا ر مکاتبه شده که کا کشو
ری  رفشا د پیش پ ا ر ف م ا ای تما ر د ب نن ا بتو
راد  خون و بیماران فشار خون و همچنین اف
ی  ی شناسای ن دیابت ا ر ی و بیما پیش دیابت
ی سلامت« یک ساعت  ر »پویش مل شده د
ر  رگزا ی ب ی گروه در هفته جلسات آموزش

د. کنن
ی  لبته ما این جلسات آموزش زود: ا وی اف
ی کنیم  ر م رگزا ی را در طول سال هم ب گروه
ی سلامت« این جلسات  ی در »پویش مل ول
ر  ا رگز ر ب ص ت ر و خا ا به صورت متمرکزت ر

اهیم کرد. خو
رت  ا ز ر بهبود تغذیه جامعه و ر دفت مدی
ا بیان اینکه خوشبختانه  بهداشت در پایان ب
ر  دفت و  جامعه  تغذیه  بهبود  ر  دفت بین 
رت  ا ز ر و اگی و ر ری های غی ریت بیما مدی
رای هرچه  ی های لازم ب بهداشت هماهنگ
ی سلامت«  ر شدن »پویش مل ا رگز ر ب بهت
ا کنترل  ریم ب دوا انجام شده است، گفت: امی
راد  ری ها و تشویق اف ای بیما عوامل تغذیه 
ی، شاهد کاهش  دن لیت ب به تحرک و فعا
ی  ی که به سیستم بهداشت ری های ر بیما ا ب
ایش  ز ف ز خطر ا د باشیم و ا ی شون منتقل م
ر سال های  ر د اگی و ر ری های غی ز بیما و ر ب

آینده جلوگیری کنیم.

مدیرعاملسازمانبیمهسلامت
ایرانخبرداد؛

ر ماه  ت مطالبات مه رداخ پ
داروخانه ها در چند روز 

آینده
بیمه سلامت  ن  زما رعامل سا مدی
ه  لبات مهر ما اخت مطا رد ز پ ن، ا ا ر ای
ر داد. د روز آینده خب داروخانه ها در چن
ا  وگو ب ی، در گفت  محمدمهدی ناصح
ا  ز ب رو ای که ام ر مهر، به جلسه  رنگا خب
ران داشت،  رئیس انجمن داروسازان ای
به  ا  ر قول  این  و گفت:  کرد  ه  ر اشا
زان دادیم که مطالبات  روسا انجمن دا
ز  و د ر وخانه ها ظرف چن ر ا ه د مهر ما

اخت شود. رد ه پ آیند
وط به  رب لبات م ود: این مطا ز ف وی ا
د نسخ است  ز اسنا وخانه ها ا ر ا سهم د
رداخت خواهد  د روز آینده پ که در چن

شد.
ز  ری ا ر و ر مسی ا تغیی رش مهر، ب ا به گز
روخانه ها،  ا ز بیمه ها به د و ا ر ا انه د ر یا
ن های بیمه گر فقط سهم  زما ـا ـ س
ا  ی ر ل رسا ز اسناد نسخ ا روخانه ها ا ا د
نه  ا ر اهند کرد و سهم یا اخت خو رد پ
ن هدفمندی  زما طریق سا ز  ا و  ر ا د
ز  ری ا روخانه ها و انه ها به حساب دا ر یا

ی شود. م

7
وان جوان  ان راد ب د، گفت: این اف ی کن رد تحمیل م ی را به ف ی سنگین ار روان ی زودرس تخمدان ب ص نارسای ا بیان اینکه تشخی ی ب ران ص طب ای پزشک و متخص
ی و کاملا  د با صرف وقت کاف ای اره بیماری ب رد درب راین نحوه آگاه کردن ف د، بناب رن دا ی را ن ی چنین تشخیص ر ۴۰ سال و در سن باروری هستند که آمادگ زی

انه باشد. ز دلسو
ی که به پیشگیری و  دگ ی در اصلاح سبک زن ران ی اظهار داشت: توصیه های طب ای ی و مکمل وزارت بهداشت، زهرا کاشان ران ز دفتر طب ای ا ا رن به گزارش ای

ر این  ی که مادرانشان درگی ران د و هم به دخت ی کن ی زودرس هستند کمک م ر یائسگ رادی که در حال حاضر درگی انجامد هم به اف ی  ی زودرس م درمان یائسگ
د. ر این مشکلات شون ی دچا رد به صورت ژنتیک ا ا امکان د ر د زی له هستن مسا

ی به  ی و درمان های کمک دگ ا اصلاح شیوه زن وان ب ی ت ی م ران ح کرد: در طب ای ی از مشکلات مبتلا به زنان تصری ی زودرس به عنوان یک ا اشاره به یائسگ وی ب
ی کمک کرد. دن سیکل های طبیع ان زگرد ی و با د یائسگ وقف رون ت

ر ۴۰ سال از نارسایی زودرس تخمدان خود آگاهی ندارند بانوان زی

اجتماعی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهارشنبه
24 آبان 1402
 شماره  1567

آنلاین گفت:  ر خب به  جامعه شناس  یک 
وقت مردم به »شب چهارشنبه سوری«  »هیچ 
د، این  ی گوین ز تکریم همسایگان« نم و ر «
تصمیمات مصداق همان شعر »عرض خود 
داری« است، این نام ها  ی  ری و زحمت ما م ی ب م
ران  ز نیست و سنت های هزا در جامعه کارسا
اهد رفت.« زبین نخو ی ا له به این سادگ سا
انقلاب  ی  ل عا ای  ر زی: شو ر مظاهر گود
دا« و »شب  رای مناسبت  »شب یل ی ب رهنگ ف
انگیزی  ر رشنبه سوری« تصمیم بحث ب چها
دا«  ا تصویب کرد »شب یل ر گرفت، این شو
ی  رهنگ میهمان ج ف روی در تقویم به نام »روز ت
و  ری شود،  م گذا نا خویشان«  با  د  و پیون
ز تکریم همسایه« به جای »شب  و ر لبته » ا
رد  ا ر تقویم و رشنبه سوری« انتخاب و د چها
ا  ر ی ها  خیل اکنش  و که  ای  مصوبه  شود، 
ز که  رو ز همان صبح دی دنبال داشت و ا به 
رنظر در  ی اظها سروصدای آن شنیده شد کل
د  اش منتشر شد. شای ه  ر ا رب زی د فضای مجا
ط این شورا  همین اظهارنظرها منجر شد رواب

ائه دهد. ر ی ا بلافاصله توضیحات
ر نام  اره تغیی آن ها در توضیحات خودشان درب
ی  ج میهمان روی ز ت د: » »رو وشتن دا« ن »شب یل
ز اضافه  م این رو ا ز به ن د با خویشان« نی و پیون
ا آداب و رسوم  شده که نه تنها تفاوت ماهوی ب
رهنگ  ی و ف ر هویت مل رد بلکه ب دا این شب ن

رد.« ا د د ی تأکی ی اسلام ان ر ای تمدن 
ی  رهنگ ی انقلاب ف در اطلاعیه شورای عال
ر نام »شب چهارشنبه سوری« آمده  اره تغیی درب
ر  ا رای نخستین ب ز ب که »سه شنبه آخر سال نی
ا که این  ر اضافه شد چر ی کشو به تقویم رسم
ر مبنای  ی و ب ه به صورت غیررسم ر ا ز همو رو
ا  ود، اما ب رد توجه ب ی مو ان ر آداب و رسوم ای
نظر کارشناسان و صاحب نظران کارگروه های 
رای  ی ب رهنگ عموم ای ف ر ر شو ی د تخصص
ر این  ا رای نخستین ب ی ب ران توجه به هویت ای
ز تکریم همسایگان« به تقویم  و م »ر ا نا ز ب و ر
ران اضافه شده  ی ای ی جمهوری اسلام رسم
رهنگ های  ری مقوم ف است که این نامگذا

ی است.« ی اسلام ان ر ای
ند! نیرامسخرهمیکرد را هایای نام
راسم  ی م رخ ر نباشد که نام ب ا ولین ب د ا شای
مسئولین  و  مردم  ایت  و ر ر  د سنت ها  و 
آخرین  رد، مثلاً مردم همیشه به  ا وت د تفا
د  ی گوین در« م زده ب وروز »سی روز تعطیلات ن

ز  و ر م » ر تقویم به نا ز د و ی که این ر ل رحا د
طبیعت« نام گذاری شده است. به تعبیر سعید 
ی  ی، جامعه شناس: »صدا و سیما حت معدن
رد اما  ی ب در را به کار نم زده ب ار هم واژه سی یک ب
د.«  ی گوین در م مردم هنوز به آن روز سیزده ب
رشنبه سوری«  ه »شب چها ر ا رب این تفاوت د
ی به این شب  لت ائت دو ر رد، ق ا هم وجود د
آخر سال«  رشنبه یا سه شنبه  اسم چها ر »م
ا  آن ر ی که مردم همیشه  ل رحا د، د ی گوی م
ا این  د. چر ی کنن رشنبه سوری« یاد م »چها

رد؟ ا وت وجود د تفا
این  به  ر پاسخ  د جامعه شناس  ی،  معدن
ان  ر د: »در دو ی گوی آنلاین م ر پرسش به خب
ی و بعضاً  ایش های مل ر گر ه بیشت پهلوی شا
ی که نهاد دین اهمیت  ز آنجای ی داشت و ا غرب
دا  ی پی رعکس مردم گرایش های مذهب دارد ب
د  ی مانن دلیل مکان های د، به همین  کردن
د، مردم احساس  ودن رشاد فعال ب حسینیه ا
ذا  ر خطر است ل د که دین شان د ی کردن م
ی  ی های مطهری و شریعت ران گرایش به سخن
ر  ی شد و همین عامل د ر م ز بیشت و ز به ر و ر
ی  ا ماهیت دین ی ب انقلاب سال ۵۷ منجر به 

شد.«
ز یک  ی دهد: »در نقطه مقابل بعد ا او ادامه م
ی  زدای ی  ران د ای ی خواستن دهه از انقلاب گروه
ر سریال ها همه شخصیت های  د، مثلاً د کنن
د، یا در  ی داشتن ران ام ای ی در صداوسیما ن منف
ی مانند خشایار و هوشنگ  ران زها نام های ای طن
ا این وجود حالا مردم  د، ب ی کردن را مسخره م
رانیت شان در خطر است  د که ای احساس کردن
ودن تقویت شد، به همین  ی ب ران ذا آن کفه ای ل
دان  رزن رای ف ی ب ران دلیل انتخاب نام های ای
رگداشت  ز ز ب و آبان ر بیشتر شد، یا مثلاً ۷ 
ی در  ی که گاه د تا جای ا احیا کردن کوروش ر
ره  ی دهد مردم در مقب این روز پلیس اجازه نم

د.« اشته باشن کوروش تجمع د
ه  ر این تجربه دو ر د: »بناب ی گوی ی م معدن
استه  د هر وقت حکومت خو ا پهلوی نشان د
دین را سست کند مردم به سوی دین حرکت 
ز انقلاب هر وقت خواسته شده  د، و بعد ا کردن
ی سست شود مردم به طرف  انیت کم ر ای

د.« انیت حرکت کردن ر ای
ند! ن زداییک نی را ندای ه میخوا

ی  رخ ا ب ره مواجهه ب ا این جامعه شناس درب
د:  ی گوی م ی  مردم اسم های  ر م و  سنت ها 

سنت های  استند  ی خو م دا  ابت »متاسفانه 
د، خاطرم هست  ی محو کنن وع ا به ن ی ر ران ای
ی  رشنبه سوری در دهه ۶۰ به مردم خیل چها
دیم  د ق د مانن ی خواستن سخت گذشت، مردم م
ی  د و همان شعر همیشگ ی روشن کنن آتش
د،  و« را بخوانن ز من زردی من به ت و ا ی ت »سرخ
وایل دهه  اما متاسفانه در سال های دهه ۶۰ و ا
راسم  ری این م رگزا ا ب دی ب ۷۰ مخالفت شدی
ی کرد و  ی پلیس دخالت م ی شد، حت انجام م
د،  رگزار کنن راسم را ب داد مردم این م ی  اجازه نم
رج شد، آن  ز دست شان خا اما بعدها کنترل ا
رنجک  انان به نا ز بین رفت و جو رسوم هم ا
د. اما چون آنجا  ردن ه ب و وسایل خطرناک پنا
د  د حالا تصمیم گرفتن انستند موفق شون نتو
ی خودش  ریخ ز هویت تا ا ا راسم ر ی م وع به ن

د.« ی کنن ل خا
ای  ر ر شو اخی ه تصمیم  ر ا رب د ی  معدن
رای  د: »ب ی کن ی بیان م رهنگ ی انقلاب ف عال
ی و خسته کننده  م طولان دا یک نا شب یل
ی  رهنگ میهمان ز ف و ر د، » انتخاب کردن
این  ر  د با خویشان« مردم که  د  و پیون
د  ی دهن م م ا انجا ر ر شب معمولاً همین کا
اما  آن نیست،  زی به گفتن  این نیا ر بناب
د بعد به این تصمیم توجه  ر چن ن د ا و ی ت م
لت این است  رین حا کرد، در خوشبینانه ت
ه  ری کرد استند کا ی خو که آن ها فقط م
د  ای دارن ودجه  د، اینها در آن مجموعه ب باشن
ر سال ۱۳۱۴  د. د ه باشن ری کرد د کا ای و ب

رهنگستان زبان  د که ف ا ر د ه دستو رضا شا
ز سه سال به این  ی تشکیل شود، بعد ا فارس
د  رن ی گی د پول م رن نتیجه رسید که این ها دا
و  این ا ر د، بناب ی دهن م نم ری هم انجا و کا
رهنگستان را منحل کرد،  خشمگین شد و ف
رهنگستان مجدد  ز ۱۰ روز این ف لبته بعد ا ا
ی  ر کرد و تاکید شد که وقت ع به کا شرو
ی شود معادل سازی   ی مطرح م کلمات خارج
رای آن ها انتخاب شود، منظورم  ی ب فارس
ودجه های  زمان ها ب این است که این سا
ودجه ها  رای همین ب د و ب رن ی گی ی م کلان
ذا این نام ها را  د ل د کاری هم انجام دهن ای ب

د.« ی کنن انتخاب م
رین حالت  دبینانه ت ی دهد: »اما ب و ادامه م ا
د و  ی کنن زدای ی  ران د ای ی خواهن این است که م
د،  رن ی را از بین بب ی و مل این اصطلاحات تاریخ
زی هم به  ر فضای مجا اکنش ها د ز و ی ا خیل

زدیک است.« دبینانه ن همین گزینه ب
ی کنم چنین  د: »گمان نم ی گوی ی م معدن
اشته باشد، این ها فقط به  ر د ی تاثی تصمیمات
د  ی مان وشته در گوشه کتابخانه ها م عنوان یک ن
اهد داشت،  ی مردم نخو دگ ر زن و تاثیری د
وقت مردم به چهارشنبه سوری روز تکریم  هیچ 
د، این تصمیمات مصداق  ی گوین همسایگان نم
ری و زحمت ما  ی ب همان شعر »عرض خود م
ز  امها در جامعه کارسا ری« است، این ن دا ی  م
ی  ران ساله به این سادگ نیست و سنت های هزا

اهد رفت.« زبین نخو ا

شنبهسوری؛ شبیلداوچهار نام یر نهتغی بها به

چهارشنبه سوری های دهه ۶۰ به مردم خیلی سخت گذشت

ر  حضو با  ر  کشو کل  ی  رس ز با ن  زما رئیس سا
ه قضاییه، به ۱۶  ی قو طات مردم رتبا ا ر مرکز  د
ی و  ه های اجرای ز دستگا رامون شکایات ا ده پی رون پ
ن  جعه کنندگا ا ر ز سوی م د که ا رش های فسا ا گز
ی و دستورات لازم را صادر کرد. مطرح شد، رسیدگ
ی که سه  ر این ملاقات مردم رش ایسنا، د ا به گز
امون  ر ه پی د ون ر د، ۱۶ پ ساعت و نیم به طول انجامی
ه های  ز دستگا ی، شکایات ا ی و قضای مشکلات حقوق
ز سوی  د ا رش های فسا ا ی و همچنین گز ای جر ا
رئیس  ن  ئیا ا لله خد ا ا ذبیح  ن ب جعه کنندگا ا ر م
اشته شد  ن گذ ر میا ر د ی کل کشو رس ز ن با زما سا
ن ها، به  آ ن ضمن شنیدن صحبت های  ئیا ا و خد
ی  منظور پیگیری موضوعات مطروحه ماموریت های
ی تعریف کرد. رت د نظا ن این نها ا ر ای مدی ر ا ب ر
ع تحریم شرکت  ردبیل موضو ز ا ای ا راجعه کننده  م
ا  ز بانک ها ر ی ا ری خود توسط یک ا ی مرغد ون تعا
ی  ون حقوق ر این زمینه معا ن د ئیا ا مطرح که خد
ع کرد. ی موضو رس ر ر ب ا مامو ی ر رس ز ن با زما سا
ز  ی ا ر یک رش تخلف د ا ن گز جعا ا ر ز م ر ا و نف د
ی  زمان تامین اجتماع رمجموعه سا شرکت های زی
ولیدی  ون ت ر میان گذاشتند که معا ا با خدائیان د ر
ی  ررس ا ب ع ر ی ماموریت یافت موضو زمان بازرس سا

د. کن
ز  ا ی  یک تخلفات  ز  ا ی  رش های ا گز همچنین 
ر  ا ر رد ف ر مو ی د رش ا زی و گز روسا ه های خود گرو
زمان  ی به رئیس سا ر این ملاقات مردم ی د لیات ما
ن  و علام شد که وی به معا ر ا ی کل کشو رس ز با
ع  زمان دستور پیگیری این دو موضو ی این سا حقوق

د. ا د ا  ر
ه آهن  ز را دا ده بعدی در مورد صندوق پس ان رون پ
زی  ه و شهرسا ا رس ر ز ی و با ون حقوق ود که معا ب
ا  ر ع  موضو فتند  یا ریت  مامو ی  رس ز با ن  زما سا

د. کنن پیگیری 
ز  ز معلولان نی نجمن حمایت ا عضای ا ز ا ی ا یک

ز ناحیه  دامات صورت گرفته ا ز اق ی ا ان درد ضمن ق
ون  ر اجرای قان رت ب ه نظا ی در حوز زرس زمان با سا
قشر  این  ی مشکلات  رخ ب ز معلولان،  ا حمایت 
ن  ر میا ی د رس ز ن با زما ا رئیس سا ا ب ز جامعه ر ا
ا ترک فعل ها در  رخورد قاطع ب ر ب گذاشت و خواستا
ع به  ع موضو رجا ه شد که خدائیان ضمن ا این حوز
ه  رکل حوز ی به مدی زرس زمان با ولیدی سا معاون ت
ر  رت گرفته د امات صو د ق د که ا ا ر د ریاست دستو
ده  ر رسان ز کشو ع معلولان عزی طلا ه، به ا ز این حو

د. شو
ر  د ر  حضو با  ه  د کنن د شرکت  ا ر ف ا ز  ا ی  جمع
ا  ی ر دعاهای ه قضاییه، ا ی قو رتباطات مردم مرکز ا
هینامه  ا ن و گو ا ر رتقای دستیا زمون ا آ د  ر ر مو د
ی  رهنگ د که معاون ف ی مطرح کردن زشک ی پ تخصص
ی به  ر رسیدگ ی مامو رس ز ن با زما ی سا جتماع و ا

ع شد. موضو
ز  ی ا طال یک است اب رخو اجعه کننده بعدی د ر م
رت  رد را به دلیل مغای دا ی استان مصوبات شورای عال
ون  ر شد معا ح کرد که مقر نین مطر ا و ز ق ی ا ا یک ب
ا  ر ع  ی موضو رس ز با ن  زما ی سا و قضای ی  سیاس

کند. ی  رس ر ب
زمان  ز رئیس سا ده شهرک زیتون نی رون در مورد پ

ئه کرد. ا ر ا ا م ر ز ات لا د رشا ر ا ی کل کشو رس ز با
ز  ن نی ه گل های کرما ه دهکد د ون ر امون پ ر پی
رش آن  رکل حوزه ریاست ماموریت یافت گزا مدی
ریافت و پیگیری  ن د ز استا ی ا رس ر ر ب ا به منظو ر

د. نمای
ی در خصوص  وط به گزارش رب ز م ده نی رون آخرین پ
ا  ود؛ ب ن ب ن کردستا ر استا ا و ری ریاچه ز مشکلات د
انسته  ری نتو ی به دلیل بیما رد شاک توجه به اینکه ف
ی  ر مرکز ملاقات مردم ری د رت حضو ود به صو ب
ا وی  ی ب ی تلفن ی تماس ن ط ئیا ا حاضر شود، خد
رس  ز ری به با ی دستو ا جویا شد و ط ع ر موضو
ا  رش ر ا د که گز ا ریت د ن مامو ن کردستا کل استا

د. کن ی  رس ر ب و  ی  رسیدگ
ی  ی در حاشیه ملاقات مردم زمان بازرس رئیس سا
ر این  د متعددی د ا ر ف ن، گفت: ا ا ر رنگا ر جمع خب د
ی که  ئل ز مسا ی ا رخ جعه و ب ا ر ی م ملاقات مردم
ی  زرس زمان با وط به وظیفه سا رب امروز مطرح شد م
ود  ی ب ون جع قان ا ر ر م وط به سای رب ی دیگر م رخ و ب
ات لازم  ر ر دستو رشادات و صدو ر این زمینه ا که د

رت گرفت. صو
زمان  دامات سا رامون اق ی پی ل وی در پاسخ به سئوا
ون  ای قان جر ر ا رت ب ای نظا ر ر ب ی کل کشو رس ز با
ریاست  ر  دستو و  ر معلولان گفت: پی ز  ا حمایت 
ی  ر مبن ی کل کشو رس ز ن با زما ه قضاییه به سا قو
ز معلولان و  ون حمایت ا ی قان ا جر ر ا رت ب ر نظا ب
ه به  ات تصویب شد ر نین و مقر ا و ای صحیح ق جر ا
ه و  رود کرد ع و زمان به موضو نفع معلولان، این سا
زمان  ی، سا ا مسئولان بهزیست ا ب جلسات متعددی ر
ر  ا رگز ه ها ب ز دستگا ی دیگر ا رخ ودجه و ب رنامه و ب ب
د. ی کن ی م ررس کرده است و موضوعات مطروحه را ب
علام  ا ا است که ب ر خو ز معلولان کشو ن ا ئیا ا خد
ون به  ن ی قا ا جر ر ا ه ها د ی دستگا رش کوتاه ا گز
ر اجرای وظیفه  ا د زمان ر ی، این سا زرس زمان با سا

د. کنن ی  اه همر ی  رت نظا

شد؛ نجام یها درمرکزارتباطاتمردمیقوهقضای

شور یاتییکگروهخودروسازبهرییسسازمانبازرسیکلک گزارشفرارمال
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خبر

رئیس فدراسیون همگانی: ۵۳ درصد 
مردم ورزش نمی کنند

رییــس فدراســیون ورزش همگانــی گفت: طبــق پژوهش و 
نظرخواهی سازمان آمار، ۵۳ درصد از مردم فعالیت ورزشی ندارند.

علی خلیلــی در گفت وگو با ایرنا افزود: پــس از انتصاب کیومرث 
هاشمی در راس مدیریت ورزش کشور شاهد اتفاقات خوبی بودیم و 
در بخش همگانی نیز شاهد توجه وی به این بخش هستیم. توجه به 
ورزش همگانی نسبت به گذشته بیشتر بوده که برگزاری رویدادهایی 
از جملــه گل کوچک خیابانی، مینی فوتبال، کارکنان دولت و ورزش 

کارگران را می توان نمونه بارزی از این دستاوردها برشمرد.
وی ادامــه داد: این رویکرد باعث خواهد شــد تا ورزش به صورت 
بومی و همگانی در سطح محلات نیز نهادینه شود. یکی از برنامه مهم 
ما ارزان سازی ورزش در سطح جامعه بوده، تا فعالیت ورزشی را برای 
شهروندان قابل دسترس کنیم. برای رشد ورزش همگانی در چند ماه 
اخیر، رویکرد فرهنگ سازی را مبتنی بر علم و آگاهی برای شهروندان 

در نظر گرفته ایم تا توجه به ورزش در سطح جامعه بیشتر شود.
رییس فدراســیون ورزش همگانی ادامــه داد: طبق آمارهای 
موجود ۵۳ درصد مردم هیچ گونه فعالیت ورزشــی ندارند و برای 
بررسی بیشتر نیازمند پژوهش دقیق در این خصوص نیز هستیم.

به گفته وی همچنین طبق آمار موجود نیز کم تحرکی از دیگر 
عامل های رشد بیماری های زمینه ای از جمله دیابت، فشار و قند 
خون است که به نوعی ۸۰ درصد مردم کشور کم تحرک هستند 

که باید برای این موضوع برنامه ریزی دقیقی اتخاذ شود.

اخبار

حذف تیم ملی تکواندو 
بانوان از جام جهانی

تیم ملی تکواندو بانوان کشــورمان در جام 
جهانی کــره جنوبی ۲۰۲۳ در پیکار با چین 

شکست خورد و از دور رقابت ها کنار رفت.
به گــزارش ایرنا، رقابت هــای جام جهانی 
تکواندو ۲۰۲۳ از امروز سه شنبه ۲۳ آبان ماه 
با مبارزه تیم ها به مدت ۳ روز به میزبانی کره 
جنوبی در ســالن »کنیتکس« شهر گویانگ 

ابتدا در بخش بانوان آغاز شده است.
در این بخش ۷ تیم برزیل، چین، ســاحل 
عاج، کره جنوبی)میزبان(، مکزیک، مراکش و 

تیم ملی کشورمان حضور داشتند.
تیم ملی ایران با قرعه ای دشوار در نخستین 
مبارزه خود به مصــاف چین رفت و در یک 

مبارزه نزدیک شکست خورد و حذف شد.
تیم ملی ایران با ترکیب ملیکا میرحسینی، 
یلدا ولی نژاد و تینــا مدانلو در این دیدار به 
میدان رفت و در پایــان و در یک مبارزه ای 
نزدیــک ۱۴۰ بر ۱۳۵ و ۱۵۰ بر ۱۳۵ نتیجه 
را به رقیب قدرتمند خود واگذار کرد و از دور 

رقابت ها کنار رفت.
هدایت تیــم در گروه بانوان برعهده مهروز 

ساعی بود.

حذف زودهنگام 
تکواندوی بانوان ایران 

در جام جهانی کره
تیم ملی تکواندوی بانوان ایران در نخستین 
دیدار خود در جام جهانی، با شکست مقابل 

چین از دور رقابت ها کنار رفت.
به گزارش ایســنا، در آغــاز رقابتهای جام 
جهانی تکواندو در گویانگ کره جنوبی، تیم 
ملی تکواندوی بانوان ایران با ســرمربیگری 
مهروز ساعی به مصاف چین رفت و در پایان 
با شکســت مقابل این تیــم از دور رقابت ها 

کنار رفت.
تیم ایران با ترکیب ملیکا میرحسینی، یلدا 
ولی نژاد و تینا مدانلو در این دیدار به میدان 
رفت و در پایان با نتایج ۱۴۰ بر ۱۳۵ و ۱۵۰ 
بــر ۱۳۵ نتیجه را واگذار کرد و از دور رقابت 

ها کنار رفت.
مهروز ســاعی هدایت تیم ملی تکواندوی 

بانوان در این رقابت ها را بر عهده داشت.

تمدید قرارداد بازیکن 
ایرانی الکویت تا ۲۰۲۹

باشــگاه الکویت اعــلام کرد کــه قرارداد 
بازیکن ایرانی خود را تا ســال ۲۰۲۹ تمدید 

کرده است.
به گزارش ایسنا و به نقل از الجریدة، علی 
پوردارا یکی از استعداهای جوان فوتبال ایران 
است که در لیگ کویت و برای الکویت بازی 

می کند.
باشــگاه الکویت از عملکرد ایــن بازیکن 
جوان ایرانی راضی است و تصمیم گرفت که 
قرارداد او را با وجود پیشنهادهایی که داشت، 

طولانی مدت تمدید کند.
باشــگاه الکویت اعــلام کرد کــه قرارداد 
پوردارا را تا ســال ۲۰۲۹ تمدید کرده است 

تا مشتریان او را ناامید کند.
پوردارا برای نخســتین بار توســط مهدی 
مهدوی کیا به تیم ملی امید دعوت شد. رضا 
عنایتی هم این بازیکن را به اردوی تیم ملی 
دعوت کرد و آینده درخشانی برای این مدافع 

حساســیت هایی که به همراه دارد سبب شده تا 
کارشناسان اظهارنظرهای متفاوتی داشته باشند که 
آخریــن آن را منصور برزگر مطرح کرده که بســیار 

جای تامل دارد.
به گزارش ایرنا، منصور برزگر تئورســین کشــتی 
ایران در تحلیل مبارزات یزدانی و دیوید تیلور گفت: 
همه جا انتظار مدال المپیک از کشــتی دارند و باید 
توجه ویژه ای به این رشــته شــود. کشــتی باید در 
المپیک موفق شــود و اگر هم تیلــور را نبریم داغی 

می شود که ننگش تا ابد بر پیشانی ما می ماند.
اســتفاده یکی از بزرگان کشــتی ایــران و جهان 
از واژه ننــگ برای باخت های متوالــی یزدانی برابر 
جادوگر آمریکایی شاید بار منفی داشته باشد اما به 
یقین بزرگ کشــتی ایران هیچگاه به دنبال تحقیر 
پرافتخارترین مدال آور کشــتی ایران در عرصه های 
جهانی نیست بلکه استفاده از این واژه از سوی وی، 
بی تردید بسیار حساب شده بوده تا از طریق آن بتوان 
روحیه غیرت و پهلوانی را در اهالی کشتی برانگیخته 

کند.
همچنین برزگر با اســتناد بــه باخت های متوالی 
عملا یک رســالت را متوجه فدراسیون کرد که شما 
در قبال غیرت ایرانی مسوولیت دارید و نباید المپیک 
به جولانگاهی برای جادوگر آمریکایی تبدیل شود تا 

سردار کشتی ایران را ۶ تایی کند.
اما چرا تئورسین کشــتی ایران با استفاده از واژه 
ننگ به دنبــال برانگیختی حس غیــرت و عبور از 

تحقیر است؟
برزگر تجربــه بیش از ۲ دهــه مربیگری در تیم 
ملی دارد و حضور در پنــج دوره بازی های المپیک 
به عنوان ســرمربی، می توان در شــرایط کنونی وی 
را پیر دانای کشــتی ایران دانســت. او سرد و گرم 
روزگار را چشــیده و به خوبی واکنــش مردم را به 
باخت های یزدانی در برابر تیلور رصد می کند. برزگر 
مانند فدراســیون و کادر فنی به دنبال حواله دادن 
باخت ها به داور یا مصدومیت نیست بلکه با یک نگاه 
واقع بینانه مبارزه این ۲ بزرگ کشتی را رصد می کند 
و از آن تــرس دارد که در پیکارهای آتی باخت برابر 

تیلور به یک رویه عادی برای ورزش ایران و شخص 
حسن یزدانی تبدیل شود.

برزگر که در گذشــته توانسته بود یکی از بزرگان 
کشتی جهان )کورتانیدزه( را در کمند قهرمان ایرانی 
)علیرضا حیدری( گرفتار کند و شاگردش خادارتسف 
نامدار را شکست دهد اکنون با دست گذاشتن روی 
رگ غیــرت یزدانی و فدراسیون نشــین ها به دنبال 
راهــکاری برای عبــور از جادوگر آمریکایی اســت. 
استفاده سرمربی اسبق تیم ملی کشتی از واژه ننگ 
به خوبی نشــان می دهد کــه او در کنار تئوری های 
ورزش کشــتی به خوبی بر مســائل روانشناســی و 

جامعه شناختی تسلط دارد.
تئورســین کشــتی ایران یک ماه بعد از ضربه فنی 
یزدانی این مطالب را مطرح کرد تا شــخصیت خفته 
رئیــس فدراســیون و یزدانی را از خواب پریشــان 
باخت های تیلور بیــدار کند. او می داند که یزدانی با 
منش پهلوانی خود به دنبال رجزخوانی برای حریف 
آمریکایی نیست اما یک واقعیت نیز وجود دارد و آن 
ترس از نام حریف اســت که بیشتر از تاکتیک های 

تیلور، موجب باخت یزدانی می شود.
در کنار برزگر برخی دیگر از کارشناســان کشتی 
باور دارند که صحبت کــردن از تیلور پیش یزدانی 
موجب به هم ریختن این قهرمان بزرگ خواهد شد 
که دلیل اصلی شــاید واکنش جامعه و علاقمندان 
باشــد که موجب شــده تا یزدانی در مقطعی دچار 
»مقبولیت از دســت رفته« شــود. اگر بعد از باخت 
المپیک بســیاری از مردم عنوان »بخندید تا یزدانی 
گریه نکند« اســتفاده می کردند امــا امروز توده ها و 
کسانی که حتی سررشته ای از کشتی ندارند به این 
نتیجه رسیده اند که یزدانی طلسم جادوگر آمریکایی 
شــده و حتی بهانه جویی های کادر فنی و فدراسیون 

نیز تاثیری در تغییر نظر آنان ندارد.
با این وجود نباید از نــاداوری که در دیدار فینال 
بازی های المپیک شد بگذریم که اگر داور یک امتیاز 
یزدانی را به دلیل دفاع مطلق و به زانونشستن مکرر 
تیلور بــه یزدانی می دادند و در خــاک یزدانی قرار 
می گرفت، شاید نتایج به گونه ای دیگر رقم می خورد. 

ضمن اینکه در جهانی بلگراد ۲۰۲۳ یزدانی با وجود 
آسیب دیدگی کتف، در فینال و تا آن اتفاق که منجر 

به کنده کشی، شد، خوب کشتی را اداره کرد.
یزدانی در ســال ۲۰۱۷ و در جام جهانی کشــتی 
در کرمانشاه در نخستین تقابل خود با تیلور با ضربه 

فنی مغلوب شد.
باخت های یزدانی به تیلور را می شــود به ۲ مقطع 
قبل از المپیک ۲۰۲۰ توکیو و دیدارهای بعد از این 
رقابت تقسیم کرد. در مرحله نخست بسیاری از مردم 
باور داشتند این باخت ها به خاطر بدشانسی یا تغییر 
وزن یزدانــی بود و در توکیو نیــز وی در چند ثانیه 
پایانی قافیــه را واگذار کرد اما قهرمانانه انتقام آن را 
در اســلو گرفت. اما در مرحلــه دوم که به ۲ رقابت 
جهانی ۲۰۲۲ و ۲۰۲۳ بلگــراد بر می گردد یزدانی 
برابر تیلور حرفی برای گفتن نداشت تا جایی که در 
۲ دیــدار چهار امتیاز از رقیب گرفت اما ۱۶ امتیاز را 
داد و در ثانیه های پایانی فینال ســال ۲۰۲۳ بلگراد 

ضربه فنی شد.
۲ باخت متوالی یزدانی در بلگراد یک دگردیســی 

در نگاه مردم در خصوص نتایــج یزدانی ایجاد کرد 
تا جایی که کشــتی دوســتان باور دارند که این ۲ 
شکست مانند نمره ضعیف دانش آموزی است که به 
خاطر یک سری مسائل پیرامونی ایجاد شده اما نتایج 
۲ دیدار آخر او دیگر متاثــر از متغیرهای پیرامونی 
نیست بلکه ناشــی از قدرت رقیب است که به مرد 
بی حریف وزن ۸۶ کیلوگرم تبدیل شده و حتی برخی 

باور دارند که یزدانی شاگرد اول این وزن نیست.
اما چرا با وجود این باور برزگر به دنبال پاک کردن 
لکه ننگ باخت یزدانی برابر تیلور است؟ در پاسخ به 
این سوال باید گفت، برزگر با دست گذاشتن بر روی 
حس غیرت قهرمانان ایرانی به دنبال آن اســت تا از 
تحقیر بیشتر یزدانی برابر تیلور پیشگیری کند زیرا به 
خوبی می داند شکست ششم در المپیک برای یزدانی 
تبعات جبــران ناپذیری دارد و ممکن اســت حتی 
زندگی قهرمانی او را نیز تحت تاثیر قرار دهد. درست 
است که یزدانی از لحاظ شمار مدالی پرافتخارترین 
کشــتی گیر ایرانی به شمار می رود اما کیفیت مدالی 

وی پائین تر از حمید سوریان و عبدالله موحد است.

پایان کابوس جادوگر در پاریس

رویارویی حسن یزدانی و دیوید تیلور به دلیل 

مسابقه ساخت مجسمه های ماسه ای دركيش

برگزاری نمایشگاه علمی هنری به مناسبت هفته ی کیش در دبستان و پیش دبستان غیردولتی دخترانه 
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 چهارشنبه    
24 آبان 1402

شماره 1567
شناسنامه

اخبار
مدیر عامل:  �������������������������������������������������������� علی گلزاری
�������������������������������������������������  امیررضا غربانی مدیرمسئول:
�����������������������������������������������������  شورای سردبیری سردبیر :
مدیر هنری : ������������������������������������������������������ امین ربیعیان 
 نشانی: ����������� جزیره کیش میدان امیرکبیر برج آنا طبقه اول 

واحد ۱۶
07۶-44480۶2۱-4 ����������������������������������������������������� تلفن: 
07۶ -44480572   �������������������������������������������������� تلفکس:
0938450973۶ ������������������������ امور بازرگانی و مشترکین : 
www.akhbarkish.com ��������������������������������������� :سایت 
akhbar_kish@ ���������������������������������������������� اینستاگرام: 
rasaava�kish@  ���������������������������������:اینستاگرام تبلیغات
advertise.kishnews@gmail.com  ������������������  ایمیل:
akhbarkish@ ����������������������������������������������������������:تلگرام

آگهی مفقودی
کارت کیشوندی

به نام آیناز ایقانی
شماره ملی 002497۶334

از  و  مفقود  پرونده 0۱/247753  شــماره 
درجه اعتبار ساقط است


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8

